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Najbolj dragocen v 
ambulanti je čas
Igor Muževič, specialist družinske 
medicine, pravi: »Temeljni postu-
lat v primarnem zdravstvu je, da ni 
čakalnih dob. Vsi pacienti morajo 
priti na vrsto takoj. Tudi mi zago-
varjamo dostopnost, ampak ne na 
račun kakovosti.«
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Želimo vplivati  
na razvoj skokov
Peter Slatnar ml. iz Cerkelj je za-
dovoljen z dosedanjo prodajo ska-
kalnih smuči, prav tako z uspehi 
tekmovalcev, ki jih dosegajo na 
njegovih smučeh, a ves čas tudi 
premišljuje, kako bi smuči, vezi in 
čevlje še izboljšal.
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ZANIMIVOSTI

Štirje Paulusovi rodovi 
avtomehanikov
Lani je minilo petinosemdeset let, 
odkar je v Škofji Loki prvo avtome-
hanično delavnico osnoval Leo-
pold Paulus, po rodu Čeh. Danes 
sodobni avtoservis vodi že četrti 
Paulusovega rodu, Leopoldov 
pravnuk Tomaž.
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ZADNJA

Led napolnil  
jeseniško urgenco
Samo v torek so v jeseniškem ur-
gentnem centru obravnavali sto 
dvajset pacientov, nekaj so jih za-
radi hujših poškodb zaradi padcev 
na ledu morali obdržati v bolnišni-
ci. Tudi v sredo je bilo stanje po-
dobno.

32

VREME

Danes bo deževalo, popol-
dne se bodo padavine 
okrepile. Deževalo bo tudi 
jutri, v nedeljo pa bo pre-
vladovalo suho vreme.

1/7 °C
jutri: deževno

Akcija traja od 1. 2. do 28. 2. 2017.

VSAKO
ČETRTO OKNO
LE ZA 

EN EURO

AKCIJA

Okna in vrata

Sibau okna in vrata d.o.o.
Forme 12, 4209 Žabnica
www.sibau.si 
Salon: Kidričeva cesta 50, 4220 Ško�a Loka

Tel.: 04 515 38 78

GSM: 031 768 225

GSM: 031 707 484

Priloga:

jeseniške novice

Za uboj očeta 
osem let in pol 
Janez Slevec iz Preserij pri Radomljah je v 
sporazumu s tožilstvom priznal uboj svojega 
očeta septembra lani.

14. stran

Suzana P. Kovačič

Kranj – Od ponedeljka ve-
lja v starem Kranju nov pro-
metni režim, s čimer naj bi 
se zmanjšale kršitve vstopov 
v mestno jedro in izstopov iz 
njega. Vozil je bilo namreč 
v mestnem jedru vedno več, 
ulice pa so postale bližnji-
ca med vzhodnim in zaho-
dnim delom Kranja. Z no-
vim režimom imetniki do-
volilnic lahko izstopijo samo 
na točki, na kateri so vstopi-
li v mesto, kartica pa omo-
goča samo enkratni vstop, 
ki mu mora slediti enkratni 

izstop. Predsednik Sveta Kra-
jevne skupnosti (KS) Center 
dr. Aleksander Pavšlar v ime-
nu prebivalcev starega mesta 
pravi, da o spremembi od ob-
činskega vodstva niso bili ob-
veščeni pravočasno in s tem 
niso imeli pravice do posve-
tovanja. Nov ukrep otežu-
je dostop do doma stanoval-
cem, tranzita skozi mestno 
jedro pa ne preprečuje. V od-
prtem pismu županu Pavšlar 
navaja, da prebivalci ne na-
sprotujejo odpravljanju po-
navljajočih se zlorab prome-
tne ureditve, vendar ne na na-
čin, ki bo kar počez prizadel 

vse imetnike dovolilnic in 
povzročil več negativnih po-
sledic. Dogajalo se bo, da 
bodo imetniki dovolilnic iz-
stopali na napačnem izho-
du, npr. zaradi tega, ker bodo 
čez dan ali dva pozabili, kje so 
vstopili, ali zaradi tega, ker si 
eno vozilo deli več uporabni-
kov. Težave Pavšlar vidi tudi 
pri parkiranju; če vozilo vsto-
pi v mes tno jedro na vzhodni 
strani in ne najde prostega 
parkirnega mesta, mora is-
kati prosto mesto na zahodni 
strani, kjer pa potem ne sme 
izstopiti iz mesta.

Kritike, a tudi pohvale na nov režim
Predsednik sveta KS Center dr. Aleksander Pavšlar je kranjskemu županu 
poslal odprto pismo glede »samovoljnega spreminjanja režima delovanja 
potopnih količkov« v starem Kranju. Na občini pravijo, da kolikor je pritožb, 
toliko je tudi pohval, ko uvajajo več reda in varnosti v ureditev prometa.

Od ponedeljka velja nov prometni režim v starem Kranju, s čimer naj bi se zmanjšale 
kršitve vstopov v mestno jedro in izstopov iz njega. / Foto: Tina Dokl

Vilma Stanovnik

Žiri – Te dni v Park Cityju po-
teka mladinsko svetovno pr-
venstvo v nordijskih discipli-
nah, na njem pa sta za nov 
velik uspeh naših skokov 

poskrbeli mladi smučarski 
skakalki iz Poljanske doline 
Ema Klinec in Nika Križnar. 
Ema je na srednji skakalni-
ci osvojila srebrno meda-
ljo in naslov podprvakinje, 
Nika pa je osvojila bronasto 

medaljo. Od naših sta nasto-
pili tudi Jerneja Brecl in Ka-
tra Komar, ki sta osvojili 25. 
in 26. mesto. Dobro so se 
odrezali tudi naši fantje, žal 
pa je boj za bron v finalu iz-
gubil Bor Pavlovčič, ki je na 

koncu osvojil četrto mesto. 
Z osmega mesta je na šesto 
v finalu napredoval Žiga Je-
lar, odličen ekipni vtis je z 
devetim mestom zaokrožil 
Tilen Bartol. Danes sta na 
sporedu še moštveni tekmi.

Medalji za Emo Klinec in Niko Križnar
Smučarski skakalki, obe članici SSK Alpina, Ema Klinec in Nika Križnar sta na svetovnem mladinskem 
prvenstvu osvojili srebrno in bronasto medaljo.

6. stran
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izžrebanemu naročniku časopisa

Knjigo prejme MIHAELA MARETIČ iz Škofje Loke.

KO TI ČEK ZA NA ROČ NI KE

Risani film Maša in Medved je eden največjih svetovnih feno-
menov vseh časov, izjemno pa je priljubljen tudi v Sloveniji; 
otroci ga lahko spremljajo na programih Pop TV in Oto. Z 
namenom, da bi otroci spoznali svoja priljubljena junaka in 
njune prijatelje, bo Star Produkcija gostila največjo svetovno, 
licenčno produkcijo te risanke z naslovom Maša in Medved 
na ledu, in sicer 24. in 25. februarja 2017 v Dvorani Stožice 
v Ljubljani. Po svetu in pri nas izjemno priljubljena risana 
serija Maša in Medved letos praznuje svoj osmi rojstni dan. 
Interaktivna predstava vas bo popeljala v čudoviti gozdni svet 
priljubljenih junakov, poln smeha, humorja, zabave in dobre 
glasbe, v predstavi pa sodeluje tudi več kot trideset akroba-
tov, plesalcev in profesionalnih drsalcev. Ledena površina v 
Stožicah bo velika kar tisoč sto kvadratih metrov, narejena iz 
437 panelov sintetičnega ledu, pripeljejo pa jih kar s sedmimi 
vlačilci. Čudovita grafika, ki krasi predstavo, bo predvajana 
na LED-ekranu, velikem kar 138 kvadratnih metrov. In le za 
potrebe sinhronizacije v slovenščino se trenutno z njo ukvarja 
že okoli deset igralcev. Vstopnice so že v prodaji na spletni 
strani www.eventim.si in na pooblaščenih prodajnih mestih. 

Dvema naročnikoma Gorenjskega glasa podarjamo po dve 
vstopnici. V žrebu boste sodelovali, če boste pravilno odgovo-
rili na nagradno vprašanje: Kateri rojstni dan praznuje risanka 
Maša in Medved? Odgovore s svojimi podatki pošljite do sre-
de, 15. februarja 2017, na naslov: Gorenjski glas, Bleiweisova 
4, Kranj, ali na: koticek@g-glas.si.

Alergo fit – zmagovalec v boju proti alergijam

Medicinske gobe so najbolj raziskano 
prehransko dopolnilo na svetu, znane pa 
so po svojem širokem spektru delovanja, 
saj pomagajo tudi v boju z alergijami, 
obenem pa krepijo imunski sistem, zma-
gujejo v boju proti raku in poživljajo or-
ganizem. Medicinske gobe Ganoderma 
lucidum/Reishi, Agaricus sp., resasti bra-
dovec in maitake dokazano dolgoročno 
lajšajo simptome alergij (tudi astme), jih 
učinkovito zdravijo ter celo odpravljajo 
vzroke zanje. Medicinske gobe vam tako 

lahko pomagajo olajšati simptome alergij ne glede na to, ali 
jih zaužijete pred pojavom simptomov ali po njem. V Sloveniji 
proizvedena mešanica medicinskih gob Alergo fit, narejena 
posebej za boj proti alergijam, pa se ponaša tudi z eko in 
veganskim certifikatom. Za več informacij obiščite spletno 
stran www.in-life.si ali pokličite na telefonsko številko 051 643 
281, kjer lahko izdelke tudi naročite.

Naročniku Gorenjskega glasa, ki bo pravilno odgovoril na 
nagradno vprašanje: Katera mešanica medecinskih gob In-
Life je najučinkovitejša v boju z alergijami? bomo podarili 1 
paket medicinskih gob Alergo fit. Odgovore s svojimi podatki 
pošljite do ponedeljka, 13. februarja 2017, na naslov: Gorenjski 
glas, Bleiweisova cesta 4, 4000 Kranj, ali na koticek@g-glas.si.

Nagrajenca

V nagradni igri, ki je bila objavljena 27. januarja 2017, prejmeta 
zgoščenko Glasbene produkcije RTV Slovenija Dragica Sku-
mavc iz Mojstrane in Stanislav Jarc iz Škofje Loke. 
Nagrajencema čestitamo!

Maša in Medved na ledu

Suzana P. Kovačič

Ljubljana, Kranj – Računsko 
sodišče je izreklo mnenje s 
pridržkom Bolnišnici za gi-
nekologijo in porodništvo 
(BGP) Kranj, Splošni bolni-
šnici Trbovlje, Splošni bol-
nišnici Brežice in Bolnišnici 
za ženske bolezni in porod-
ništvo Postojna. V poročilu 
Računskega sodišča za BGP 
Kranj je navedeno, da je bol-
nišnica v letih 2012 in 2013 
vodila pomanjkljivo evidenco 
pogodb, pogodbe z zdravstve-
nimi delavci je sklepala brez 
soglasij delodajalca, trajanja 
pogodb pa ni določila v skladu 
s predpisi. Tudi po uveljavitvi 
Zakona za uravnoteženje jav-
nih financ je sklepala podje-
mne pogodbe s samostojni-
mi podjetniki posamezni-
ki, z lastnimi zaposlenimi 

pa je sklepala podjemne po-
godbe, čeprav za to niso bili 
izpolnjeni predpisani pogo-
ji. Analiz, s katerimi bi do-
kazala stroškovno upraviče-
nost sklenitve posameznih 
pogodb, bolnišnica ni izdela-
la. Revizijsko poročilo še na-
vaja, da je BGP Kranj pri skle-
nitvi podjemnih pogodb v 
vrednosti 179.238 evrov rav-
nala v nasprotju s predpisi o 
javnem naročanju, zaradi na-
pačno določenih cen v pod-
jemnih pogodbah pa je iz-
vajalcem izplačala najmanj 
12.846 evrov preveč.

Dokončno verzijo revizij-
skega poročila so 31. januar-
ja prejeli tudi v BGP Kranj, 
direktorica bolnišnice An-
dreja Cerkvenik Škafar je po-
vedala, da so že med revizi-
jo revizorjem pojasnili raz-
loge za sklepanje pogodb z 

zunanjimi sodelavci: »Naj-
večji delež sklenjenih po-
godb predstavljajo pogodbe 
za zagotavljanje 24-urnega 
zdravstvenega varstva z zah-
tevo po varni in kakovostni 
zdravstveni obravnavi najob-
čutljivejše populacije, to je 
porodnic in novorojenčkov. 
Zaradi večletnega pomanj-
kanja zdravnikov speciali-
stov anesteziologije in pedia-
trije smo bili namreč prisilje-
ni sklepati pogodbe z zuna-
njimi izvajalci pod njihovimi 
pogoji. Ves čas smo objavljali 
prosta delovna mesta, ampak 
zaradi pomanjkanja zdravni-
kov kot posledice neustrezne 
zdravstvene politike in pre-
majhnega števila razpisanih 
specializacij, nismo mogli 
zagotoviti dovolj lastnega ka-
dra.« BGP Kranj je že med 
revizijo odpravila vse očitane 

nepravilnosti, bodo pa v za-
konitem roku podali tudi od-
zivno poročilo. Kot je še do-
dala Škafarjeva, se bo števi-
lo pogodb zmanjšalo z zak-
ljučkom specializacij njiho-
vih specializantov.

Na revizijsko poročilo za 
omenjene bolnišnice so se 
odzvali na ministrstvu za 
zdravje, kjer pravijo, da je 
sklepanje podjemnih pogodb 
v pristojnosti in odgovornosti 
poslovodstva zavodov, ter bol-
nišnice pozivajo, da revizij-
sko poročilo preučijo in izve-
dejo popravljalne ukrepe, ki 
bodo izkazani v odzivnih po-
ročilih. Ministrstvo je z dopi-
som konec lanskega leta poz-
valo javne zdravstvene zavo-
de, naj izvedejo tudi notranje 
revizije za leto 2016 na pod-
ročjih, na katerih so prepoz-
nana večja tveganja. 

V težavah zaradi podjemnih pogodb
Računsko sodišče je o pravilnosti sklepanja pogodb civilnega prava za opravljanje zdravstvenih storitev 
v letih 2012 in 2013 izreklo mnenje s pridržkom štirim slovenskim bolnišnicam, med njimi Bolnišnici za 
ginekologijo in porodništvo Kranj. 

Simon Šubic

Kranj – »Odkar sem mini-
ster za zunanje zadeve, se 
zelo trudim, da bi znotraj 
ministrstva uveljavil gospo-
darsko diplomacijo, ki je 
postala eden od stebrov slo-
venske zunanje politike,« 
je slovenski zunanji minis-
ter Karl Erjavec povedal na 
včerajšnjem srečanju z go-
renjskimi gospodarstveniki 
v Kranju, ko jim je predsta-
vil prizadevanja ministr-
stva za krepitev gospodar-
ske diplomacije, s katero že-
lijo slovenskemu gospodar-
stvu čim bolj olajšati vstopa-
nje na tuje trge. »Slovensko 
gospodarstvo ne more delo-
vati na vseh trgih. Moramo 
biti realni glede svoje gospo-
darske moči, zato moramo 
prepoznati trge, kjer pa smo 
lahko uspešni. Naša ocena 
je, da je v Evropski uniji go-
spodarsko sodelovanje tež-
ko še dodatno krepiti, pros-
tor pa je v Rusiji, Turčiji, 
srednji Aziji in zlasti v Afri-
ki, ki je bila do zdaj zanemar-
jena, čeprav nudi velike pri-
ložnosti,« je poudaril.

Erjavec se je v svojem na-
govoru dotaknil tudi aktual-
nih razmer v mednarodnem 
okolju, ki so precej bolj zah-
tevne kot pred petimi leti, ko 
je prvič prevzel vodenje zu-
nanjega ministrstva. Zlas-
ti lanski dogodki – brexit, 
migracijski val, teroristični 

napadi in tudi izid volitev v 
ZDA – so mednarodno oko-
lje destabilizirali, je pou-
daril. »Brexit na slovensko 
gospodarstvo nima velike-
ga neposrednega vpliva, po-
sredno pa, ker imajo drža-
ve, s katerimi mi največ so-
delujemo, močne gospodar-
ske povezave z Veliko Bri-
tanijo. Migracije in terori-
zem povzročajo težave zlas-
ti zaradi zapiranja notranjih 
mej med državami Evrop-
ske unije. Prav tako ni pov-
sem znano, kakšna bo pri-
hodnja politika ameriške zu-
nanje administracije, v ne-
gotovosti je tudi prostotrgo-
vinski sporazum med EU in 
ZDA,« je razložil. 

Slovenija želi gojiti do-
bre odnose s sosednjimi 

državami tudi iz razlo-
ga, ker so pomembne go-
spodarske partnerice. Gle-
de zadnje zaostritve pogo-
jev poslovanja za slovenska 
podjetja v Avstriji je Erjavec 
dejal, da se skušajo poveza-
ti s Češko, Slovaško in Ma-
džarsko, ki imajo enak pro-
blem, da skupaj nastopi-
jo pri dokazovanju kršitev 
pravil EU glede prostega 
pretoka ljudi, blaga in sto-
ritev. Evropska komisija bo 
namreč morala obravnavati 
pritožbe slovenskih podjetij 
zaradi zadnjih sprememb 
avstrijske zakonodaje. 

»Mislim, da Slovenija kot 
majhna ekonomija ne more 
zapirati vrat pred tako po-
membnimi trgi, kot so Ru-
ska federacija, Turčija in 

Turkmenistan,« je mini ster 
razložil, zakaj gospodarsko 
diplomacijo kljub nekate-
rim kritikam krepimo tudi 
v teh državah. Po njegovih 
besedah je za te in podob-
ne države zelo pomembno, 
da imamo z njimi dobre po-
litične odnose, sicer z nji-
mi ni mogoče sklepati več-
jih gospodarskih poslov. »S 
temi državami zato ustanav-
ljamo mešane komisije, go-
spodarstvenike pa vabim, da 
sodelujete s svojimi projekti 
in idejami.« Podoben način 
dela je ministrstvo vzposta-
vilo tudi v Aziji, zlasti s Kitaj-
sko, Japonsko, Indijo in Juž-
no Korejo. 

Oblik pomoči slovenske-
mu gospodarstvu pri vstopa-
nju na tuje trge je več, tako 
preko že omenjenih me-
šanih komisij kot z delova-
njem vhodnih in izhodnih 
delegacij ter z javno diplo-
macijo, kot je organizacija 
Blejskega strateškega foru-
ma. Gospodarstvu je na vo-
ljo mreža 53 diplomatsko-
-konzularnih predstavni-
štev, na katerih za zdaj delu-
je tudi 22 ekonomskih sveto-
valcev. »Ne gre samo za od-
piranje trgov, ampak tudi za 
pomoč pri reševanju težav. 
Včasih je treba pri takih za-
pletih poklicati tudi kakšne-
ga ministra, še zlasti v drža-
vah, kjer se oblast zelo vme-
šava v gospodarske posle,« 
je razkril.  

Včasih je treba klicati ministra
Gospodarska diplomacija ne pomaga samo odpirati tujih trgov, ampak podjetjem tudi reševati nastale 
probleme. »Včasih je treba poklicati tudi kakšnega ministra,« pravi zunanji minister Karl Erjavec.

Na srečanju z gorenjskimi gospodarstveniki je zunanjega 
ministra Karla Erjavca (desno) spremljal tudi dr. Slobodan 
Šešum, vodja sektorja za bilateralno gospodarsko 
sodelovanje. / Foto: Tina Dokl 
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V preteklih dneh smo v 
naselju Spodnji Plavž 
ponovno zaznali iz-

razit vonj, kot se običajno za-
zna ob odprtem smetnjaku ...« 
"Kako in kdaj mislite dokonč-
no rešiti problem smradu?" 
"Ali je že pripravljena rezerv-
na rešitev, ki bo prebivalcem 
pod deponijo omogočila nor-
malno življenje, zračenje pro-
storov in preživljanje časa pred 
hišo?" Vse to so sporočila, ki jih 
že več mesecev na odgovorne 
naslavlja Simona Demšar s 
Spodnjega Plavža na Jese-
nicah, mlado dekle, ki že vse 
svoje življenje živi pod deponijo 
Mala Mežakla. Demšarjeva 
vztrajno opozarja na problem 
smradu, ki je, kot pravi, pose-
bej neznosen postal lani, ko 
je koncesionar EKOGOR na 
deponiji začel skladiščiti me-
šane komunalne odpadke. Gre 
za tako imenovani "ostanek 
odpadkov", to je za odpadke, 
ki jih ne odlagamo v ločene 
zabojnike. Država je predpi-
sala, da je tovrstne odpadke 
treba mehansko in biološko 
obdelati, Občina Jesenice je za 
to podelila koncesijo podjetju 
EKOGOR, ki pa se je znašlo 
v primežu nenehno spremi-
njajočih se zahtev, uredb in 
predpisov s strani države. Tako 
so se postopki pridobivanja do-
voljenj močno zavlekli, svoje je 
prispevala tudi pritožba kon-
kurenčnega podjetja (ki zgolj 
dokazuje, da v Sloveniji res div-
ja "vojna za smeti"), skratka z 
biološko obdelavo odpadkov 

niso mogli začeti, odpadke so 
več kot leto dni zgolj skladiščili, 
kupi nakopičenih odpadkov pa 
seveda – smrdijo … Smrad, kot 
pravijo domačini, zaznava-
jo v vsem mestu, na spletnem 
omrežju Facebook je zaživela 
celo skupina Proti smradu z 
Male Mežakle. Da je smradu 
treba narediti konec, so si bili 
enotni tudi jeseniški občinski 
svetniki na zadnji seji, na kate-
ri so na mize dobili predlog no-
vih cen obdelave odpadkov. Če 
bi predlog potrdili, bi se skupen 
strošek na položnicah odrazil 
kot 23-odstotna podražitev. A 
občinski svetniki so se temu 
uprli, češ kako naj občanom, ki 
morajo trpeti smrad, zdaj poš-
ljemo še višje položnice. Obe-
nem je bilo slišati mnenje, da 
bi občani Jesenic zaradi depo-
nije morali plačevati nižje cene 
kot občani drugih občin, kate-
rih smeti prav tako dovažajo 
na Malo Mežaklo, smradu pa 
jim ni treba trpeti … Novih cen 
tako za zdaj niso potrdili, češ 
EKOGOR naj najprej začne z 
biološko obdelavo in zmanjša 
kupe nakopičenih odpadkov, 
potem pa se bomo pogovarja-
li o cenah. Glede na to, da je 
Upravna enota Jesenice v torek 
družbi EKOGOR vendarle 
izdala odločbo o poskusnem 
obratovanju, je upati, da bo ob-
delava odpadkov zdaj vendarle 
hitro stekla in da se bodo kupi 
odpadkov na deponiji začeli 
zmanjševati. Smrad pa se bo, 
upajmo, vendarle zmanjšal, če 
že ne povsem izginil.

Smrad

KOMENTAR
Urša Peternel

Alenka Brun

Ljubljana, Kranj – Sredi letoš-
njega januarja sta programa 
Pop TV in Kanal A preneha-
la z oddajanjem prek digi-
talnega prizemnega omrež-
ja (DTT). Tako so od 16. ja-
nuarja televizijski programi 
Pop TV, Kanal A, Kino, Brio 
in Oto ter vsi kanali v razli-
čici HD na voljo prek tistih 
ponudnikov kabelskega in 
IPTV-omrežja ter satelitske 
televizije, ki so se odločili za 
distribucijo njihovih vsebin 
v svojem sistemu.

Prenehanje oddajanja si-
gnala 'po zraku' pa s seboj 
prinaša cenovne spremem-
be. Kdo bo tisti, ki ga bo to 
najbolj prizadelo, smo lah-
ko le glasno ugibali, a v tis-
tem trenutku so bili odgovo-
ri vseh večjih telekomunika-
cijskih in kabelskih opera-
terjev podobni: da trenutnih 
cenovnih sprememb ne bo, 
vse ostalo pa je bilo seveda 
poslovna skrivnost.

Ugibali smo pravilno, da 
bo novo nastali strošek ope-
raterja prej ali slej po denar-
nici udaril potrošnika. Na 
ZPS so na to opozarjali, ven-
dar kot so zapisali v sporoči-
lu za javnost, si niso misli-
li, da se bo to zgodilo le do-
ber mesec po tem, ko so 
operaterji podpisali dogo-
vor o plačevanju programov 
Pro Plus. »Največji operater-
ji so namreč sporočili, da s 
1. marcem 2017 prav zara-
di Pro Plusa dvigujejo ceno 
svojih storitev. Edina izje-
ma je (zaenkrat) Telema-
ch.« Ni pa odveč dodatna po-
zornost, ker naj bi nekatere 

najavljene spremembe cen 
stopile v veljavo celo s febru-
arjem.

Trg se je izrodil

Boštjan Okorn iz Zveze 
potrošnikov Slovenije meni, 
da se je trg medijskih vsebin 
in operaterjev zanje v zad-
njih dvajsetih letih pri nas 
izrodil: »Operaterji še zda-
leč niso samo to, ampak so 
tudi oglaševalci in ponu-
dniki vsebin, zato je njiho-
va moč bistveno previsoka, 
da bi lahko govorili o zdra-
vem razvoju trga. Ko k temu 
prištejemo še dejstvo, da je 
večina potrošnikov naroče-
na na trojčke (televizija, in-
ternet, fiksni telefon), celo 
četvorčke (še storitve mobil-
ne telefonije) in da operater-
ji samostojni internet s spo-
dobnimi hitrostmi ponuja-
jo za sorazmerno višjo ceno, 
potem je jasno, da potrošni-
ku prav veliko izven teh pa-
ketov sploh ne preostane.« 

ZPS je že večkrat opozorila, 
da prodaja programskih pa-
ketov ni v prid potrošnikom, 
saj z nakupom paketa prido-
bijo tudi programe, za kate-
re jim ni mar. Na ta način je 
oslabljena tudi konkurenca 
med programi, saj jih opera-
terji v paketih ponudijo pač 
vsem naročnikom. 

Kaj lahko storijo 
potrošniki? 

»V skladu z zakonom o 
elektronskih komunikaci-
jah morajo operaterji po-
trošnike o vsaki spremem-
bi pogojev, določenih v na-
ročniški pogodbi, naročni-
ke obvestiti najmanj 30 dni 
pred predlagano uveljavitvi-
jo sprememb. Če se s spre-
membami ne strinjajo, ima-
jo potrošniki v tem času pra-
vico odstopiti od naročniške 
pogodbe brez odpovednega 
roka, brez plačila stroškov 
prekinitve naročniškega 
razmerja in brez pogodbene 

kazni. Kljub našim dolgole-
tnim prizadevanjem, žal, še 
vedno velja, da mora potro-
šnik pred prekinitvijo po-
godbe odplačati morebitne 
prejete ugodnosti ali opre-
mo,« so še zapisali na ZPS.

Glede na to, da so storitve 
podražili vsi operaterji razen 
Telemacha, se na ZPS ne bi 
čudili, če bo ta podražitev ob-
javil prej kot v letu dni. Tre-
nutno pa je po njihovem edi-
na možnost nestrinjanja, da 
se potrošniki odpovejo spre-
mljanju televizijskih progra-
mov prek omrežij kabelskih 
oziroma IP-operaterjev in 
preklopijo na antenski spre-
jem. Da je to za večino, ki 
ima trojčka ali četvorčka, kar 
velika žrtev, saj bodo mora-
li med drugim urediti tudi 
novo naročnino za internet 
in mobilno telefonijo (pri če-
tvorčku), se zavedajo tako na 
Zvezi potrošnikov Slovenije 
kot seveda tudi operaterji – 
sploh slednji zelo dobro.

Podražitve že z marcem
Iz Zveze potrošnikov Slovenije (ZPS) sporočajo, da bo presenetljivo hitro prišlo do obširne podražitve 
telekomunikacijskih storitev. Največji operaterji namreč s 1. marcem 2017 dvigujejo cene svojih storitev. 
Edina izjema je Telemach.

 

Bomo v prihodnosti odpovedovali naročnino na programske pakete? /Foto: Tina Dokl

Mateja Rant

Rudno polje – Pri Smučar-
ski zvezi Slovenije so se 
vrsto let trudili legalizirati 
prevelik vodni zbiralnik, ka-
terega prostornina bi mora-
la v skladu z gradbenim do-
voljenjem znašati 1400 ku-
bičnih metrov, dejansko pa 
so zgradili zbiralnik s pro-
stornino več kot štiri tisoč 
kubičnih metrov. S spre-
membo zakona o TNP jim 
bodo legalizacijo naposled 
vendarle omogočili.

Pri ministrstvu za okolje 
in prostor bodo namreč prip-
ravili predlog spremembe 

zakona o TNP, ki bo pred-
videl izjemo izključno za 
vodni zbiralnik v sklopu bi-
atlonskega centra na Rud-
nem polju, pri čemer naj bi 
ga obravnavali po skrajša-
nem postopku. Kot so pojas-
nili, je bila »navedena aku-
mulacija predmet financira-
nja evropske kohezijske poli-
tike, za kar je treba zagotovi-
ti trajnost«. Ob tem so doda-
li, da bodo ostale pobude za 
spremembo zakona o TNP 
obravnavali v okviru redne-
ga postopka spremembe za-
kona, ki ga bodo predvidoma 
začeli konec leta. Vojko Ber-
nard iz okoljske nevladne 

organizacije Alpe Adria Gre-
en (AAG), v kateri že od začet-
ka nasprotujejo pregloboke-
mu vodnemu zbiralniku, so 
ostro proti napovedani spre-
membi zakona. »To je čisto 
politična odločitev, ki nima 
nobene zveze ne s strokov-
nostjo ne z legitimnostjo,« 
je poudaril. Zato pravi, da 
tega nikakor ne bodo dopus-
tili. »Če v Ukancu lahko lju-
dem podirajo hiše, potem 
naj zakon velja za vse.« Na-
povedal je še, da bodo izko-
ristili vsa pravna sredstva, da 
bodo preprečili legalizacijo, 
če bo treba, bodo šli tudi do 
evropskega sodišča. 

Župan občine Bohinj 
Franc Kramar pa je prepri-
čan, da brez umetnega 
zasneževanja biatlonski 
center ne more živeti. »Me-
nimo, da bodo te spremem-
be pozitivne tudi za smu-
čišče Vogel, ki brez ume-
tnega zasneževanja prav 
tako ne more konkurirati 
ostalim smučarskim cen-
trom.« Zato so na občini 
vseeno nekoliko razočara-
ni, da so se spreminjanja za-
kona o TNP lotili parcialno. 
»Pričakovali smo, da bodo 
šle spremembe v proceduro 
še pred jesenjo,« je pojasnil 
Kramar.

Sprememba zakona le za Pokljuko
S spremembo zakona o Triglavskem narodnem parku bodo omogočili legalizacijo spornega vodnega 
zbiralnika za zasneževanje.
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Na podlagi 60. člena, v povezavi s 50. členom Zakona o prostor-
skem načrtovanju – ZPNačrt (Uradni list RS, št. 33/07, 70/08 – 
ZVO-1B, 108/09, 80/10 – ZUPUDPP, 43/11 – ZKZ-C, 57/12, 57/12 
– ZUPUDPP-A, (109/12), 76/14 – odl. US in 14/15 – ZUUJFO), 
44. člena Statuta Mestna občine Kranj (Uradni list RS, št. 33/07) 
ter Sklepa o začetku priprave Občinskega podrobnega prostor-
skega načrta za območje z oznako KR Sa2 Kranj Sava (Uradni list 
RS, št. 69/15) župan Mestne občine Kranj s tem

JAVNIM NAZNANILOM
obvešča javnost o javni razgrnitvi in javni obravnavi
OBČINSKEGA PODROBNEGA PROSTORSKEGA NAČRTA

ZA OBMOČJE Z OZNAKO KR SA2 KRANJ SAVA

I.

Mestna občina Kranj naznanja javno razgrnitev dopolnjene-
ga osnutka Občinskega podrobnega prostorskega načrta za 
območje z oznako KR Sa2 Kranj Sava (v nadaljevanju: OPPN 
Kranj Sava), ki ga je v decembru 2016 izdelalo podjetje RRD, 
Regijska razvojna družba, d. o. o., iz Domžal, pod številko pro-
jekta 11/2015.

II.

Dopolnjen osnutek OPPN Kranj Sava bo javno razgrnjen od 
13. februarja 2017 do 17. marca 2017 v času uradnih ur, v pro-
storih Mestne občine Kranj, Urad za okolje in prostor (I. nad-
stropje), Slovenski trg 1, 4000 Kranj in na spletni strani občine 
http://www.kranj.si.

III.

Javna obravnava dopolnjenega osnutka OPPN Kranj Sava bo 
potekala v sredo, dne 1. marca 2017, ob 16. uri v stavbi Mestne 
občine Kranj, Slovenski trg 1, 4000 Kranj, sejna soba št. 15.

IV.

Ureditveno območje OPPN Kranj Sava obsega zemljišča par-
celnih številk 1117/1, 1117/2, 1118, 1119, 1120/1, 1120/2, 
1121, 1122, 1123/1, 1137/4, 1138/2, 1139/1, 1139/10, 1139/11, 
1139/12, 1139/13, 1139/14, 1139/15, 1139/16, 1139/17, 
1139/18, 1139/19, 1139/2, 1139/20, 1139/21, 1139/22, 
1139/23, 1139/24, 1139/25, 1139/26, 1139/27, 1139/28, 
1139/29, 1139/3, 1139/30, 1139/31, 1139/32, 1139/33, 1139/34, 
1139/35, 1139/36, 1139/37, 1139/4, 1139/5, 1139/6, 1139/7, 
1139/8, 1139/9, 1143/1, 1143/3, 1143/6, 1143/7, 1144/1, 
1144/2, 1144/3, 1145/2, 1148/10, 1148/12, 1180, 1181/1, 
1181/10, 1181/11, 1181/12, 1181/13, 1181/14, 1181/2, 1181/3, 
1181/4, 1181/5, 1181/6, 1181/7, 1181/9, 1182/1, 1183/2, 
1192/2, 1192/4, 1248/17, 1248/18, 1248/19, 1248/20, 1248/21, 
1248/25, 1248/26, 1248/27, 1248/28, vse k.o. Kranj. Površina 
območja znaša okvirno 10,21 ha.

V.

V času javne razgrnitve je možno podati pisne pripombe in 
predloge, vezane na dopolnjen osnutek OPPN Kranj Sava. Pri-
pombe in predlogi se lahko do vključno 17. marca 2017 po-
dajo pisno na mestu javne razgrnitve, kot zapis v knjigo pri-
pomb in predlogov, lahko se pošljejo na naslov Mestna obči-
na Kranj, Urad za okolje in prostor, Slovenski trg 1, 4000 Kranj 
s pripisom »Pripombe na javno razgrnitev OPPN Kranj Sava« 
oz. na elektronski naslov ana.gradisar@kranj.si.

Župan Mestne občine Kranj bo po končani javni razgrnitvi 
preučil pripombe in predloge javnosti in do njih zavzel sta-
lišče. Stališča do pripomb in predlogov bodo objavljena na 
spletni strani www.kranj.si.

Številka: 350-7/2015-48/01
Kranj, 3. 2. 2017 Boštjan TRILAR
 Župan

Bohinjska Bistrica – Med 19. in 25. marcem bo v Bohinjski 
Bistrici glasbeni festival Winter Days of Metal, ki bo glasbeno 
festivalsko dogajanje, ki je bolj značilno za poletje, preselil še v 
zimo. Kot je povedal Jure Sodja s Turističnega društva Bohinj, 
bo festivalsko dogajanje potekalo v dvorani Danica v Bohinjski 
Bistrici, za obiskovalce pa so v sodelovanju z organizatorjem 
pripravili posebne pakete, ki vsebujejo festivalsko vstopnico 
in izbrane dodatne storitve – nočitve, vstopnice za Vodni park 
Bohinj ali vozovnice za smučišče Vogel. Organizator festivala 
je Artfest, ki ima večletne izkušnje z organizacijo tovrstnih 
festivalov, saj ista ekipa že pet let pripravlja soroden festival 
MetalDays v Tolminu. Na petih koncertnih večerih bodo v 
okviru festivala nastopili mnogi vidni metalski glasbeniki z 
različnih koncev sveta – Destruction, Flotsam & Jetsam, Taa-
ke, Belphegor, Draconian, Holy Moses, Shining, Metalsteel,...

Zimski metalski festival v Bohinjski Bistrici

Urša Peternel

Žirovnica – V žirovniški ob-
čini potekajo zadnje pripra-
ve na obeležitev letošnjega 
kulturnega praznika. Kot 
obljubljajo v Zavodu za turi-
zem in kulturo (ZTK) Žirov-
nica, bo tudi letos 8. febru-
ar zaznamovalo pestro doga-
janje. Tako kot vsako leto bo 
potekal Pohod po Poti kul-
turne dediščine Žirovnica, 
ki povezuje muzejske hiše 

Franceta Prešerna v Vrbi, 
Janeza Jalna na Rodinah, 
Frana Saleškega Finžgarja v 
Doslovčah, Matija Čopa v Ži-
rovnici in čebelnjak Antona 
Janše na Breznici. Osem ki-
lometrov dolga pot je nezah-
tevna in primerna za pohod-
nike vseh starosti. Pred Pre-
šernovo hišo v Vrbi bo pote-
kal knjižni sejem, mogoče 
se bo fotografirati s Prešer-
nom, se brezplačno peljati z 
lojtrnikom, pred Janševim 

čebelnjakom bo potekala 
pokušina medu. Osrednja 
slovesnosti bo ob 13. uri pri 
Prešernovem spomeniku v 
Vrbi, slavnostni govornik bo 
letos Tone Partljič, nastopili 
pa bodo Zoran Predin, Janez 
Škof in Kulturno društvo Dr. 
France Prešeren Breznica.

V sklopu spremljajočih pri-
reditev bo že nocoj, v petek, 
ob 18. uri v Prešernovi rojstni 
hiši predstavitev knjige Iva-
na Sivca Resnica o Prešernu. 

Jutri, v soboto, bo v organiza-
ciji Planinskega društva Ži-
rovnica potekal deseti Prešer-
nov pohod na Stol, zvečer ob 
18. uri pa bo v Prešernovi roj-
stni hiši recital Krst pri Savi-
ci v izvedbi Anatola Šterna. V 
ponedeljek ob 18. uri bodo v 
Osnovni šoli Žirovnica odpr-
li razstavo slik iz srečanja sli-
karjev, na predvečer praznika 
v torek pa bo v Prešernovi roj-
stni hiši še pesniški večer do-
mačih avtorjev.

V Žirovnici pripravljeni na praznik

Igor Kavčič

Kranj – Zadnji dan januar-
ja so sodelavci Zavoda za 
turizem in kulturo Kranj 
pripravili novinarsko sreča-
nje, na katerem so podrob-
neje predstavili prihajajo-
či Teden kulture v Kranju, 
Prešernov smenj in Shod 
muz na kranjskem Parna-
si. Že tradicionalni Prešer-
nov smenj bo tudi letos oži-
vljal spomin na 19. stoletje 
in čas našega velikega poeta. 
Na ulicah Kranja bo 8. febru-
arja potekal sejem domače 
in umetnostne obrti, poleg 
skoraj sto razstavljavcev pa 
bo mestni utrip zaznamova-
lo tudi več kot šeststo nasto-
pajočih, folklornih skupin, 
pevskih zborov, kostumira-
nih meščanov … Osrednji 
gost bo predsednik vlade 
dr. Miro Cerar. Letošnji pre-
poznavni znak semnja bo ci-
linder iz kartona, ki bo na 
prodaj pred Kranjsko hišo 
na Glavnem trgu.

Kot zapisano, se bo kul-
turni utrip Kranja povečal že 
danes in bo trajal do srede. 

Med drugim s predstavami 
v Prešernovem gledališču, 
razstavami v galerijah Go-
renjskega muzeja, v Layerje-
vi hiši, v soboto bo po mestu 
potekal festival lajnarjev, na 
vrtu gradu Khislstein bodo 
otroci izdelovali bidermajer-
ske šopke, v ponedeljek bo v 
Kranjski hiši odprtje razsta-
ve obrti v Kranju v času Pre-
šernovega bivanja v mestu, 
vrstili se bodo koncerti, na 
predvečer praznika tudi nas-
topi pevskih zborov in reci-
tatorjev ... Več o vseh prire-
ditvah na www.visitkranj.si. 

Direktor zavoda Tomaž 
Štefe pa je v uvodu sprego-
voril o nekaterih splošnih 
kazalcih uspešnosti na po-
dročju turizma v Kranju v 
preteklem letu. Podatki so 
znani do konca oktobra, ko 
so zabeležili 77.585 preno-
čitev, v enoletnem obdob-
ju od oktobra do oktobra pa 
je teh bilo več kot 86.000. 
»Zadnji podatek v primer-
javi s prejšnjim letom po-
meni kar 28 -odstotno po-
višanje prenočitev. Poveča-
lo se je tudi število prihodov 

turistov v Kranj, teh je več 
kot 54.000, za malenkost 
pa se je zmanjšala povpreč-
na doba bivanja v mestu na 
1,6 dneva. Kar se tiče zase-
denosti hotelov, je zagotovo 
še dovolj prostora za rast,« 
je povedal Štefe. Med gosti 
prednjačijo Korejci, ki pa v 
Kranju ostanejo najmanj 
časa, saj tu zgolj prespijo. 
Drugi po številu so Nemci, 
sledijo Srbi, Poljaki, Hrvati 
… Štefe je ob tem poudaril, 
da se bodo v prihodnje pred-
vsem še bolj trudili v smeri 

identificiranja turistične po-
nudbe in uveljavljanja Kra-
nja kot privlačne destinaci-
je. Pri tem se bodo bolj ori-
entirali na individualne obi-
skovalce iz sosednjih držav. 
Po obisku še vedno pre-
dnjači Prešernova hiša z 
več kot 20.500 obiskoval-
ci, pred Mestno hišo in gra-
dom Khislstein. Najbolj obi-
skan dogodek je Kranfest s 
25.000 obiskovalci, sledi 
Prešernov smenj, za njim 
pa Pustno rajanje in Rovi 
pod starim Kranjem.

Nazaj v Prešernov čas
Letošnji Prešernov smenj se je razširil na teden kulture, saj bo v kranjskih kulturnih hramih živahno  
že ta konec tedna. Ob lepem vremenu osmega februarja pričakujejo dvajset tisoč obiskovalcev.

Direktor zavoda Tomaž Štefe /Foto: Tina Dokl

Danica Zavrl Žlebir

Šenčur – Knjižnica v Šen-
čurju se iz sedanjih prosto-
rov AMD v središču Šen-
čurja februarja seli v več-
je prostore, v poslovno stav-
bo na Delavski cesti. Prosto-
ri AMD so za knjižnico, ki je 
ena najbolje obiskanih po-
družnic Mestne knjižnice 
Kranj, postali pretesni, saj 
je delovala na stotih kvadra-
tnih metrih. Poleg tega pa je 
bila zaradi stopnic tudi težko 
dostopna gibalno oviranim. 
Gre za rešitev za naslednjih 
pet let, je že pred časom po-
vedal župan Ciril Kozjek. 

Nadomestna lokacija je po-
slovna stavba ob regional-
ni cesti, kjer je na voljo 160 

kvadratnih metrov v pritlič-
ju. Trenutno nove prosto-
re še opremljajo, na Občini 

Šenčur pa so nam poveda-
li, da bodo knjižnico uradno 
odprli 17. februarja. 

Knjižnica se bo kmalu preselila

Prostore nove šenčurske knjižnice na Delavski cesti še opremljajo. / Foto: Tina Dokl
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NOVO NA GORENJSKEM

Jeklenko Plindom  
vam pripeljemo na dom!

Dostava jeklenk na dom
Brezplačna številka:  

080 1228

Gospodinjski vžigalnik Plindom  
za prvih 250 naročnikov  
dostave jeklenke na dom!*

 * Akcijska ponudba velja od 26. januarja 2017 in velja za prvih 250 naročnikov dostave jeklenke na dom, 
na dostavne naslove področja 04 (Gorenjska) - do razdelitve zalog.

www.istrabenzplini.si

Simon Šubic

Tržič – »Gosta si moraš žele-
ti, moraš mu biti hvaležen, 
da je prišel k tebi, ker od 
njega živiš. Tako enostaven 
je turizem. Turizem ni nič 
drugega kot zelo skrbno na-
črtovana dejavnost, ki pa se 
mora odvijati čim bolj spro-
ščeno. Turist ne more biti 
breme,« je prejšnji teden na 
osmem kreativnem podje-
tniškem večeru v tržiški ka-
varni Stara godba razmišljal 
postojnski poslovnež Mar-
jan Batagelj, predsednik 
upravnega odbora družbe 
Postojnska jama. Pogovor 
z moderatorjem Tomažem 
Stritarjem, ki je požel tudi 
precejšnje zanimanje Trži-
čanov, se je vrtel večinoma 
okoli turizma, s katerim se 
je tokratni gost začel resne-
je ukvarjati šele leta 2010, 
ko je njegova družba Bata-
gel & Co., znana predvsem 
po vodnih sesalnikih, kupila 
Turizem Kras in s tem prido-
bila koncesijo za upravljanje 
Postojnske jame. Sledi zapis 
še nekaterih Batageljevih za-
nimivih razmišljanj.

O srčnosti v turizmu

»Moje načelo je bilo vedno 
tako, da je v turizmu samo 
ena stvar sveta – to je gost. 
Ker vse, kar delaš, delaš za-
radi njega. Od njega živiš 
in njemu se moraš v celo-
ti podrejati. Tega še danes 
ne znamo delati, ne znamo 
razviti srčne kulture, ker 
niti ne vemo, ali si v Sloveni-
ji turizma sploh želimo. Če 
se bomo torej hoteli iti tu-
rizem, bomo najprej mora-
li pokazati srčnost, da si ga 
želimo.« 

O raznolikosti Slovenije

»Na raznolikost Sloveni-
je v tem trenutku premalo 
stavimo. Na tako majhnem 

območju zemlje imeti tako 
raznoliko pokrajino, je ve-
lika redkost. Če bi samo 
na tem gradili, če bi razvili 
identitete posameznih ob-
močij, bi lahko komurko-
li rekli, pridi k nam in boš 
videl cel svet. V šali tudi re-
čem, da smo edina država na 
svetu, ki ne zna izmeriti svo-
je površine, ker imamo dve 
nadstropji, poleg zunanje 
površine tudi 11.000 jam.« 

O Melanii Trump

»Melania je lepa ženska, 
izpolnila je svojo življenj-
sko željo, uresničila je ame-
riške sanje, in na to bi mo-
rali biti tudi mi ponosni. 
Da prihaja iz Sevnice, da je 
Melania naša, je treba ved-
no spregovoriti z nekim 
ponosom. Kdo pa lahko v 
tem trenutku več prispe-
va k prepoznavnosti Slove-
nije kot ona? Ne govorim o 
politiki, čeprav je ona prva 
dama, govorim o tem, da je 

pomembna oseba tega sve-
ta, in če ne bomo mi poka-
zali spoštovanja do nje, po-
tem ne govorimo, da je iz 
Sevnice, bodimo raje tiho. 
V turizmu vedno pokaži po-
nos, ko ga lahko pokažeš.«

Kako zvabiti goste v Tržič 

»Ni enostavno, konkuren-
ca je tu zelo velika. Imate pa 
srečo, ker je zelo dobra pro-
metna dostopnost do Lju-
bljane, ki bi morala biti vaš 
ribnik za lovljenje gostov, 
ker je tam gostov veliko, vaši 
nastanitveni resursi pa so 
trenutno omejeni. Ste del 
alpskega sveta, ki je atrakti-
ven, a za specifičen tip gos-
ta. Alpsko pokrajino pravi-
loma iščejo ljudje, ki živijo v 
ravninskem svetu. Se pravi, 
da je treba iskati njih. Ima-
te neizkoriščeno situacijo 
na Zelenici, imate fantastič-
no Dovžanovo sotesko, če na 
teh mestih vnesete še nekaj 
atraktivnosti, potem dobite 

tisto, zaradi česar bodo ljud-
je prihajali.« 

O vplivu mobitela na 
turizem

»Mlad sodoben turist si 
zada neki cilj potovanja, ne 
ve pa čisto natanko, kako se 
bo na poti do tja gibal. Med 
potovanjem ima v roki samo 
eno orodje – mobitel. Če te 
torej na njem ni, če ni pot 
enostavno in na kratko opi-
sana in da ni poleg veliko 
slik, potem v sodobnem tu-
rizmu ne boš preživel.«

O pravem podjetništvu 

»Podjetništvo razumem 
kot zelo močno notranjo in-
spiracijo, kot nekaj, za kar 
veš, da je dosegljivo, pa ne 
veš točno, kako. Je nekaj, 
kar hočeš narediti. Kdor gre 
v podjetništvo zaradi mate-
rialnih dobrin, mora neha-
ti. Podjetništvo je tudi eksis-
tenca, ampak če želiš uspeti, 
odmisli eksistenco.« 

V turizmu je svet samo gost
»V turizmu je samo ena stvar sveta – to je gost. Od njega živiš in njemu se moraš v celoti podrejati. 
Tega še danes ne znamo delati,« pravi direktor Postojnske jame Marjan Batagelj, gost nedavnega 
kreativnega podjetniškega večera v Tržiču. 

Postojnčan Marjan Batagelj se je Tržičanom predstavil kot zelo iskriv in zanimiv 
sogovornik. / Foto: Luka Rener

Marjana Ahačič

Radovljica – V 26-član-
skem radovljiškem občin-
skem svetu trenutno sedi 
deset predstavnikov politič-
nih strank in 16 predstavni-
kov različnih list, razprava o 
tem, ali je financiranje poli-
tičnih strank iz občinskega 
proračuna sploh potrebno, 
pa je že v prejšnjem manda-
tu spremljala vsakokratno 
sprejemanje sklepa o finan-
ciranju političnih strank. 
Tega so v prejšnjem manda-
tu za določeno obdobje celo 
ukinili in ga spet uvedli po 
spremembi zakona o poli-
tičnih strankah, ki zavezuje 
občine, da strankam name-
nijo proračunska sredstva v 
sorazmerju s številom gla-
sov volivcev, ki jih je dobila 
na volitvah.

Tudi tokrat se je med sve-
tniki vnela razprava o tem, 
ali stranke potrebujejo tovr-
stno financiranje ali ne. Po-
džupan Miran Rems je tako 
predlagal, da se predlagana 
sredstva za ta namen vsaj pre-
polovi in denar nameni za ka-
kšnega od občinskih projek-
tov, s čimer se je strinjal tudi 
svetnik Darko Marolt. 

Mark Toplak (SDS) pa je 
poudaril, da gre po eni strani 
za relativno majhen znesek 
– tretjino najvišjega možne-
ga, dovoljenega z zakonom, 

po drugi strani pa politične 
stranke predstavljajo temelj 
demokratičnega sistema in 
za svoje delovanje razumlji-
vo potrebujejo tudi finanč-
na sredstva. SDS ima na 
območju občine Radovljica 
več kot sto članov in za delo 
z njimi potrebujejo tudi de-
nar, je še dejal Toplak in po-
udaril, da sredstva, name-
njena delovanju strank in 
sredstev za delo svetniških 
skupin, ki jih dobijo tako 
stranke kot liste, zastopane 
v občinskem svetu, ne gre 
enačiti, ker se porabijo za 
različne namene. 

Občina Radovljica za delo 
svetniških skupin sicer v le-
tošnjem letu namenja 22 ti-
soč evrov, za delovanje ob-
činskega sveta, za sejnine na 
sejah sveta in odborih, pa še 
dobrih 75 tisoč evrov.

Svetniki so na pobudo 
Branka Fajfarja o sklepu gla-
sovali tajno in ga s 17 glaso-
vi za in šestimi proti tudi po-
trdili.

Spet polemično o 
financiranju strank
Radovljiški občinski svet je v sredo s tajnim 
glasovanjem potrdil financiranje političnih 
strank, zastopanih v občinskem svetu, ki bodo v 
letošnjem letu iz občinskega proračuna prejele 
skupaj 9700 evrov.

Maja Bertoncelj

Medvode – V Knjižnici Med-
vode je do 9. februarja na 
ogled zanimiva razstava za-
koncev Barbare in Borisa 
Primožiča iz Medvod z na-
slovom Kamnite slike.

Gre za njuno prvo skupno 
razstavo, ideja pa se jima je po-
rodila na skupnih sprehodih 

ter ob fotografiranju in na-
biranju kamnov na sotočju 
rek Sore in Save. Kamen sta 
obravnavala kot od narave 
poslikano platno (reproduk-
cija kamnov), kot objekt fo-
tografiranja v tehniki stereo-
fotografija oziroma 3D-foto-
grafija ter kot slikarsko plat-
no (ročna poslikava kamnov 
s čopičem in akrilno barvo). 

Na ogled Kamnite slike

Barbara se predstavlja z ročno poslikavo kamnov (levo), 
Boris pa z reprodukcijami kamnov in stereofotografijo. 

Občina Radovljica za delo 
svetniških skupin letos 
namenja 22 tisoč evrov, 
za delovanje občinskega 
sveta – za sejnine na 
sejah sveta in odborih – 
pa še dodatnih dobrih 75 
tisoč evrov.
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Obiščite rojstne hiše slovenskih literatov.  
Pot je nezahtevna in primerna za pohodnike vseh starosti.  
Na osrednji proslavi pred Prešernovo rojstno hišo v Vrbi  

nastopajo Zoran Predin, Janez Škof in Tone Partljič. 

Z nakupom pohodniške knjižice si zagotovite posebne ugodnosti; brezplačne 
prigrizke in tople napitke (kava, čaj) ob poti, bon za malico (jed na žlico v Vrbi)  

ter darilo – poezije Franceta Prešerna. Knjižica stane 8 evrov za odrasle  
in 4 evre za otroke, kupiti jo je mogoče v Prešernovi in Čopovi rojstni hiši.
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MEDIJSKI POKROVITELJ

SLOVENSKA KULTURA 
JE NAŠ PONOS, 

zato 8. februarja vsi na pohod 
po Poti kulturne dediščine Žirovnica. 

Več na visitzirovnica.si

Pavšlar omenja še druge 
negativne posledice, med 
drugim da obstoječa prome-
tna ureditev nima učinkovi-
te rešitve za izstop servisnih 
in dostavnih vozil v prime-
rih, ko opravljanje storitve 
traja dlje od 30 minut. Do-
daja, da je sicer prav, da gre 
občina naproti z ugodnos-
tmi za poslovne subjekte, 
ki delujejo v mestu, a naj bo 
enako pravična tudi do sta-
novalcev.

Vzroki, zakaj se v mestno 
jedro pripelje več vozil z 
listki, kot jih z listki zapus-
ti, so raznoliki in jih zato ni 
mogoče pripisati zgolj zlo-
rabi dovolilnic, je še prepri-
čan predsednik sveta KS 
Center. KS in občina pa se 
strinjata v tem, da je trenu-
tno velik problem verižno 
izstopanje vozil, na občini 
so zagotovili, da bodo vse 
nadaljnje ukrepe usmerili v 
zmanjševanje neregistrira-
nih prehodov.

Urejen je urgentni izhod

Kolikor je pritožb, toli-
ko je tudi pohval, ko uvaja-
jo več reda in varnosti v ure-
ditev prometa v starem Kra-
nju, so prepričani na občini. 
Prepričani so tudi o tem, da 
bodo novi ukrepi pripomog-
li k višji kakovosti bivanja v 
mestu, zagotavljali pa bodo 
tudi prijetno okolje za obi-
skovalce. Pojasnjujejo, da 

je prebivalce najbolj skrbelo 
to, kako bo urejen izredni ali 
urgentni izhod, npr. za pri-
mer obiska ambulante nuj-
ne medicinske pomoči ali pa 
ob dostavi kurilnega olja, ki 
traja več kot 30 minut. Vsi iz-
hodi/vhodi so že opremljeni 
z nalepkami asistence, ki v 
takih primerih omogoči iz-
stop iz območja za pešce. Za 
stanovalce naj bi bilo to bolj 
enostavno, saj so prej mora-
li s kartico spremljati dostav-
ljavca. Sedaj pa dostavljavec 
sam pokliče asistenco, ki mu 
omogoči izstop. Ob daljšem 
zadrževanju v starem Kra-
nju dostavljavci, serviserji 
tudi lahko pridobijo poseb-
no dovolilnico. Očitek, da 
prebivalcev niso pravočas-
no obvestili o spremembah, 
na občini zavračajo. Pravijo, 
da so pred uveljavitvijo spre-
memb poskrbeli za obvešče-
nost obiskovalcev in imetni-
kov dovolilnic z obveščeval-
nimi tablami, letaki, dežur-
stvi študentov ob vstopnih/
izstopnih točkah, jesenski-
ma delavnicama o urejanja 
prometa v Kranju, na isto 
temo se je sestal tudi zbor 
krajanov KS Center. 

Pavšlar pričakuje, da bo 
župan Boštjan Trilar opra-
vil dialog s KS v smeri iska-
nja boljših rešitev. Na obči-
ni pa pravijo, da bodo na-
daljnji ukrepi odvisni pred-
vsem od analiz učinkov 
ukrepov za preprečevanje 
zlorab dovolilnic, kar skrb-
no spremljajo. 

Kritike, a tudi pohvale  
na nov režim
31. stran

Danica Zavrl Žlebir

Preddvor – Zgodba ima že 
zgodovino, saj so že od ime-
novanja ravnateljice Tee Do-
linar v šoli vladale napeto-
sti. Tudi jeseni 2016, ko naj 
bi imenovali nov svet zavo-
da, se je pokazalo, da med 
posameznimi predstavni-
ki ni enotnosti. Svet namreč 
sestavlja 11 članov, od tega 
trije predstavniki ustanovi-
teljev (občini Preddvor in 
Jezersko), trije predstavniki 
staršev in pet predstavnikov 
zaposlenih. Predstavniki 
kolektiva so sejo obstruirali, 
češ da je prišlo do nepravil-
nosti pri imenovanju pred-
stavnikov staršev. Nekate-
re nepravilnosti je ugotovila 
tudi inšpekcija. Tako svet za-
voda ni bil konstituiran. To 
se je slednjič zgodilo na seji 
31. januarja, vmes pa sta ob-
čini ustanoviteljici sprejeli 
spremenjen odlok o ustano-
vitvi Vzgojno-izobraževal-
nega zavoda Osnovna šola 
Matije Valjavca Preddvor.

Strasti se umirjajo

Dosedanja in ta teden 
spet potrjena predsednica 

sveta zavoda Mojca Vel-
kavrh Žižek nam je pove-
dala: »31. januarja smo sle-
dnjič uspeli konstituira-
ti svet zavoda, kar nam žal 
septembra zaradi razburka-
nih strasti ni uspelo. Spre-
jeli smo vse akte, ki so ča-
kali od septembra, ob slož-
nem sodelovanju staršev, 
šole in ustanoviteljev, ime-
novani so vsi kandidati na 
posamezna mesta, tako da 
svet sedaj funkcionira. Zad-
nja točka dnevnega reda je 
bila razrešitev ravnatelji-
ce in to smo tudi potrdili.« 
Ravnateljici Tei Dolinar bi 
mandat ravnateljice potekel 
sredi leta, toda medtem je 
bila imenovana za ravnate-
ljico kranjskih vrtcev in naj 
bi na tej nalogi nastopila že 
februarja. Tako je treba čim 
hitreje tudi imenovati no-
vega ravnatelja. Mojca Vel-
kavrh Žižek pravi, da bodo s 
postopki začeli nemudoma. 
»Glede na dosedanje zaple-
te smo ministrstvo za izo-
braževanje in druge pristoj-
ne službe prosili za pomoč 
pri pravilni izvedbi postop-
ka, da ne bi bilo kasneje kaj 
spornega. Notranjega kan-
didata ni bilo, tako da gre 

dopis na ministrstvo, v ka-
terem prosimo za imenova-
nje zunanjega vršilca dolž-
nosti. Šola je sicer ponudi-
la predloge kandidatov, a ti 
niso dali pristanka, tako da 
formalno gledano notranje-
ga kandidata ni. Želimo, da 
šola začne čim prej normal-
no delovati,« pravi Velkavrh 
Žižkova. »Naj še povem, da 
sta si oba ustanovitelja zelo 
prizadevala, da bi zadevo iz-
peljali po čim bolj pravil-
ni poti. Za to je bilo potreb-
nih pet sej občinskih svetov 
in tudi kar nekaj angažma-
ja obeh županov, ki sta zelo 
resno pristopila k reševanju 
zapletov. Upam, da nam bo 
uspelo umiriti strasti in vse 
postopke izpeljali tako, kot 
je treba. Najpomembneje 
pa je doseči, da bi otroci pri-
hajali iz šole z veliko zna-
nja, vse drugo je manj po-
membno.«

Spet vzpostaviti zaupanje

Ministrstvo za izobra-
ževanje, znanost in šport 
na naše vprašanje o zaple-
tih, kakršni so se pojavi-
li v Preddvoru, odgovarja: 
»Zakon o organizaciji in 

financiranju vzgoje in izo-
braževanja določa, da v pri-
meru, ko ravnatelju pred-
časno preneha mandat ozi-
roma če nihče izmed prija-
vljenih kandidatov za rav-
natelja ni imenovan, svet 
javne šole imenuje vršilca 
dolžnosti ravnatelja izmed 
strokovnih delavcev te šole 
oziroma imenuje vršilca 
dolžnosti izmed prijavlje-
nih kandidatov. Imenova-
nje je lahko največ za eno 
leto. Če v osmih dneh po 
prenehanju mandata rav-
natelja svet šole ne imenu-
je niti ravnatelja niti vršilca 
dolžnosti ravnatelja, ime-
nuje vršilca dolžnosti rav-
natelja v naslednjih osmih 
dneh minister. Podobni 
primeri v preteklosti so že 
bili. Osnovna naloga vršil-
ca dolžnosti bo vzpostaviti 
ponovno zaupanje med za-
poslenimi, starši in organi 
lokalne skupnosti in pripra-
viti postopke za novo ime-
novanje ravnatelja. Pri ime-
novanju ravnatelja se mi-
nistrstvo vključuje v posto-
pek imenovanja šele v drugi 
fazi, ko svet šole izbere kan-
didata in zaprosi ministra 
za mnenje.« 

Končno imajo svet zavoda
V Preddvoru so ta teden končno konstituirali Svet zavoda Osnovna šola Matije Valjavca Preddvor,  
brez katerega so bili od lanske jeseni. Razrešili tudi ravnateljico Teo Dolinar.

Suzana P. Kovačič

Gozd – Junaki Kriške gore 
že petindvajset let vestno 
seštevajo svoje pohode na 
'Kriško'. Pred desetletji so 
bili udeleženci zadovoljni, 
če so izpolnili normo, to je 
vsaj 52 vzponov. Kot pa pra-
vijo pri Planinskem dru-
štvu (PD) Križe, ko te vese-
lje do hoje na goro enkrat 
zares 'zagrabi', kar ne mo-
reš nehati. »V 25 letih se je 
vpisovalo 1054 pohodnikov, 
vsaj enkrat so normo opra-
vili 504 pohodniki in skupaj 
zabeležili 261.669 vzponov 
in prehodili okoli 1,5 milijo-
na kilometrov. V letu 2016 
sta normo opravila dva otro-
ka, 38 žensk in 79 moških. 
Vsi prijavljeni na zaključno 
prireditev, ki je bila na Kri-
ški gori v soboto, so preje-
li medaljo in praktično da-
rilo. Otroka, ki sta opravi-
la otroško normo, sta bila 
Gabriel in Patricia Vukotič, 
med ženskami je zmaga-
la Mladenka Lorenčič s 317 
vzponi, druga je bila An-
gelca Zupan z 241 vzponi 

in tretja Mirjana Žabkar z 
219 vzponi. Med moškimi 
je imel največ vpisov Miro 
Mihelič s 364 vzponi, dru-
gi je bil Andrej Jazbec s 360 
vzponi in tretji Roman Jaz-
bec s 312 vzponi,« je povze-
la Ivanka Valjavec iz PD Kri-
že in dodala, da je posebno 

priznanje prejel 88-letni Si-
mon Primožič, ki na goro 
prihaja že več kot osem de-
setletij, Andrej Jazbec, ki je 
v 25 letih opravil 4712 vzpo-
nov, naj drvar pa je pos-
tal Miro Mihelič. »Na goro 
je začel prihajati tudi Kirill 
Ploppa iz Jekaterinburga na 

Uralu, ki je zaposlen v hče-
rinski firmi Iskatela ter je 
poslovni obisk v Kranju iz-
koristil za vzpone na goro in 
je nad množičnim obiskom 
naših gora zelo presenečen 
in navdušen,« je še podelila 
zanimiv podatek Ivanka Va-
ljavec.

Priznanja junakom Kriške gore
Na sobotni prireditvi Junaki Kriške gore so podelili priznanja vsem tistim, ki so imeli lani največ vpisov 
v knjigo, ob petindvajsetletnici so podelili tudi nekaj posebnih priznanj.

Sobotno druženje s podelitvijo priznanj na Kriški gori / Foto: arhiv PD Križe
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Danica Zavrl Žlebir

Šenčur – Januarja so na bali-
nišču v športnem parku mla-
di člani Športnega društva 
Šenčur uredili drsališče. Za 
tako rekoč nič denarja so zim-
skim rekreativcem pripravili 
veliko zabave, je dejal predse-
dnik Športnega društva Šen-
čur Bojan Pintar: »Organizi-
rali so se mladi fantje iz naše-
ga društva in tako smo v so-
glasju z balinarji na balinar-
skem igrišču pripravili pod-
lago, igrišče večkrat zalili z 
vodo, za kar so nam opremo 
posodili gasilci, in tako pri-
dobili drsališče, ki ga lahko 
brezplačno uporabljajo vsi, 
ki to želijo. Prijeten prostor v 
športnem parku sredi doga-
janja je odprt že dva tedna in 
ves čas je na njem polno dr-
salcev in hokejistov, največ 

popoldne in zvečer, saj je igri-
šče tudi osvetljeno. Doslej so 
nizke temperature omogoča-
le vsakodnevno rekreacijo in 
samo upamo, da bi to zdržalo 
do zimskih počitnic.«

Posebno dober obisk je 
šenčursko drsališče do-
živelo v nedeljo, v minu-
lih dneh so spontano prip-
ravili tudi manjši hokejski 
turnir z osmimi ekipami. 
Mrzel januar jim omogoča, 
da z vzdrževanjem ni stro-
škov, za naprej pa si po Pin-
tarjevih besedah želijo, da bi 
vzpostavili sistem hlajenja. 
O tem se dogovarjajo z ob-
čino, prav tako o možnosti, 
da bi drsališče zaščitili z og-
rajo. Pintar pa razmišlja tudi 
o tem, da bi v primeru, da 
bi padlo nekaj snega, skozi 
športni park uredili tudi pro-
ge za smučarski tek.

Drsajo tudi v Šenčurju

Selca – Fotografija Cerkev na poljih Sorškega polja, s katero 
je bil lani med zmagovalci enega največjih fotografskih nate-
čajev na svetu Sony World Photography, je fotografu Andreju 
Tarfili iz Selc prinesla tudi nagrado na natečaju Balkan Photo 
Award 2016, ki jo je prevzel minuli konec tedna v Sarajevu. 
Natečaj poteka v sklopu Balkan Photo Festivala, na njem pa je 
tokrat sodelovalo okoli tristo fotografov, med katerim je žirija 
izbrala zmagovalce v enajstih kategorijah. S Cerkvijo na poljih 
Sorškega polja je bil Tarfila najboljši v kategoriji Narava in 
okolica, fotografija množice na tolminskem glasbenem festi-
valu Metaldays pa mu je prinesla še drugo mesto v kategoriji 
Novice in dogajanja. Tarfila, ki je tudi zunanji sodelavec Go-
renjskega glasa, je bil sicer edini slovenski fotograf, nagrajen 
na tokratnem Balkan Photo Festivalu.

Fotograf Andrej Tarfila znova nagrajen

Andrej Tarfila se je razveselil še nagrade na natečaju Balkan 
Photo Award. / Foto: Igor Isanović

Danica Zavrl Žlebir

Jezersko – »Lani sem ob me-
morialu obljubil, da bom pri-
hodnje leto tekmoval, in ob-
ljubo sem moral izpolniti,« 
je dejal ob razglasitvi rezulta-
tov v kulturnem domu Koro-
tan. S športom in v naravi so 
se jezerski športniki oddolži-
li Luki Karničarju, načelniku 
Gorsko reševalne službe Je-
zersko, in njegovemu name-
stniku Radu Markiču, ki sta 
pred dvema desetletjema iz-
gubila življenji v nesreči slo-
venskih gorskih reševalcev 
v Turskem žlebu nad Okre-
šljem. Čeprav se spominja-
jo žalostnega dogodka, pa sta 
preminula športnika, gorni-
ka, gorska reševalca, rojaka 
tudi njihov navdih in se ju 
spominjajo na vseh poteh. 
Športni dogodek se je tako s 
sklepno razglasitvijo iztekel v 
prešernem razpoloženju.

Vodja tekmovanja Milan 
Šenk, ob Francu Zadnikar-
ju, Tonetu Karničarju in Ja-
nezu Smrtniku tudi udele-
ženec vseh dosedanjih tur-
nosmučarskih tekmovanj, 
je duhovito opisal pripra-
ve na letošnje tekmovanje. 
Posebej so tekmovali gor-
ski reševalci: na progo jih je 
šlo 30, torej 15 parov, nasled-
nji dan pa je tekmovalo 40 
turnih smučarjev, od tega 

16 rekreativcev, ki so mora-
li premagati krajšo, kakih se-
dem kilometrov dolgo pro-
go, medtem ko so udeležen-
ci državnega prvenstva smu-
čali na 12-kilometrski progi 
in morali pri tem premaga-
ti 800 metrov višinske razli-
ke. Tekmovali so v štirih ka-
tegorijah: mladinci, članice, 
člani in veterani, in sicer eki-
pno s po dvema tekmovalce-
ma, medtem ko so rekrea-
tivci tekmovali posamično 
v ženski in moški kategoriji. 

Govorniki na koncu vse-
lej poudarijo, da so bili 

zmagovalci vsi, Milan Šenk 
pa pravi, da je prva zmaga 
že prijava na tekmo, druga, 
ko v sebi začutiš, da si zma-
gal in ob tem morda tudi ne-
koliko znižaš svoja pričako-
vanja. Na koncu so Milan 
Šenk ter vdovi umrlih gor-
skih reševalcev Metoda Kar-
ničar in Ksenija Markič po-
delili priznanja formalnim 
zmagovalcem. Med mladin-
ci je zmagala ekipa Aleš Zad-
nikar in Tilen Osolnik, med 
ženskami Klara Meglič in 
Veronika Rupnik, pri vete-
ranih Milan Šenk in Janko 

Fideršek, v članski konku-
renci pa Luka Kovačič in Ma-
tjaž Mikloša. Pri rekreativ-
cih sta zmagala Manca Šolar 
in Fritz Klaura (poleg nje-
ga, ki ga Jezerjani štejejo že 
za svojega, sta tekmovala še 
dva Avstrijca in s tem izpol-
nila merilo za mednarodno 
tekmovanje). Dan poprej pa 
so med gorskimi reševal-
ci zmagovali Šenki in Kar-
ničarji. V prvi kategoriji sta 
slavila Anže in Primož Šenk, 
v drugi Žan in Tone Karni-
čar, v tretji pa Drejc in Izidor 
Karničar.

V spomin na Luko in Rada
Letošnji dvajseti memorial Luke Karničarja in Rada Markiča, sicer dvaindvajseto turnosmučarsko 
tekmovanje, so prireditelji razdelili na dva dela. Prvi dan se je pomerilo trideset gorskih reševalcev, 
drugi dan pa je šlo na progo štirideset ostalih tekmovalcev. Tekmovanje šteje za državno prvenstvo, 
pomerijo se tudi rekreativci, med katerimi je bil letos tudi jezerski župan Jurij Rebolj. 

Zmagovalci turnosmučarskega tekmovanja med člani / Foto: Tina Dokl

Tržič – V Domu Petra Uzarja Tržič vsako leto v krogu stanoval-
cev in svojcev nastopajoči pripravijo ob kulturnem prazniku 
program, za katerega bo letos poskrbel ansambel Vaška god-
ba. Najbolj pa so stanovalci vsako leto veseli obiska župana 
Boruta Sajovica, ki kar nekaj Prešernovih pesmi pove iz srca, 
v Prešernovem stilu pa prinese in obdaruje stanovalce s su-
himi figami. Prireditev bo v torek ob 16. uri. V vitrini in avli 
doma je te dni pa vse do 28. februarja na ogled tudi razstava 
del avtorja Lada Srečnika z naslovom Podobe iz življenja Dr. 
Franceta Prešerna. Razstava je pripravljena v sodelovanju s 
Tržiškim muzejem in Domom Petra Uzarja.

Razstava o Prešernu in nastop Vaške godbe

Ljubljana – Napovedi meteorologov, da naj bi bil letošnji ja-
nuar najhladnejši v zadnjih tridesetih letih, so se izkazale za 
pravilne. Povprečne temperature so bile v Ljubljani -3,2 sto-
pinje Celzija, v Ratečah -7,1 in na Kredarici -10,4, kar je zelo 
podobno kot januarja 1987, še bolj mrzel pa je bil januar 1985, 
ko so bile temperature še za stopinjo ali dve nižje, je pojasnil 
meteorolog Branko Gregorčič z agencije za okolje. V teh dneh 
se nam sicer obetajo precej višje temperature kot januarja. »V 
tem tednu bo vreme južno z občasnim dežjem, za prihodnji 
teden pa se napovedi še spreminjajo in tudi kakšna nova snež-
na pošiljka ni povsem izključena ...« je napovedal Gregorčič.

Januar najhladnejši v zadnjih tridesetih letih

 Pišite nam

info@frigologo.si
 Pokličite nas

+386 (0)1 520 82 00

CELOVITE LOGISTIČNE REŠITVE
Zagotavljamo učinkovit logističen servis temperaturno občutljivega blaga v celotni hladni verigi. Na voljo so 
vam naše celovite IT rešitve, izvajamo dodatne storitve komisioniranja, deklariranja, pakiranja ali prepakiranja, 
opremljanja blaga z deklaracijami in ustreznimi kodami ter vodenja poslovne dokumentacije.

SKLADIŠČENJE
V novem modernem logističnem centru v Komendi, s skupno površino 5000 m², omogočamo skladiščenje blaga v 
temperaturnih režimih med –20 °C in 4 °C.

PREVOZI
Sodoben vozni park omogoča, da smo hiter in zanesljiv partner, ki distribuira na področju celotne Evrope ter 
Balkana. Specializirani smo za prevoz temperaturno občutljivega blaga v skladu z zahtevami HACCP in standarda IFS. 
Naša posebnost je postaja za navzkrižno pretovarjanje domačega ter mednarodnega blaga, ki je primerna tudi za 
majhne kamione.

www.frigologo.si

PROSTIHŠE NEKAJSKLADIŠČNIHKAPACITET
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Jasna Paladin

Kamnik – Brez večje razprave 
in z zgolj enim amandmajem 
(prejšnja leta smo jih bili vaje-
ni tudi po več deset) so svetni-
ki Občine Kamnik v sredo zve-
čer sprejeli proračuna za pri-
hodnji dve leti.

Na strani prihodkov (in od-
hodkov) je načrtovanih kar 
37,7 milijona evrov, a tako 
občinska uprava kot svetni-
ki se zavedajo, da je realnih le 
21 milijonov. V omenjenem 
znesku so namreč tudi kohe-
zijska sredstva za kanalizacijo 
in vodovod v višini približno 
osem milijonov evrov ter dol-
goročno posojilo v višini 7,5 
milijona evrov za investicijo v 
Osnovno šolo Frana Albrehta. 
Za investicije bo namenjenih 
okoli enajst milijonov evrov, 
med postavkami so denimo 
obnova Starega gradu, odkup 
in ureditev dodatne sobe v roj-
stni hiši Rudolfa Maistra, ob-
nova mestne kavarne, doka-
pitalizacija družbe Velika pla-
nina, kjer bodo med drugim 
kupili novi kabini za nihalko, 
ureditev ceste skozi Podgorje, 
sanacija podružnične šole v 
Zgornjem Tuhinju idr.

Največ razprave se je vrte-
lo okoli investicije v Osnov-
no šolo Frana Albrehta, saj 

še vedno ni znano, ali se bo 
občina lotila novogradnje 
ali temeljite prenove ter kje 
bodo med gradnjo nastanje-
ni učenci. Sedem milijonov 
in pol kredita bo občina vlo-
žila v sklad, namenjen obno-
vi te šole, investicija pa naj bi 
bila končana prihodnje leto. 
Najbolj kritična do proraču-
na sta bila svetnika SDS Da-
mjan Hribar in Matija Sitar 
Močnik, ki sta občinski upra-
vi očitala veliko »predvolil-
nih piškotkov« in postavke, 
ki so »sumljivo zaokrožene« 
in previsoke. Občutno preveč 
se jima tako zdi dvesto tisoč 
evrov za obnovo kavarne Ve-
ronike, ki je bila nazadnje ob-
novljena pred zgolj osmimi 
leti, prav tako sta bila kritična 
do novih zaposlitev v občin-
ski upravi. Z amandmajem, 
ki sta ga vložila, sta predlaga-
la ureditev parkirišča med gi-
mnazijo in zdravstvenim do-
mom, a njun predlog ni bil 
sprejet. Proračun za leto 2018 
bo visok dobrih 23 milijonov.

Svetniki so med drugim 
sprejeli tudi odlok o uporabi 
proračunske rezerve za letoš-
nje leto. Sto tisoč evrov bodo 
namenili za sanacijo podora 
skal v Podstudencu, petdeset 
tisočakov pa za sanacijo plazu 
v vasi Žubejevo.

Največji  
proračun doslej
Kamniški svetniki so tudi v drugem branju brez 
večjih pripomb sprejeli proračuna za leti 2017  
in 2018. Letos bo na voljo rekordnih 37 milijonov 
evrov in pol, v kar pa je vštetih tudi 7,5 milijona 
evrov posojila, ki bo potreben za sanacijo 
Osnovne šole Frana Albrehta.

Aleš Senožetnik

Snovik – Kompleks bazenov 
Term Snovik deluje že 15 let, 
termalno vodo z zdravilnimi 
učinki pa je že pred desetletji 
odkril vaški kovač Janez Ko-
vač. Začetek zgodbe o najviš-
je ležečih termah v Sloveniji 
pa sega v leto 1994, ko so do-
mačini z Ivanom Hribarjem 
iz Zarje Kovis na čelu sredi 
travnika na začetku majhne 
vasice v Tuhinjski dolini, 
postavili pilotni bazen. V 
podjetju, ki so ga v začetku 
tisočletja ustanovili Zarja 
Kovis, Občina Kamnik, ban-
ka HKS Domžale in lastnik 
zemljišča Srečo Urankar, je 
danes zaposlenih 35 ljudi, 
posredno pa jih s podjetjem 
sodeluje še 15.

Od 25. januarja 2002 delu-
je pokrit kompleks bazenov 
vse dni v letu neprekinjeno. 
»To je bilo tisto leto, ko je 
postalo jasno, da ni več poti 
nazaj, temveč samo naprej,« 
je o pomembnem mejniku v 
zgodovini term povedal Ivan 
Hribar, prokurist Term Sno-
vik in direktor podjetja Zarja 
Kovis, ki je eden najbolj za-
služnih za realizacijo takra-
tne ideje. »Še danes se dobro 
spomnim, kako smo šli tis-
tega leta 8. februarja z dru-
žino smučat na Roglo. Pet-
najst čez deveto so me klica-
li z recepcije, kaj naj naredi-
jo, saj je gostov toliko, da se 

kolona vije do mostu. Res 
prijetna težava in skrb,« se 
je spomnil začetkov Hribar.

Praznovanja, ki so ga ob 
petnajstletnici term pripra-
vili v Snoviku, se je udeležila 
tudi državna sekretarka mi-
nistrstva za gospodarski ra-
zvoj in tehnologijo Eva Štra-
vs Podlogar, ki je poudarila, 
da za idejo term stojijo ljudje 
z vizijo. »Težko si je predsta-
vljati, da je bil še dobrih dvaj-
set let nazaj tukaj le travnik 
in ljudje z idejo in vizijo. Bili 
so tudi vztrajni, zato ne pre-
seneča dejstvo, da so bile 
Terme Snovik prvi objekt v 

Sloveniji s pridobljeno eko 
marjetico. Ivan Hribar je že 
pred davnimi leti na strate-
škem turističnem forumu 
razlagal pomen eko znaka 
ter tudi kako pomembna je 
pametna izraba ekipe,« je 
povedala državna sekretar-
ka, ki jo veseli, da terme tudi 
več kot desetletje po pridobi-
tvi evropskih sredstev za širi-
tev podjetja še vedno uspeš-
no kandidirajo na razpisih. 
Kmalu bodo namreč v Snovi-
ku začeli s projektoma Kne-
ippanje v Termah Snovik ter 
v sodelovanju s Turističnim 
društvom Tuhinjska dolina 

Premični prireditveni pros-
tor, električno dostavno vo-
zilo in električna polnilna 
postaja za avtomobile. 

Do danes je terme v Tu-
hinjski dolini obiskalo že 
dva milijona dvesto tisoč go-
stov, v letu 2016 pa so ustva-
rili več kot 44 tisoč prenoči-
tev – in kot pravijo, so opti-
mistične tudi najave za le-
tošnje leto. A po Hribarjevih 
besedah morajo poleg števi-
la prenočitev rasti tudi pri-
hodki – teh je bilo sicer lani 
nekaj več kot dva milijona 
evrov – saj to omogoča tudi 
optimističen razvoj. 

Terme Snovik praznujejo
Terme Snovik v Tuhinjski dolini so se uveljavile kot prepoznaven ponudnik eko turizma v Sloveniji,  
saj jih je v petnajstih letih obiskalo krepko več kot dva milijona gostov.

Ivan Hribar, podžupan Igor Žavbi, državna sekretarka Eva Štravs Podlogar, turistični 
novinar Franci Potočnik in direktorica Petra Zlatoper

Aleš Senožetnik

Mengeš – Na tretji skupšči-
ni Podjetniškega kluba Ka-
mnik, ki je prejšnji teden 
potekala v prostorih podje-
tja Metal Profil v Mengšu, 
so kamniški podjetniki usta-
novili družbo Kikštarter po-
speševalnik, s katerim bodo 
mladim zagonskim pod-
jetjem v začetnih fazah ra-
zvoja pomagali z investira-
njem semenskega kapitala, 
v zameno pa pridobi delež v 
podjetju. S tem želijo zago-
toviti razvoj mladih podje-
tij, ne zgolj v Kamniku, tem-
več z vse Slovenije. Resnost 
so podkrepili tudi z dejanji, 
saj so že ob ustanovitvi zbra-
li 60 tisoč evrov, kar je prese-
netilo celo njih same. 

Potencialna podjetja 
bodo iskali tudi s pomoč-
jo tako imenovanih start-up 

vikendov in podobnih pre-
dstavitev, ki dvakrat letno 
že potekajo v kamniškem 
Coworking centru Kikštar-
ter, ki ga vodi Matjaž Jug in 
je lani med 300 prijavljeni-
mi projekti iz vse Evrope za-
sedlo tretje mesto. 

»Ustanovitev pospeševal-
nika je prelomni trenutek. 
Ko snežno kepo zakotalimo 
po klancu navzdol, ne vemo 
točno, kje bo pristala, vemo 
pa, da bo na koncu precej 
večja. Z ustanovitvijo pospe-
ševalnika smo kepo pravkar 
zakotalili in z veseljem bom 
spremljal, kako se bo ta zgod-
ba odvijala. Nove inovativne 
ideje je treba podpirati,« je 
ob ustanovitvi pospeševalni-
ka povedal njegov pobudnik 
Tomaž Lah, direktor podjetja 
Nektar Natura in do nedavne-
ga predsednik podjetniškega 
kluba, v katerem sicer deluje 

že 56 najuspešnejših podje-
tij, ki skupaj ustvarijo 74 od-
stotkov prihodkov od skupno 
810 gospodarskih družb, re-
gistriranih na tem območju. 

Tokratna skupščina je bila 
hkrati tudi volilna. Tomaža 
Laha je na mestu predsedni-
ka nasledil Aleš Juhant, di-
rektor podjetja Metal Profil, 
ki je s tem postal tretji pred-
sednik kluba (prvi je bil Ur-
ban Bergant s podjetja Ele-
ktrina). Juhant je ob izvoli-
tvi povedal, da se je funkci-
ji sprva upiral, delno zaradi 
časa, ki ga zahteva, delno pa 
zaradi dejstva, da ne prihaja 
iz Kamnika, a je po prigovar-
janju Tomaža Laha le sprejel 
kandidaturo. »Obul sem ve-
like čevlje. Tako Tomaž Lah 
kot njegov predhodnik Ur-
ban Bergant namreč vodi-
ta mednarodna podjetja. A 
bistvo podjetniškega kluba je 

ravno v tem, da nas spodbu-
di, da gremo na tuje trge in se 
razvijamo. Prav tako mora-
mo tudi mi spodbuditi mla-
de in jim pomagati k njihove-
mu razvoju,« je v svojem na-
govoru podjetnikom povedal 
novoizvoljeni predsednik. 

Sodelovanje podjetniške-
ga kluba in Coworking plat-
forme Kikštarter, ki so mu 
pridali še novoustanovlje-
ni sklad semenskega kapita-
la, ponujata dober temelj za 
nadaljnji razvoj podjetništva 
na Kamniškem in tudi širši 
okolici.

Financirali bodo nove ideje
Kamniški podjetniki so ustanovili Kikštarter pospeševalnik, preko katerega 
bodo s semenskim kapitalom financirali podjetja v začetnih fazah razvoja. 
Že ob ustanovitvi so podjetniki v sklad vložili več kot 60 tisoč evrov.

Aleš Juhant

Domžale – Planinsko društvo Domžale in Knjižnica Domžale 
vabita na gorniški večer z naslovom Gore na odru, katerega 
gostja bo ena najbolj vsestranskih ustvarjalk slovenske gle-
dališke umetnosti Katarina Stegnar, s katero se bo pogovarjal 
Borut Peršolja. Gorniški večer bo v torek, 7. februarja, ob 19. 
uri v Knjižnici Domžale.

Gorniški večer s Katarino Stegnar

Jasna Paladin

Kamnik – Kamniški občinski 
svetniki so na svoji sredini seji 
potrdili predlog letošnjih ob-
činskih nagrajencev. Župan 
Marjan Šarec bo podelil šest 
občinskih priznanj. Zlato pri-
znanje bosta prejela dr. Mar-
janca Klobčar za široko znan-
stveno razgledanost, za etno-
loško in folkloristično razisko-
vanje, ki se pogosto osredotoča 
na Kamnik in njegove ljudi, in 
Janez Uršič za dolgoletno us-
pešno delo in izjemen prispe-
vek k razvoju kakovostne go-
stinske, kulinarične in turistič-
ne ponudbe na Kamniškem, 
nesebično finančno in huma-
nitarno pomoč ter podporo 

številnim lokalnim društvom, 
organizacijam in posamezni-
kom. Srebrno priznanje bos-
ta prejela Danijel Bezek za so-
oblikovanje intelektualnega 
in kulturnega življenja v ob-
čini in Enota za protokol Slo-
venske vojske predvsem za so-
delovanje pri ohranjanju spo-
mina na generala Rudolfa Ma-
istra. Bronasto priznanje bos-
ta prejela Alenka Juvan za zav-
zeto delo v Rojstni hiši Rudol-
fa Maistra in KUD Hiša kera-
mika, zakaj pa ne majolka za 
ohranitev in prenos znanja po-
slikave v slogu majolike in šir-
jenje kulture, povezane s kera-
miko. Priznanja bodo podelje-
na ob občinskem prazniku 29. 
marca.

Znani občinski nagrajenci



Tek na smučeh v dolini Poden/Bodental
Po zelo toplem poletju in čudovito lepi jeseni so proge za tek na smučeh v Podnu končno pokrite s snežno odejo. Ta narodni park ima vsako zimo dovolj snega, poleg 
tega pa lahko obiskovalci uživajo tudi ob čudovitem pogledu na okoliške gore. Tukajšnje proge so zelo priljubljene tako pri izkušenih tekačih kot pri začetnikih. 

Foto:  Carnica Region Rosental, Peter Just

Župan Ingo Appé in tudi vsi sodelavci Občine 
Borovlje/Ferlach se veselijo vašega obiska 

in vam želijo veliko užitkov in veselja.
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+
A-9170 Borovlje/Ferlach • Glavni trg/Hauptplatz 16
telefon 0043/4227/2225 • faks 0043/4227/2572

adler@apothekeferlach.at
www.apothekeferlach.at

+

ODPRTO:
pon. - pet., 8:00 - 12:30 in 14:30 - 18:00

sob., 8:00 - 12:00

ADLER
APOTHEKE 
Mag. pharm. Jutta Rosian 

  LEKARNA V BOROVLJAH Z BOGATO TRADICIJO

• Naročila za zdravila
   sprejemamo tudi po
   telefonu in e-pošti 
• Ekspresna dobava
   zdravil iz NEMČIJE
• Bachovi cvetni 
   pripravki
• Schüsslerjeve soli

Sonja Jug, Mag. Jutta Rosian 
in Dr. Eva Rosian

GOVORIMO SLOVENSKO
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Smučišče Goldeck je 
pripravljeno na prihodnost

Informacije: Goldeck Bergbahnen
Schwaig 38 • A-9805 Baldramsdorf

www.sportberg-goldeck.com
office@sportberg-goldeck.com

telefon 0043/4762/2864
facebook: Goldeck Bergbahnen GmbH

Instagram: goldeck.mein.sportberg

Foto: ©Gert Steinthaler

spletni nakup

Spletni nakup smučarske vozovnice

Smučarsko vozovnico za Goldeck zdaj 
lahko kupite tudi na spletu in vam tako 
ni treba več  čakati v vrsti pred blagajno. 
Na spletu kupljeno smučarsko vozovni-
co enostavno natisnete ali pa jo naložite 
na kartico Keycard. Potem pa takoj na 
smučišče!

Internetna povezava na smučišču

Danes je trend, da želimo čudovito 
doživetje takoj deliti s prijatelji na 
družabnih omrežjih, vendar pa v gorah 
dostikrat ni ustrezne internetne pove-
zave. Tega problema od letošnje zime 
na smučišču Goldeck ni več. Gostom so 
dostopne štiri točke WI-Fi s hitro poveza-
vo z internetom in tako ni več ovir za brez-
mejno elektronsko zabavo. “Čeprav ne spa-
damo med največja smučišča, želimo iti v 
korak z najnovešo tehnologijo,“ je povedal 
Sebastian Klampferer, ki je na Goldecku 
zadolžen za marketing. Aktualne Informa-
cije, čudovite fotografije, filme, program 
prireditev, nagradne igre in še veliko več 
najdete na facebooku in instagramu.

SEJEM GRADITELJ v 
prestolnici avstrijske Koroške
SEJEM GRADITELJ (HÄUSLBAUERMESSE) je strokovni sejem za gradnjo, 
obnovo in varčevanje energije. 

Od 10. do 12. februarja 2017 
se bo na 25.000 m2 pred-
stavilo 450 razstavljavcev s 
področja gradnje, obnove 
in varčevanja z energijo. Na 
sejmu bodo prisotni vsi vo-
dilni ponudniki. Ena osred-
njih letošnjih tem je streha. 
Vrhunski ponudniki s tega 
področja bodo obiskoval-
cem predstavili individualne 
možnosti za gradnjo oz. ob-
novo strehe. Potekala pa bo 
tudi nagradna igra, na kateri 
lahko zadenete novo streho 
v vrednosti 15.000 evrov. Po-
krovitelj te nagradne igre je 
podjetje City-Dach. 

Na sejmu GRADITELJ si 
bo možno podrobno ogle-
dati produkte in rešitve 
z najrazličnejših temats-
kih področij, kot so npr. 
načrtovanje gradnje oz. 
renoviranja, gradnja kleti, 
zasnova strehe, okna, vrata, 
ograja, talne obloge, opre-
ma kopalnice, ogrevanje, 
najrazličnejše tehnologije za 
varčevanje z energijo ter še 
veliko drugega.

Sejemski prostor bo za obis-
kovalce odprt od 9. do 18. ure. 
Cena vstopnice za odrasle je 
8 evrov. Z objavljenim ku-
ponom pa je cena vstopnice 
samo 3 evre na osebo. Kupon 
velja za največ dve osebi. 

SEJEM
GRADITELJ

www.kaerntnermessen.at 10.-12. FEBRUAR 

LET

SEJMIŠČE CELOVEC

ZNIŽANA VSTOPNINA
Ob predložitvi tega kupona boste na vseh sejemskih 
blagajnah za vstopnico odšteli samo 3 evre 
namesto 8 evrov na osebo. 
(Velja za največ 2 osebi.) 
namesto za 8 € za 3 € 3,-€

ZA GRADNJO, RENOVIRANJE 

IN VARČEVANJE Z ENERGIJO
STROKOVNI SEJEM 

VIVEA-HOTELS.COM

Ker ima vsakdo 
                svoje cilje

V podjetju Vivea Gesundheitshotel 
Bad Bleiberg zaposlimo

zdravnika (m/ž)
(skrajšan delovni čas, 20 – 30 ur na teden, 5 dni)

fizioterapevta (m/ž)
(polni delovni čas, 40 ur na teden, 5 dni)

Zato vam ponujamo:
w   strukturirano uvajanje v delo
w   atraktivni delovni čas
w   brezplačno hrano in parkirno mesto na 
    pokritem parkirišču
w   podpremo vas pri nadaljnjem izobraževanju
w   ...- in še veliko več

Od vas pa želimo:
w   ustrezno izobrazbo
w   spretnost v komuniciranju in prijaznost
w   samostojnost pri delu in odprt odnos do ljudi
w   znanje nemščine

Nudimo redno plačo, višjo od kolektivne pogodbe, 
14 x letno. V pomoč smo vam tudi pri ureditvi 
nostrifikacije (delovnega dovoljenja). 

Veselimo se vaše vloge: g. dir. Helmut Schabernig 
h.schabernig@vivea-hotels.com
Bleiberg-Nötsch 78  .  A-9530 Bad Bleiberg

Tudi letos je Občina Borovlje/Ferlach vložila veliko truda v pri-
pravo čim boljših prog za tek na smučeh v Podnu/Bodental. V 
preteklih letih nam je uspelo pripraviti tri zelo zanimive krožne 
tekaške steze:

1.  lahka tekaška steza „Volksbank“ (modra) – za prosti in
    klasični slog, dolžina 4 km 
2.  srednje težka tekaška steza „McDonald’s“ (rdeča), – 
     za prosti in klasični slog, dolžina 9 km
3.  težka tekaška steza „Skinfit“ (črna) – 
     za klasični slog, dolžina 3 km

Vse tekaške steze so dobro označene in redno oskrbovane. Go-
stom so na voljo tudi tečaji teka na smučeh. Opremo za tek si 
je mogoče tudi izposoditi. Po športnih užitkih so gostje prisrčno 
vabljeni na kulinarične dobrote v bližnje gostilne.

Ker je vzdrževanje tekaških prog tudi stroškovno kar velik za-
logaj, je priskočilo na pomoč tudi nekaj pokroviteljev. Med 
najvidnejšimi so Volksbank Kärnten Süd e.Gen., McDonald’s 
Jarz GmbH in Skinfit Shop Klagenfurt/Celovec. Vsi drugi po-
krovitelji pa pomagajo na področju medijskega poročanja, 
grafičnih in tudi tiskarskih storitev.

Poleg teka na smučeh je Občina Borovlje/Ferlach na območju 
travnika Bodenbauerwiese pripravila tudi 2,5 kilometra dolgo 
pot za nordijsko hojo. Prisrčno vabljeni!

Dodatne informacije: www.ferlach.at
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Igor Kavčič

Jesenice – Skoraj tri leta so 
minila od zadnje obsežnej-
še razstave slikarja Franca 
Vozlja, ko se je v Miheliče-
vi galeriji na Ptuju predsta-
vil z zanj značilnimi akti in 
tihožitji. Tokrat se po treh 
desetletjih spet vrača na Je-
senice. V zgodnjem obdob-
ju svoje umetniške poti se je 
namreč leta 1986 predstavil 
v Razstavnem salonu Dolik. 
»To so bili moji začetki. Mis-
lim, da sem takrat razstavil 
predvsem manjše formate s 
tihožitji,« se razstave bežno 
spominja Franc Vozelj, ki 
tokrat tako v pritličju kot 
nadstropju Kosove graščine 
razstavlja več kot štirideset 
del, izključno olj na platnu, 
v enem izmed okvirjev pa si 
lahko ogledamo tudi nekaj 
skic, ki so običajno predho-
dnica preden stopi pred ve-
liko platno. Gre za slikar-
jeve najintimnejše študi-
je, osnutke za kasnejše sli-
ke, skice 'a la prima', kot jih 
sam imenuje.

Predstavlja se s tihožitji in 
akti od malih do velikih for-
matov, ki so v Vozljevem sli-
karstvu še zlasti izstopajoči. 
»Všeč so mi tovrstne galeri-
je, nekako so mi blizu stare 
arhitekture gradov, dvorcev, 
meščanskih hiš. Imam ob-
čutek, da se med slikami in 
ambientom tako vzpostavi 
neka posebna sinergija. Do-
datno dinamiko v posame-
znih prostorih daje kombi-
nacija med manjšimi in ve-
čjimi formati. Ob tem se akti 

ponekod 'srečujejo' s tiho-
žitji in pripovedujejo neko 
zgodbo, ki gledalca vodi po 
galeriji iz enega v drug pros-
tor,« ob razstavi v vseh raz-
položljivih galerijskih pro-
storih razmišlja Vozelj, ki je 
koncept postavitve pripravil 
skupaj s kustosom Gornje-
savskega muzeja, umetno-
stnim zgodovinarjem Alja-
žem Pogačnikom, ki kot 
eno značilnosti Vozljevega 
slikarstva omenja nenehno 
raziskovanje, obnavljanje 
in vračanje k prepoznavnim 
klasičnim likovnim moti-
vom. 

»Pri pregledu likovnih 
del sledimo logični in umir-
jeni kontinuiteti slikarjeve-
ga ustvarjanja. Skoraj vsako 
novo nastalo likovno delo 
pomeni korak k estetski 

popolnosti likovne harmo-
nije, cilju vsakega likovnega 
ustvarjalca, ki je plod potr-
pežljivosti in osebne zavze-
tosti avtorja ob vsakodnev-
nem soočanju z napornim 
slikarskim delom,« je ob 
razstavi povedal Pogačnik. 
Vozelj je namreč pri svojem 
delu izjemno potrpežljiv in 
natančen. Če mu slika ne 
ustreza, jo odloži, čez nekaj 
časa nadaljuje z delom, vča-
sih pa jo celo preslika. »Če 
se slika utrudi in se jaz ut-
rudim, jo odložim v depoju 
oziroma nekje, kjer se zno-
va in znova srečujem z njo 
in likovnim problemom, 
ki ga predstavlja. Ko je sli-
ka zrela za nadaljevanje, 
potem nadaljujem delo, ne 
glede na to, ali je vmes minil 
dan, teden ali mesec.« Na 

razstavi je nekaj slik, ki so 
nastajale več let, nekaj pa jih 
ima tudi letošnji datum. To 
pomeni, da jih je slikar za-
ključeval v dneh pred samo 
razstavo. »Najnovejše še di-
šijo po barvi,« v duhovitem 
tonu pove Franc Vozelj, ki 
v zadnjih letih znova pose-
ga po bogatejšem barvnem 
spektru. Rdeča barva je tis-
ta, ki spet prihaja na njego-
va platna. Z njo želi ustvari-
ti občutek žarčenja in ener-
gije, ki jo njegove slike ved-
no znova in znova oddaja-
jo v prostor. Ali kot je dejal 
Pogačnik, da avtor prikuje 
gledalca pred sliko, ki ga ob 
podrobnejšem opazovanju 
vodi v globlje spoznavanje 
in razumevanje izpoveda-
nega. Razstava bo na ogled 
do 5. marca.

Na poti v popolnost 
V Galeriji Kosove graščine Gornjesavskega muzeja na Jesenicah je na ogled razstava slik enega najbolj 
prepoznavnih gorenjskih slikarjev Franca Vozlja.

Franc Vozelj ob eni svojih najnovejših slik, ki so na ogled v Galeriji Kosove graščine.
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Likovnik in pesnik konkretist Živko Kladnik je bil ro-
jen v Novem mestu, živel pa je v Kranju in na Cegelnici 
pri Naklem. Sprva je deloval kot filmar, soustanovitelj 
skupine kranjskih kinoamaterjev Ime, ki je v letih od 
1970 do 1976 posnela več kratkometražnih igranih fil-
mov. Leta 1979 je bil med soustanovitelji skupine Stu-
dio Signum, v okviru katere je sodeloval pri vrsti razstav 
in projektov, med katerimi je bil tudi širše odmevni pro-
jekt ABC-eda, izveden v Kranju, na Reki, v Benetkah 
in Piranu. S Francijem Zagoričnikom je sodeloval pri 
izdaji publikacij WEST-EAST (1978–1985) in pri de-
lovanju mednarodnega avantgardističnega združenja 
z istim imenom. Samostojne razstave je imel v Ljublja-
ni, na Jesenicah in večkrat v Kranju. 

Živko Kladnik je od osemdesetih let preteklega stoletja 
redno organiziral razstave v prostorih podjetja Dom-
plan v Kranju. Bil je tudi pobudnik mnogih razstav in 
umetniških dogodkov v Kranju in drugje. Med njimi so 
bile najpomembnejše razstave, ki jih je Živko Kladnik 
v letih od 2007 do 2009 požrtvovalno pripravil v po-
častitev spomina na Francija Zagoričnika in na njih 
uspel zbrati večino nekdanjih avantgardnih sodelav-
cev. Zbornik – katalog razstav in spominskega simpo-
zija – je, kot je bilo zanj značilno, duhovito poimeno-
val Kvadrat elipse. Dela kranjskih likovnih umetnikov 
je pred nekaj leti uspel predstaviti v nekdanji samostan-
ski cerkvi v kraju Mnišek na Češkem. 

Po svojem življenjskem slogu sicer posebnež je bil vse-
lej pronicljiv opazovalec družbene stvarnosti, duhovit 
sogovornik in iskren prijatelj. Pri kulturnem delova-
nju ga je vodila izrazita osebna angažiranost. Na zad-
njih samostojnih razstavah Zeleno, ki te hočem zeleno 
in Okupacija v 26 slikah je predstavil kolaže, ki so nas-
tali kot protest proti genocidu na Balkanu. Ponovna 
uporaba različnega zavrženega gradiva, ki ga je skrb-
no zbiral, postopki razmnoževanja, udarna provoka-
tivnost ter elementi konkretne in vizualne poezije Živ-
ka Kladnika povezujejo s starejšimi likovnimi avan-
tgardami, medtem ko težnja po odpiranju likovnega 
polja postavlja njegov opus ob bok novodobnih likov-
nih praks. Živko Kladnik, likovni ustvarjalec in pesnik 
konkretist, organizator likovnih dogodkov in zbiralec 
dokumentarnega in drugega gradiva o likovnih in glas-
benih dogodkih, se nikoli ni pehal za javnimi prizna-
nji. Neopazno je živel med nami, ne da bi se zaveda-
li, da gre za enega osrednjih predstavnikov slovenske li-
kovne neoavantgarde.

Ddr. Damir Globočnik

V spomin

Živko Kladnik 
(1948–2017)

Samo Lesjak

Križe – Kulturno društvo 
Kruh Križe z rednimi pro-
dukcijami gledaliških pred-
stav, s katerimi gostuje tudi 
na drugih odrih, bogati kul-
turno dogajanje v celotni re-
giji. Tokratna predstava, v 
kateri blesti igralka Tereza 
Gosar, je nastala kot magistr-
ska produkcija smeri Oblike 
govora na AGRFT pod men-
torstvom doc. dr. Katarine 
Podbevšek in red. prof. To-
maža Gubenška. »Celotne 
priprave na predstavo so tra-
jale približno pet mesecev, od 
izbire in priredbe besedila do 
postavitve na oder in končne 

izvedbe. Mnogi opazijo, da 
na gledališkem listu ni nave-
denega režiserja – to je zato, 
ker dejansko nismo imeli re-
žiserja, ampak smo v tej vlo-
gi sodelovali moja mentor-
ja in jaz. Nadejamo se pono-
vitve tudi še na kakšnem dru-
gem odru,« je o pripravah de-
jala Tereza Gosar. Scenogra-
fija je delo Anžeta Krajca, ko-
stumografija pa Tine Bonča. 
Za luč je v izvedbi AGRFT 
poskrbela Maša Avsec, ki jo 
je v postprodukciji zamenjal 
Iztok Ahačič.

Dramatik Aldo Nicolaj se 
je rodil v Fossanu blizu Cu-
nea v Piemontu leta 1920, 
njegove igre pa so znane po 

vsem svetu. Njegov dramski 
opus zajema več kot tride-
set gledaliških iger, s kateri-
mi je uspel tudi izven Italije 
in za katere je dobil več po-
membnih nagrad. Stara gar-
da iz leta 1974 je njegovo naj-
bolj znano delo, pri nas pa je 
bila uspešnica njegova mo-
nokomedija Dragi pokojni-
ki, blagi možje v režiji Bori-
sa Kobala. Avtorjevo ime je 

bilo dolga desetletja znak za 
ironično gledališče s kanč-
kom pesimizma, ki povezu-
je komične in tragične ele-
mente, prepletene v pravšnji 
meri – vse to je značilno tudi 
za tokratno predstavo, ki jo 
sestavljajo Nicolajevi trije 
grenkosladki monologi: Te-
legram, Kratek stik ter Voda 
in milo, v katerih se je izka-
zala Tereza Gosar.

V njenih čevljih
V Kulturnem domu v Križah je v trodelni 
monodrami V njenih čevljih italijanskega 
dramatika Alda Nicolaja občinstvo navdušila 
igralka Tereza Gosar.

Od Telegrama do Kratkega stika: Tereza Gosar na odru 
Kulturnega doma Križe / Foto: Primož Pičulin

Kranj – Danes, v petek, 3. februarja, bo ob 18. uri v Amfi-
teatrski dvorani Fakultete za organizacijske vede akademija 
ob slovenskem kulturnem prazniku Sledi poeta. V programu 
bodo nastopili: komorni zbor De profundis bo pod vodstvom 
Branke Potočnik Krajnik nastopil s slovenskimi pesmimi, dijaki 
Gimnazije Kranj bodo pod vodstvom Martine Lušina Basaj 
razmišljali o Prešernovem življenju in delu, instrumentalne 
skladbe pa bosta izvedla harfist Jernej Mišič in harmonikar 
Štefan Kosirnik, učenca Bronke Prinčič in Dejana Maleša.

Sledi poeta

Kranj – V ponedeljek, 6. februarja, bo ob 18. uri v Galeriji 
Kranjske hiše odprtje razstave z naslovom Obrti v Kranju 
v Prešernovem času. Kranj je bil v prvi polovici 19. stoletja 
majhno mesto z okoli dva tisoč prebivalci. Večina Kranjčanov 
se je preživljala z obrtno dejavnostjo. V mestu so bili obrtniki 
vseh vrst – od krojačev, čevljarjev, pekov, kovačev, klobučarjev, 
barvarjev in številnih gostilničarjev do kiparja … Dokumen-
tarno razstavo so pod vodstvom Marjane Žibert pripravili v 
Gorenjskem muzeju.

Obrti v Kranju v Prešernovem času

Kranj – V Galeriji Bala v starem delu mesta bo danes, v petek, 
3. februarja, ob 18. uri odprtje razstave multimedijskega ume-
tnika Andreja Preglja z naslovom Med in mleko.

Med in mleko v Bali



11Gorenjski glas
petek, 3. februarja 2017

vilma.stanovnik@g-glas.si

v SPAR-u nasproti sodišča, 
Zoisova 1, Kranj 
(nad urarjem)            T: 051 731 561

SERVIS 
SMUČI
ročno brušenje  

in mazanje

Vilma Stanovnik

Škofja Loka – Škofjeloški roko-
metni navdušenci so minulo 
sredo znova prišli na svoj ra-
čun, saj je bil na sporedu 17. 
krog lige NLB za moške. Ker v 
dvorani na Podnu več kot me-
sec dni ni bilo prvenstvenih te-
kem, saj je potekalo svetovno 
prvenstvo, je obračun tudi sre-
di tedna privabil veliko navija-
čev, med njimi pa je bil tudi 
domači reprezentant Darko 
Cingesar, ki je nato včeraj od-
potoval v Zagreb, kjer igra zad-
njo sezono. Skupaj z navijači 
je spremljal predvsem zani-
miv začetek in konec tekme. 
Povedli so namreč gostje iz 
ekipe Slovenj Gradca, rezul-
tat pa je bil nato večino časa 
precej izenačen. Proti koncu 
prvega dela tekme so si Loča-
ni začeli nabirati prednost in v 
polčasu je bil izid 16 : 11. Tudi 
v nadaljevanju tekme je kaza-
lo, da bodo lahko prišli do nove 
zmage, saj so vodili tudi že za 

osem golov. Razburljivo je 
postalo nekaj minut pred kon-
cem, ko so se gostje približali 
na tri gole razlike. Preobrat pa 
ni bil usoden, saj je domačim 
igralcem uspelo zadržati razli-
ko ter na koncu slavili s 26 : 23.

»Štirideset minut smo igra-
li dobro, nato pa smo popus-
tili. Seveda je naša ekipa do-
volj kvalitetna, da smo na kon-
cu zmagali, vprašanje pa je, ali 
nam bo to vedno uspelo. Fan-
tje pač morajo vedeti, da bo za 
mesto med štirimi najboljši-
mi ekipami in želeno ligo za 
prvaka treba trdo trenirati in 
igrati na vso moč,« je po tek-
mi povedal trener ekipe Ur-
banscape Loka Siniša Marko-
ta, ki je januarja moštvo odpe-
ljal na priprave v Bosno, kot 
je povedal, pa jih je očitno us-
peh reprezentance in nekda-
njih soigralcev v loškem mo-
štvu malce uspaval. »Tretje 
mesto na svetu in dejstvo, da 
so v njej trije Ločani, sta pri-
pomogla, da so postali bolj 

samozavestni, vendar pa us-
peh reprezentance še malo ne 
pomeni, da se sedaj ni truditi 
v prvenstvu. To pač ni recept 
za zmage,« je povedal Marko-
ta, ki si želi, da bi se ekipa iz-
kazala že jutri, ko jo čaka nova 
preizkušnja pri Dravi na Ptu-
ju. »Čaka nas težka tekma in 

upam, da bodo igralci prika-
zali dovolj zrelosti za novo 
zmago. S tem bi bili blizu ci-
lju, da se uvrstimo v ligo za pr-
vaka,« je še povedal trener Si-
niša Markota, igralce pa smo 
povprašali, kaj jim pomeni us-
peh reprezentance, v kateri so 
igrali tudi trije Ločani.

Preobrat ni bil usoden
Po svetovnem prvenstvu se je v sredo nadaljevalo državno prvenstvo v elitni rokometni ligi,  
ekipa Urbanscape Loka pa je na Podnu premagala moštvo Slovenj Gradca.

Škofjeloški mladinski reprezentant Aleks Kavčič je kar 
petkrat zatresel mrežo Slovenj Gradca. / Foto: Gorazd Kavčič

Matic Pipp: »Medalja 
je za naše rokometaše 
zgodovinski uspeh in nanj 
smo ponosni tudi mi, ki 
smo še posebno navijali 
za Ločane. Želje vsakega 
od nas so, da bi kdaj igral 
za člansko reprezentanco. 
Trenutno igram za kadetsko.«

Aljaž Jesenko: »Naši so 
na svetovnem prvenstvu 
igrali odlično, najbolj 
pomembno pa se mi zdi, 
da niso popustili, tudi ko so 
izgubljali. Tudi sam si želim 
kdaj igrati za reprezentanco, 
bil sem že na izboru za 
kadetsko reprezentanco.«

Žiga Bradeško: »Naši so me 
na svetovnem prvenstvu 
res pozitivno presenetili, 
posebno ponosen sem bil 
na nekdanje soigralce v 
loški ekipi. Na prvenstvu so 
odlično stopnjevali formo 
in si na koncu zasluženo 
priborili medaljo.«

Mario Cingesar: »Tekme 
sem spremljal še bolj 
pazljivo, ker je igral tudi 
starejši brat, s katerim sva 
bila redno na zvezi. Naša 
rokometna šola je že precej 
časa znana kot zelo dobra 
in vsi smo ponosni, da 
igramo za tak klub.«

Vilma Stanovnik

Škofja Loka – Košarkarji LTH 
Castingsa letošnje sezone 
niso začeli najbolje, kar priča 
zgolj ena zmaga in šestnajst 
porazov v Ligi Nova KBM. 
Kljub temu da so se v Pokalu 
Spar prebili do petega kroga, 
njihov izkupiček še malo ni 
razveseljujoč. Tako so se pri 
škofjeloškem prvoligašu pred 
nadaljevanjem sezone odlo-
čili, da sporazumno prekine-
jo pogodbi z dvema košarkar-
jema. Ekipo sta že zapustila 

oba Američana, Nino Loren-
zo Williams in Victor Cleve-
land Robbins JR. Boljši vtis 
je na Podnu sicer pustil Rob-
bins, ki je odigral trinajst te-
kem, slabšega pa Williams, ki 
je igral le na šestih srečanjih, 
saj je bil večino časa poškodo-
van ali bolan.

Je pa ta teden dres LTH Ca-
stingsa oblekel škofjeloški 
publiki znani košarkar, ki je 
v barvah LTH Castingsa nav-
duševal v sezoni 2012/2013 
in lanski sezoni 2015/16. To 
je Robert Abramović, ki je bil 

v obeh omenjenih sezonah 
tudi najboljši strelec ekipe. 
Sodelovanje s trenerjem Ra-
detom Mijanovićem mu ni 
tuje, saj je pod njegovim vod-
stvom nastopal že v Avstriji 
v dresu Furstenfelda. »Vesel 
sem, da sem se znova pridru-
žil igralcem v dvorani Poden. 
Z nekaterimi se poznamo že 
iz lanske sezone, zato prilago-
ditev ne bo težka. Verjamem, 
da bomo iz tekme v tekmo 
dvigovali svojo pripravljenost 
in da bomo kmalu začeli niza-
ti tudi zmage,« je ob prihodu 

v Škofjo Loko povedal Abra-
mović.

Sicer pa se je v torek s tek-
mo med LTH Castingsom 
in Helios Suns začel 17. krog 
Lige Nova KBM. Na srečanju 
v dvorani Poden so do zmage 
s 85 : 54 prišli Domžalčani, ki 
so prvič igrali pod taktirko no-
vega trenerja Dejana Čikića. 

Tudi tekma med ekipo Uni-
ona Olimpije in Šenčurjem 
Gorenjsko gradbeno druž-
bo je bila odigrana že v sre-
do, Ljubljančani pa so slavili 
s 96 : 92.

Spremembe pri LTH Castingsu
Pri škofjeloškem košarkarskem prvoligašu so pred kratkim prekinili pogodbo z obema Američanoma, 
novinec v ekipi pa je Robert Abramović.

Vilma Stanovnik

Kranj – Minulo soboto je na 
mednarodnem atletskem 
mitingu na Dunaju član 
Atletskega kluba Triglav 
Kranj Rok Markelj dosegel 
nov državni rekord v teku na 
800 metrov v kategoriji mlaj-
ših mladincev. S časom 1 mi-
nuta, 53 sekund in 80 sto-
tink je za več kot pol sekun-
de izboljšal prejšnjo znam-
ko 1:54,32, ki jo je leta 2010 
postavil Lucijan Zalokar. Rok 
Markelj je s tem tudi izpolnil 
normo za nastop na svetov-
nem prvenstvu mlajših mla-
dincev, ki bo letos julija v Ke-
nijskem Nairobiju.

»Na Dunaju sem konec ja-
nuarja tekmoval dvakrat, saj 
je bilo tam najprej državno 
prvenstvo v krožnih tekih. 
Na tekmo sem šel tik po bo-
lezni in za 27 stotink sekun-
de zaostal za državnim rekor-
dom. Ker sem vedel, da sem 

dobro pripravljen, sem se mi-
nuli konec tedna udeležil še 
mednarodnega mitinga in 
na njem postavil rekord. Se-
daj me čaka še nekaj nasto-
pov, morda bom nastopil 
tudi na balkanskem prven-
stvu, julija pa grem na sve-
tovno prvenstvo,« je pove-
dal 16-letni dijak Gimnazije 
Kranj iz Hrastja Rok Markelj.

Rekord Roka Marklja

Rok Markelj

Kranj – Jutri, 4. februarja, bo v dvorani Gimnazije Franceta 
Prešerna potekal tako imenovani Eles All Star večer rekreativne 
košarkarske lige K40. Za prestižen naziv prvega zmagovalca 
tekme zvezd se bosta pomerili ekipi Vzhoda in Zahoda. Poleg 
tekme, ki se bo začela ob 18. uri, bodo program večernega 
dogajanja popestrili akrobati Dunk Kings, plesalke Plesne šole 
Tinča, organizirano bo tekmovanje v metanje trojk, zabijanju 
in dvojni moči, poskrbljeno pa bo tudi za animacijo za gledalce 
ter ob polčasu tekmovanje v metu iz sredine igrišča za sto 
evrov. Vstop na tekmo je prost. 

Tekma zvezd jutri v Kranju

Soriška planina – To nedeljo 
bo na Soriški planini poteka-
la tekma evropskega pokala 
s samotežnimi sanmi. Prva 
vožnja treninga bo ob 10.30.

Evropski pokal  
v sankanju 

Domžale – Na sedežu podjetja Spar Slovenija je potekal žreb 
parov četrtfinala 16. Pokala Spar. Najboljša košarkarska mo-
štva se bodo letos na zaključnem turnirju četverice merila 
v Domžalah, še pred tem pa bo vsaka ekipa s tekmecem, ki 
ga je določil žreb, odigrala po dve tekmi – eno doma in eno 
v gosteh. Edini gorenjski predstavnik, ekipa Helios Suns, se 
bo v četrtfinalu pomerila z Unionom Olimpijo. Prva tekma 
bo v torek, 14. februarja, povratna pa dan kasneje. »Želimo 
si, da bo zaključni del tekmovanja Pokal Spar potekal čim 
lepše, v pravem tekmovalnem duhu in vemo, da znamo za to 
poskrbeti. Bolj izenačenega prvenstva, kot je letošnje leto, še 
ni bilo. Naš cilj je premagati nasprotnika in napredovati do 
končne zmage,« je po žrebu v imenu KK Helios Suns povedal 
Lado Gorjan. Zaključni turnir najboljših štirih ekip bo v Športni 
dvorani Domžale na sporedu 18. in 19. februarja. 

Finale pokala v Domžalah

Jesenice, Kranj – V Alpski hokejski ligi so v sredo odigrali tekme 
tretjega kroga v drugem delu tekmovanja. Hokejisti HDD SIJ 
Acroni Jesenice so v dvorani Podmežakla gostili prvega iz re-
dnega dela, hokejiste italijanskega Rittner Buama. Bili so boljši 
in zmagali s 3 : 1 (2 : 0, 0 : 0, 1 : 1). V jeseniški vrsti se je izkazal 
vratar Žan Us, ki je zbral kar 38 obramb. V naslednjem, četrtem 
krogu, ki ga bodo hokejisti odigrali v soboto, bodo Jeseniča-
ni gostovali v Italiji pri EC Pustertal. V članskem državnem 
prvenstvu pa bodo hokejisti v jutri odigrali tekme 21. kroga. 
Kranjski HK Triglav, ki v tem prvenstvu še ne pozna poraza, bo 
v Ledeni dvorani Zlato polje gostil hokejiste Playboya Slavije. 
Tekma se bo v Ledeni dvorani Zlato polje začela ob 19.15. V 
Ledeni dvorani Bled pa se bo tekma med hokejisti domačega 
HKMK Bled in KHL Zagreb začela ob 19. uri.

Jeseniški hokejisti boljši od vodilne ekipe
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KMETIJSKA ZADRUGA CERKLJE z.o.o.

Slovenska cesta 2, 4207 Cerklje na Gorenjskem
tel.: 04 / 25 29 010, fax: 04 / 25 29 011
www.kzcerklje.si, info@kzcerklje.si

vaš zanesljiv in odgovoren partner že več kot 115 let

ODKUP MLEKA
Po konkurenčnih cenah

INFORMACIJE: 04 25 29 032, 031 670 939
e-pošta: odkup.mleko@kzcerklje.si

ODKUP ŽIVINE
   za domači in tuji trg     krave, biki, telice, teleta  

   vhlevljanje in prodajanje telet za nadaljnjo rejo    prevozi živine  
(paša, storitveno klanje …)

INFORMACIJE: 041 985 001, e-pošta: odkup.zivina@kzcerklje.si

SEMENSKI KROMPIR
Specializirana prodaja semenskega krompirja

v skladišču krompirja v Šenčurju.
INFORMACIJE: 08 205 19 26, 08 205 19 25, 041 370 437

Semenski krompir je na voljo tudi v naših poslovalnicah  
v Cerkljah, Šenčurju, Voklem, Komendi in Moravčah.

Cveto Zaplotnik

Kranj – Lovska zveza Slove-
nije in direkcija za infrastruk-
turo pri ministrstvu za infra-
strukturo sta sredi lanskega 
decembra podpisali dogovor 
o sodelovanju na področju 
zmanjšanja tveganj za trke z 
divjadjo na glavnih in regio-
nalnih cestah. Po tem dogo-
voru bo direkcija zagotovila 
vzpostavitev informacijske-
ga sistema, ki bo beležil loka-
cije povožene divjadi in pove-
zanost teh lokacij s podatki o 
glavnih in regionalnih cestah; 
lovska zveza pa bo tako zbra-
ne podatke uporabljala za iz-
vajanje monitoringa in na-
daljnjih ukrepov za prepreče-
vanje trkov vozil z divjadjo. V 
lovski zvezi in direkciji so ob 
podpisu dogovora poudari-
li, da je cilj prepoloviti povoze 
divjadi in hkrati izboljšati var-
nost v cestnem prometu.

V Gorenjskem lovsko  
up r avljavskem območju, ki 
obsega štirideset lovišč in dve 
lovišči s posebnim namenom, 
so v zadnjih petih letih beležili 
na cestah na leto v povprečju 
okrog 920 trkov divjadi in vo-
zil, v katerih je divjad pogini-
la. Kot je povedal Miran Haf-
ner, vodja odseka za gozdne 
živali in lovstvo v kranjski ob-
močni enoti zavoda za gozdo-
ve, je najbolj izpostavljena sr-
njad, ki je tudi najštevilnejša 
parkljasta divjad v nižinskem 
območju, kjer tudi sicer pote-
ka največ cest. Medtem ko so v 
obdobju 2000–2006 beležili 
od 800 do 900 povozov sr-
njadi na leto, je ta številka od 

leta 2007 dalje nižja, lani jih je 
bilo 608, kar je predstavljalo 
15 odstotkov celotnega odvze-
ma srnjadi iz lovišč na tem ob-
močju. »Upadanje števila po-
vožene srnjadi je lahko posle-
dica boljšega gospodarjenja, 
to je večjega odstrela, tudi srn 
in mladičev, lahko pa je to tudi 
eden od znakov upadanja šte-
vilčnosti srnjadi v naravnem 
okolju,« pojasnjuje Miran 
Hafner in dodaja, da v neka-
terih loviščih niso lani beležili 

niti ene povožene srnjadi na 
cestah, v nekaterih loviščih pa 
je bil delež izgub zaradi povo-
zov na cestah zelo velik. V lo-
višču Kranjska Gora je pred-
stavljal 45 odstotkov, v lovišču 
Šenčur 44 odstotkov in v lo-
višču Jesenice 38 odstotkov.

Medtem ko se srnjad zelo 
dobro prilagaja na motnje v 
okolju, se jelenjad kot divjad 
sredogorja in gorskega sveta 
bolj izogiba naseljem, prome-
tnicam in nemiru. V zadnjih 

petih letih je bilo na cestah po-
voženo v povprečju petnajst 
jelenjadi na leto, največ na ce-
stah v dolini Kokre, v Bohinju 
in Zgornjesavski dolini, ob-
časno pa tudi na Kranjskem 
polju. Ker je jelenjad večja in 
težja od srnjadi, so tudi posle-
dice trkov z vozili lahko huj-
še. In kako je z ostalo divjad-
jo? V zadnjih petih letih je pri 
trkih z vozili na cestah pogini-
lo povprečno 148 lisic na leto, 
štirje divji prašiči, 56 jazbe-
cev, okrog 40 kun, predvsem 
kun belic, in 52 poljskih zaj-
cev. Pri jazbecih je bilo v času, 
ko je bolezen močno zdeset-
kala njihov stalež, tudi manj 
povozov, vsega 30 na leto, a 
potem, ko so se številčno opo-
mogli, je spet tudi več trkov na 
cestah.

Na cestah vsako leto 
devetsto trkov z divjadjo
V Gorenjskem lovsko upravljavskem območju je v zadnjih petih letih na cestah vsako leto pri trkih z 
vozili poginilo v povprečju več kot devetsto divjadi – največ srnjadi, ki je tudi najštevilčnejša divjad.

V Gorenjskem lovsko upravljavskem območju je glede trkov z vozili na cestah najbolj 
izpostavljena srnjad. / Foto: Gorazd Kavčič

Število nesreč na cestah, v katerih so udeležene prosto 
živeče divje živali, je odvisno od naravnega okolja v 
bližini prometnic, od številčnosti divjadi, od gostote 
cestnega omrežja in gostote prometa, značilnosti 
divjadi, ostrine zime, nemira v naravnem okolju in še 
od nekaterih drugih dejavnikov.

Cveto Zaplotnik

Kranj – Agencija za kmetij-
ske trge in razvoj podeželja 
pripravlja tudi tržno poroči-
lo za goveje meso. Poglejmo, 
kakšne so bile cene v tednu 
med 16. in 22. januarjem, ko 
je bilo zaklanih 391 do dve 
leti starih bikov, 28 več kot 
dve leti starih bikov, 105 krav 

in 154 telic. K ceni so prište-
ti povprečni prevozni stroški 
v višini 6,02 evra na sto kilo-
gramov hladne mase. Pri ka-
kovostnih razredih se oznake 
U, R, O, P nanašajo na vizu-
alno ocenjevanje mesnatosti 
živali, oznake 2, 3 in 4 pa do-
ločajo razvrstitev trupa glede 
na zamaščenost. Oznaka n.z. 
pomeni, da ni bilo zakola.

Tržne cene goved

Cene klavnih trupov oz. polovic (v EUR/100 kg)

Kakovostni  
razred 

Biki, stari do 
24 mesecev

Biki, stari nad 
24 mesecev

Krave Telice

U2  346,19 -   - n.z.

U3 345,68 -  -  340,02

R2 338,67 - - 328,70

R3 340,49  333,20 224,10 328,39

R4 - - 206,02  326,52

O2 308,54 - 193,46   303,44

O3 321,79 -  214,71   312,66

O4 - - 216,02 306,13

P2 - - 169,19 -

P3 -  - 201,02 -

Cveto Zaplotnik

Kranj – Ministrstvo za kme-
tijstvo, gozdarstvo in prehra-
no bo letos v okviru Progra-
ma razvoja podeželja 2014–
2020 objavilo dvajset jav-
nih razpisov, na podlagi ka-
terih bo med vlagatelje raz-
delilo skupno 110 milijonov 
evrov. Ministrstvo je že obja-
vilo okvirni terminski načrt 
objave razpisov, za prvo le-
tošnje polletje ga je naved-
lo po mesecih, kar je po-
membno, da se bodo inve-
stitorji lahko pravočasno 
pripravili na izvajanje nalož-
be in si zagotovili dokumen-
tacijo, ki jo bodo potrebova-
li za izpolnitev vloge. Marca 

naj bi objavilo razpis, s kate-
rim bo finančno podprlo na-
ložbe za nakup nove gozdar-
ske mehanizacije ter opre-
me za sečnjo in spravilo lesa. 
V aprilu bosta objavljena dva 
razpisa – razpis, na podlagi 
katerega bodo mladim kme-
tom finančno pomagali pri 
zagonu dejavnosti, in razpis 
za sofinanciranje stroškov, 
ki jih imajo lokalne akcij-
ske skupine (LAS) pri prip-
ravi in izvajanju dejavno-
sti sodelovanja. Maja bodo 
izšli štirje razpisi, s kateri-
mi bodo podprli vzpostavi-
tev kratkih dobavnih verig 
in lokalnih trgov, dejavnosti 
na kmetijah, ki so povezane 
z zdravstvenim varstvom, 

socialnim vključevanjem 
ter izobraževanjem o okolju 
in hrani, naložbe v predela-
vo in trženje kmetijskih iz-
delkov v okviru dopolnilnih 
dejavnosti na kmetijah ter v 
mikro, majhnih in srednje 
velikih podjetjih ter odpra-
vljanje škode in obnovo goz-
dov, poškodovanih po žledu, 
in ureditev gozdnih vlak, ki 
jih je treba zgraditi za sana-
cijo gozdov. Junija bosta ob-
javljena še dva javna razpi-
sa, s katerima bodo finanč-
no podprli naložbe v kme-
tijska gospodarstva ter us-
tanavljanje skupin in orga-
nizacij proizvajalcev. V dru-
gem polletju bo objavljenih 
še enajst razpisov.  

Letos dvajset javnih razpisov

Bukovica, Poljane – Prihodnji teden bosta na loškem območju 
dve predavanji z naslovom Kako pridelovati koruzo ob pojavu 
koruznega hrošča. Prvo predavanje bo v torek, 7. februarja, ob 
9. uri v zadružnem domu na Bukovici, drugo pa v četrtek, 9. fe-
bruarja, ob 9. uri v sejni sobi loške zadruge v Poljanah. Predavala 
bo Marija Kalan, specialistka za rastlinsko pridelavo v Kmetijsko 
gozdarskem zavodu Kranj, ki bo predstavila značilnosti hrošča, 
priporočila za njegovo obvladovanje, možne načine zatiranja in 
nekaj primerov kolobarja, s katerim bi lahko zagotovili dovolj 
voluminozne krme za govedo.

Pridelovanje koruze ob pojavu koruznega hrošča

Zgornje Pirniče – Zadružna zveza Slovenije vsako leto na za-
četku leta pripravi po regijah posvete o aktualnih kmetijskih in 
zadružnih temah, letošnji posvet za zadružnike iz gorenjske in 
kamniško-zasavske regije bo danes, v petek, v gostilni Miho-
vec v Zgornjih Pirničah. Na posvetu bodo predstavili aktualno 
dogajanje v kmetijstvu, poslovanje zadrug in delo zadružne 
zveze, v razpravi pa bodo z vprašanji in predlogi sodelovali 
tudi zadružniki iz gorenjske in kamniško zasavske regije. 

Danes regijski posvet zadružnikov

Kranj – Kmetijsko gozdarska zadruga Sloga Kranj bo danes, v 
petek, odprla prenovljeno trgovino kmetijsko-vrtnega centra 
na Primskovem v Kranju. V okviru prenove so preuredili not-
ranjost trgovine in izboljšali ponudbo pridelkov in izdelkov s 
kmetij, ki jih ponujajo v Špajzi, vrtni program in ponudbo za 
potrebe kmetij.

Sloga odpira prenovljeno trgovino na Primskovem
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Frigologo preselil poslovanje v PC Komenda
Frigologo, vodilno slovensko podjetje 
na področju logistike živil, je z januar-
jem preselilo svoje poslovanje v novo 
zgrajen, moderen logistični center v 
PC Komenda. Skladiščne kapacitete so 
povečali za dvakrat, v delu zamrznje-
nih živil celo desetkrat. Začetek leta pa 
niso zaznamovali samo s selitvijo, pač 
pa tudi z intenzivno prodajo skladišč-
nih in logističnih kapacitet, kajti podje-
tjem Mercator, Kodila, Zott, Žerak, Mli-
notest, F.Krainer in Danone, ki so samo 
nekatera izmed podjetij, ki že več let so-
delujejo s Frigologom, se bodo v krat-
kem pridružila še nekatera druga več-
ja ali manjša domača in tuja podjetja.

Selitev v nove prostore zaradi  
uspešne rasti podjetja
V Frigologu so se za izgradnjo nove-
ga logističnega centra odločili zaradi 
potrebe po večjih prostorih, saj njiho-
vo podjetje vztrajno raste in pridobi-
va nove poslovne partnerje. Povpra-
ševanje po prevozih blaga, ki zahte-
vajo temperaturno regulirane pogo-
je, je še vedno v porastu, saj je v ži-
vilski industriji čedalje večja težnja 
po svežih izdelkih, ki imajo čim bolj 

naravne sestavine in so brez konzer-
vansov, kar pa zahteva tehnično do-
vršene in odlično organizirane logi-
stične rešitve. 
Partnerjem zagotavljajo učinkovit lo-
gističen servis temperaturno občutlji-
vega blaga v celotni hladni verigi. Po-
leg transporta in skladiščenja nudi-
jo celovite IT-rešitve, izvajajo pa tudi 
dodatne storitve komisioniranja, de-
klariranja, pakiranja ali prepakiranja, 
opremljanja blaga z deklaracijami in 
ustreznimi kodami ter vodenja po-
slovne dokumentacije.
Na novi lokaciji širijo dejavnost v tem-
peraturnem režimu –20 °C, kjer bodo 
svoje dosedanje kapacitete poveča-
li za kar desetkrat. Logističen center v 
Komendi je velik 5000 m2 in omogo-
ča skladiščenje blaga v kakovostnih 
in vrhunsko opremljenih prostorih v 
temperaturnih režimih med –20 °C in 
4 °C.  Center ima 17 nakladalnih ramp 
ter štiri nakladalne rampe, ki so prila-
gojene za manjše kamione. Posebnost 
novega logističnega centra je postaja 
za navzkrižno pretovarjanje (t. i. cross-
docking) tako za domače kot medna-
rodno blago, ki je prilagojena za vse 

tipe kamionov in omogoča pokriva-
nje celotnega transporta.

Uspešno zaključeno poslovno  
leto 2016
V preteklem letu so si v Frigologu za-
stavili visoke cilje in jih tudi uspešno iz-
peljali. Poleg gradnje logističnega cen-
tra so implementirali nova informacij-
ska orodja, ki jim omogočajo boljše de-
lovanje znotraj podjetja in tudi s po-
slovnimi partnerji, temu pa je sledila 
reorganizacija podjetja. Zadovoljni so, 
da so v začetku novega leta začeli po-
slovati v novih prostorih v PC Komen-
da, kjer v letošnjem letu, ko bodo stek-
li vse delovni procesi, pričakujejo tudi 
odpiranje novih delovnih mest.

www.frigologo.si
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Simon Šubic

Kranj – Kranjski infokomu-
nikacijski velikan Iskratel je 
oblikoval podjetniško-inve-
sticijski sklad Iskratel Star-
tUp, preko katerega name-
ravajo v naslednjih petih le-
tih vložiti vsaj pet milijonov 
evrov v perspektivna in ino-
vativna visokotehnološka 
podjetja (startupe) v Sloveni-
ji in širši okolici. V ta namen 
so odprli tudi spletno stran 
www.iskratelstartup.com, 
kjer so zainteresiranim pod-
jetnikom in zagonskim pod-
jetjem dostopne informaci-
je o skladu. Prvi t. i. startup, 
ki so ga podprli, je podjetje 
Gotoky, ki je razvilo pamet-
ni voki-toki za komunikacijo 
tudi na območjih brez pokri-
tosti z GSM-omrežjem. 

Po besedah tehničnega di-
rektorja Damijana Slaparja 
Iskratel z inovativnimi teh-
nološkimi podjetji sodeluje 
že dvajset let. Eden od razlo-
gov, da je sedaj svoj odnos do 
zagonskih podjetij sistem-
sko formaliziral, je tudi v po-
spešenem portfeljskem pre-
strukturiranju iz pretežno te-
lekomunikacijskega področ-
ja v tri nove vertikale: tran-
sport, energetika in javna 
varnost. »Želimo investirati v 
zagonska podjetja, ki že ima-
jo prototip izdelka in dober 
odziv trga. Gotoky izpolnju-
je vse kriterije, zato odločitev 

zanj ni bila težka.« Zagota-
vljanje ustreznih zagonskih 
in razvojnih sredstev za re-
alizacijo njihovih idej bo po 
Slaparjevih besedah le manj-
ši del partnerskega sodelo-
vanja z zagonskimi podjetji, 
saj ta potrebujejo tudi drugo 
podporo, ki jo ponuja Iskra-
tel – predvsem znanje in iz-
kušnje, podporno podjetni-
ško okolje v okviru Razvojne-
ga centra IKT ter precej moč-
no in uspešno proizvodnjo. 

Vodja programa Iskratel 
StartUp in direktor tehnolo-
škega parka RC IKT v Kra-
nju dr. Roman Kužnar je 
razložil, da želijo izbranim 
zagonskim podjetjem pre-
pustiti iniciativo in odgovor-
nost za razvijanje produktov, 
zato bodo začetne investici-
je Iskratela znašale od 150 do 

200 tisoč evrov. Praviloma 
bo torej šlo za nakupe manj-
šinskih, do 25-odstotnih de-
ležev, kar bo zagonskim pod-
jetjem omogočalo pridobiva-
nje tudi drugih finančnih in-
strumentov.

Iskratelov prvi partner, 
podjetje Gotoky, sodi med 
najbolj perspektivna za-
gonska podjetja v Evropi. 
Razvilo je pametni voki-to-
ki, ki omogoča komunikaci-
jo tudi na območjih brez po-
kritosti z GSM-omrežjem. 
Gotoky deluje prek radijskih 
valov, povprečen doseg na-
prave je okoli osem kilome-
trov v gorah ali puščavi, v ide-
alnih razmerah tudi do 30, 
celo 40 kilometrov, v mestih 
pa do dveh kilometrov. Upo-
rabniki naprav se lahko med 
seboj pogovarjajo, pošiljajo 

sporočila in pozicijske po-
datke ali ob nesreči SOS-kli-
ce. Direktor Denis Lončar je 
pojasnil, da so s prvo analizo 
trga zaznali ogromno zani-
manje iz velikih držav, kjer je 
pokritost z mobilnim omrež-
jem zelo slaba – zlasti iz juž-
noameriških držav, ZDA, 
Rusije, Avstralije, Nove Ze-
landije. Naprava, katere izde-
lava, logistika in skladiščenje 
bodo vsaj v prvi fazi v celoti 
zaupani Iskratelu, bo predvi-
doma na trg prišla oktobra. 
Sprva nameravajo izdelati 
pet tisoč naprav, ki jih bodo 
prodajali po ceni 150 evrov 
za kos oziroma 280 evrov za 
bolj smiseln par naprav. Po-
dobno rešitev, a v bolj okrnje-
ni obliki, po Lončarjevih be-
sedah sicer razvijata še dva 
konkurenta v ZDA.

Iskratel najprej podprl Gotoky
Iskratel namerava v naslednjih letih v zagonska podjetja vložiti do pet milijonov evrov zagonskega 
kapitala. Kot prvega so izbrali Gotoky, ki rešuje problem nepokritosti območja z GSM-omrežjem.

Program Iskratel StartUp in prvo partnerstvo z Gotokyjem so predstavili dr. Roman Kužnar, 
Denis Lončar in Damijan Slapar. / Foto: Tina Dokl

Cveto Zaplotnik

Kranj – Banke in hranilnice, 
ki so članice Združenja bank 
Slovenije, so v ponedeljek 
zaznale nove poskuse preva-
re oziroma goljufije s kredi-
tnimi karticami. Prevara po-
teka takole: neznanec pokli-
če stranko banke ali hranil-
nice, se ji predstavi kot za-
posleni na oddelku za var-
nost pri Visa ali MasterCard 
kartični shemi in jo vpraša, 
ali je res, da je v določeni tr-
govini kupila blago v dolo-
čenem znesku in za plačilo 
uporabila plačilno kartiico. 
Stranka – začudena – odgo-
vori, da to ni res, neznanec 
pa nato pod pretvezo, da bi 
se na oddelku prepričali o 
tem, da kartica ni bila izgub-
ljena ali ukradena, od nje 
zahteva, da ji zaupa števil-
ko na zadnji strani kreditne 
kartice (CVC oziroma CVV-
-številko), ki se uporablja iz-
ključno pri nakupih s karti-
co preko interneta. Če mu 
stranka to številko pove, so 
možne zlorabe računa, pra-
vijo v Združenju bank Slove-
nije, kjer opozarjajo imetni-
ke plačilnih in kreditnih 

kartic, da podatkov o karti-
cah nikoli nikomur ne pos-
redujejo preko elektronske 
pošte oziroma po telefonu.

Na drugačno vrsto preva-
re opozarja finančna uprava 
(Furs). Nekateri davčni za-
vezanci so jo obvestili, da so 
z njenega elektronskega na-
slova (gfu.fu@gov.si) preje-
li opomin zaradi neplačanih 
obveznosti. Finančna upra-
va ugotavlja, da gre za lažna 
sporočila, ki so poslana iz tu-
jine s ponarejenega naslova 
pošiljatelja. Sporočila vsebu-
jejo datoteko s končnico .xls, 
ki vsebuje virus (trojanske-
ga konja), finančna kontro-
lorka, ki je navedena v spo-
ročilu, pa ne obstaja oziro-
ma ni bila nikoli zaposlena 
na finančni upravi. V finanč-
ni upravi ob tem opozarjajo 
zavezance, da takšne elek-
tronske pošte zaradi lastne 
elektronske varnosti ne od-
pirajo, in jim hkrati svetuje-
jo, da si posodobijo antiviru-
sno zaščito. Zavezance ob-
veščajo, da dolžnikov nikoli 
ne obveščajo po elektronski 
pošti, temveč le preko siste-
ma eDavki oziroma pisno po 
navadni pošti.

Opozarjajo na 
prevare in zlorabe
Združenje bank Slovenije opozarja na nove oblike 
prevare s kreditnimi karticami, finančna uprava pa 
na lažna elektronska sporočila glede neplačanih 
obveznosti.

Cveto Zaplotnik

Kranj – Leto 2016 je bilo še 
eno rekordno leto slovenske-
ga turizma. Po začasnih po-
datkih državnega statistične-
ga urada so v turizmu lani za-
beležili za devet odstotkov več 
prihodov turistov in za osem 
odstotkov več prenočitev kot 
v letu prej, pri tem pa se je 
število prenočitev približalo 
meji enajst milijonov. Turi-
zem postaja vse pomembnej-
ša gospodarska panoga, saj k 
bruto družbenemu produktu 
prispeva blizu trinajst odstot-
kov, k celotnemu izvozu pa 
osem odstotkov.

Kot je na torkovi predsta-
vitvi lanskih rezultatov de-
jal minister za gospodarski 

razvoj in tehnologijo Zdrav-
ko Počivalšek, si v prihod-
nje želijo v turizmu dvigni-
ti dodano vrednost, saj zdaj 
ugotavljajo, da prihodki od 
turizma naraščajo počasne-
je od rasti števila prihodov 
in nočitev. Državna sekre-
tarka ministrstva Eva Štra-
vs Podlogar je napoveda-
la spremembo zakona o go-
stinstvu, s katerim naj bi po-
enostavili sprejemanje turi-
stov na domu za sobodajal-
ce, ki oddajajo nepremični-
ne v najem do 30 dni na leto, 
omilili prestroge zahteve za 
sobodajalce, ki oddajajo ne-
premičnine do pet mesecev 
na leto, ter preprečili oddaja-
nje na črno in nelojalno kon-
kurenco gospodarstvu.

Rekordno turistično leto

Kranj – Združenje kemijske industrije pri Gospodarski zbornici 
Slovenije je v torek podjetjem, ki izpolnjujejo pogoje, podelilo 
certifikate Programa odgovornega ravnanja. Certifikat je preje-
lo osemnajst podjetij, med njimi tudi podjetja, ki imajo sedež 
ali delujejo na širšem gorenjskem območju: Atotech Slovenija, 
Helios TBLUS, Polycom Škofja Loka, Savatech, Messer Slo-
venija, Lek ... V Programu odgovornega ravnanja sodelujejo 
podjetja, ki se prostovoljno zavežejo k zagotavljanju izboljšav 
na področju varstva okolja, varovanja zdravja in varnosti pri 
delu pa tudi za odkrit in korekten odnos do javnosti.

Podelili certifikate za odgovorno ravnanje



14 Gorenjski glas
petek, 3. februarja 2017simon.subic@g-glas.si

Simon Šubic

Kranj – Na sojenju zaradi do-
mnevne preslepitve pri pri-
dobitvi evropskih sredstev za 
postavitev sedežnic Bruna-
rica in Orlove glave na smu-
čišču Vogel v letu 2007 ter 
domnevne ponareditve li-
stin je v sredo na kranjskem 
okrajnem sodišču kranjska 
tožilka Sabina Perko poda-
la sklepno besedo, medtem 
ko bo obramba z zaključni-
mi govori začela v ponede-
ljek. Tožilka je za tedanjega 
direktorja Žičnic Vogel To-
maža Šumija, vodjo projek-
ta Antona Šteblaja in vodjo 
nadzora Marjana Markiča iz 
Projektivnega podjetja Kranj 
predlagala izrek denarnih 
kazni. Sojenje zoper soob-
toženega direktorja Gorenj-
ske gradbene družbe Branka 

Žiberno bodo zaradi njego-
vih zdravstvenih težav po od-
ločitvi sodnice Milene Turuk 
dokončali v ločenem postop-
ku. 

Tožilka Sabina Perko je 
v končni besedi poudari-
la, da je prvoobtoženi Šumi 
pri pridobitvi 1,7 milijona 
evrov nepovratnih evrop-
skih sredstev zavestno pres-
lepil ministrstvo za gospo-
darski razvoj in tehnologi-
jo, pri čemer sta mu poma-
gala soobtožena Šteblaj in 
Markič. Šumi naj bi tako za-
vestno podpisal in odredil, 
da se na ministrstvo pošlje 
vloga za pridobitev evrop-
skih sredstev, čeprav je ve-
del, da projekt Žičnic Vo-
gel ne izpolnjuje vseh raz-
pisnih pogojev, in sicer, da 
se gradbena dela ne smejo 
izvajati pred izdajo sklepa 

o odobritvi sredstev v okto-
bru 2007. Šteblaj in Markič 
sta po njenem naklepno po-
magala pri preslepitvi, saj 
sta bila seznanjena z vse-
mi podrobnostmi, zato sta 
dobro vedela, kdaj so glavna 
gradbena dela že začeli izva-
jati in zakaj je treba datume 
na gradbeni dokumentaci-
ji spremeniti. Zagovoru ob-
dolženih, da so pred odobrit-
vijo sofinanciranja z vedno-
stjo ministrstva potekala 
samo pripravljalna dela, to-
žilka ne verjame, neresnič-
nost njihovih trditev pa da 
je tudi uspešno dokazala z 
listinsko dokumentacijo in 
izpovedbami prič. »Motiv za 
storitev kaznivega dejanja je 
bil predvsem neizmeren in-
teres za posodobitev smu-
čišča,« je poudarila tožilka. 

»Iz revizij projekta je bilo 

ugotovljeno, da so bila vsa 
sredstva porabljena namen-
sko, zato se obdolženi s ka-
znivim dejanjem niso oseb-
no okoristili, so pa zato dr-
žavo oškodovali za 1,7 mili-
jona evrov z nedatiranjem, 
postdatiranjem, antidatira-
njem in storniranjem do-
kumentacije,« je še pouda-
rila Perkova. Za preslepitev 
je sicer zagrožena kazen do 
treh let, za ponareditev po-
slovnih listin pa do dveh let 
zapora, a je tožilka ob upo-
števanju vseh okoliščin sodi-
šču predlagala, naj obdolže-
nim izreče denarne kazni, in 
sicer za Šumija v višini 330, 
za Markiča 200, za Šteblaja 
pa v višini 230 dnevnih zne-
skov. Dnevne zneske sodiš-
če izračuna na podlagi pri-
hodkov obtoženih in njiho-
vih družinskih obveznosti.

Tožilka predlagala denarne kazni
Tožilka Sabina Perko je za obtožene Tomaža Šumija, Antona Šteblaja in Marjana Markiča v zadevi Vogel 
predlagala denarne kazni. Po njenem so gradbena dela za novi sedežnici na Voglu začeli prej, kot so 
dovoljevali razpisni pogoji. 

Simon Šubic

Krvavec – Mohor Bogataj, 
ki je bil dvanajst let župan v 
Kranju, nazadnje v manda-
tu 2010–2014, je prejšnji če-
trtek med prvim spustom po 
krvavškem smučišču zape-
ljal na snežni žleb, ki so ga v 
izteku proge pripravili za tek-
me svetovnega pokala v tele-
marku, ki so na Krvavcu po-
tekale od sobote do ponede-
ljka. Pri tem si je hudo poš-
kodoval glavo in so ga s he-
likopterjem prepeljali v lju-
bljanski klinični center, kjer 
se še vedno zdravi. Ker so do 
nas prišli namigi, da men-
da Bogataj, ki je sicer navdu-
šen smučar in reden obisko-
valec krvavškega smučišča, 
posebnega žleba za telemark 
smučarje sploh ni opazil, se 
postavlja vprašanje, kako se 
je lahko znašel na tekmoval-
nem poligonu oziroma ali 
je bil ta zavarovan. V RTC 
Krvavec pojasnjujejo, da je 
kot prvi smučar na progi za-
vil mimo zaščitne mreže, ki 
so jo ravno takrat postavljali 
njihovi delavci.

Do hude smučarske nesre-
če je prišlo 26. januarja zgo-
daj zjutraj na koncu proge, 
ki z vrha Krvavca vodi do Pla-
že. »Smučišče je bilo takrat 
že odprto, na Vrh Krvavca se 
je smučar pripeljal s šestse-
dežnico Vrh Krvavca in se kot 
prvi smučar tistega dne spus-
til po progi št. 17. Tehnična 

ekipa za pripravo tekmoval-
nega poligona je na višini cilj-
ne arene med progo št. 17 in 
poligonom za tekmovanje v 
telemarku postavljala zašči-
tno mrežo, ko je mimo pri-
peljal smučar ter v smeri vo-
žnje ostro zavil levo na tek-
movalni poligon,« je razložil 
Luka Vrančič, strokovni sode-
lavec na področju komerciale 
in marketinga v RTC Krvavec. 
»Smučar je na višini ciljne are-
ne zapeljal v zaključni objekt 
tekmovalne telemark proge in 
pri tem padel. Tehnična ekipa 
je bila v času nesreče v ciljni 
areni številna, neljubi dogo-
dek so videli, zato tudi takoj 
sprožili reševalno akcijo, tako 
je bila ponesrečenemu smu-
čarju z naše strani takoj nude-
na prva pomoč,« je dodal. 

Na Policijski upravi Kranj 
(PU) so potrdili, da so poli-
cisti prejšnji četrtek dopol-
dan obravnavali smučarsko 
nesrečo s hujšimi poškod-
bami. Njihove ugotovitve 
še niso znane, tako se tudi 
ne ve, ali morda sumijo, da 
je krivda za nesrečo tudi na 
strani upravljavca smučišča. 
»Smučar je padel med smu-
čanjem, gre pa za nesrečo, ki 
jo policisti še obravnavajo,« 
je samo pojasnil Bojan Kos, 
predstavnik za odnose z jav-
nostmi na PU Kranj. 

V letošnji zimi je sicer po-
licija na gorenjskih smu-
čiščih do zdaj obravnava-
la štiri smučarske nesre-
če, ki so se končale s huj-
šimi poškodbami, med-
tem ko so v celotni lanski 

smučarski sezoni obravna-
vali 36 nesreč med smuča-
njem. Upravljavci smučišč 
so sicer dolžni obvestiti poli-
cijo o vseh nesrečah, pri ka-
terih je prišlo do hudih ali 
posebno hudih telesnih po-
škodb oziroma smrti, poli-
cisti pa morajo ob takih pri-
javah tudi priti na kraj in op-
raviti ogled kraja.

Smučarske nesreče se naj-
večkrat zgodijo zaradi pre-
cenjevanja znanja ali zmož-
nosti smučarja oziroma za-
radi neznanja smučanja, kar 
je lahko povezano tudi s pre-
veliko hitrostjo smučanja, 
prehitevanji, neupošteva-
njem razmer na smučišču 
in posledično, v nekaterih 
primerih, še s trki, je še raz-
ložil Kos. 

Nekdanji župan grdo padel
Nekdanji kranjski župan Mohor Bogataj se je pred dobrim tednom dni hudo poškodoval med 
smučanjem na Krvavcu. 

Nekdanji kranjski župan Mohor Bogataj je grdo padel, ko je zapeljal na utrjen snežni žleb v 
ciljni areni tekmovalnega poligona. / Foto: Gorazd Kavčič

Simon Šubic

Lesce – Gorenjski policisti 
so včeraj ponoči morda pre-
prečili najhujše, ko so pri 
Lescah z avtoceste izloči-
li pijanega voznika, ki je vo-
zil v napačno smer. Še pred 
tem so zaprli vse avtocestne 
priključke med Jesenicami 
in Lescami, policijska patru-
lja pa je istočasno na nevar-
nost opozarjala vse voznike 
na avtocesti. Voznika zdaj 
obravnavajo zaradi suma 
storitve kaznivega dejanja.

Včeraj ponoči se je voz-
nik avtomobila po avtoce-
sti od Karavank proti Rado-
vljici vozil v napačno smer. 
Med njegovim ustavljanjem 
in izločanjem so zato poli-
cisti zaradi velike nevarnos-
ti na tej relaciji zaprli vse 
priključke na avtocesto, vse 
od Jesenic do Lesc pa je po-
licijska patrulja v svoji – pra-
vilni – smeri vožnje peljala 
vzporedno z njim ter njega 
in ostale udeležence opozar-
jala na nevarnost, je razlo-
žil tiskovni predstavnik Po-
licijske uprave Kranj Bojan 
Kos. Kršitelja so iz prome-
ta izločili v Lescah, kjer se je 

izkazalo, da je vozil vinjen (2 
promila oz. 0,86 mg/l alko-
hola). »Voznik je pri vožnji v 
napačno smer vozil po pre-
hitevalnem pasu, kar je doje-
mal kot desno smerno vozi-
šče, v napačno smer pa je za-
peljal na Karavankah, kamor 
se je pripeljal, ker je v Podta-
boru zgrešil izvoz za Tržič, 
ki je bil njegov pravi cilj,« je 
razložil Kos. 

Policisti svetujejo, da v pri-
meru, ko se na avtocesti po-
javi vozilo, ki pelje v napačno 
smer, vozniki takoj zmanj-
šajo hitrost in se pomaknejo 
s prehitevalnega in voznega 
pasu na odstavni pas. Voz-
nik, ki pelje v napačno smer, 
namreč najpogosteje vozi po 
prehitevalnem pasu. Vozni-
ki naj tudi vklopijo vse smer-
nike in skušajo kršitelja z 
»blendanjem« opozoriti na 
nepravilnost. Ko je možno, 
naj zapustijo avtocesto. Ko 
je varno, pa naj takoj pokli-
čejo na 113 in kršitev prijavi-
jo. Tudi sicer je najbolje na 
avtocesti pozorno spremlja-
ti prometno signalizacijo na 
portalih, semaforje (predo-
ri) in druge prometne infor-
macije. 

Vinjen v napačno smer

Simon Šubic

Ljubljana – Na ljubljanskem 
okrožnem sodišču so 28-le-
tnega Janeza Slevca iz Prese-
rij pri Radomljah pred dne-
vi obsodili na osem let in 
pol zapora, ker je septembra 
lani na Srebrnem sedlu pod 
Planjavo v Kamniško-Sa-
vinjskih Alpah ubil 49-le-
tnega očeta Janeza Slevca 
starejšega. Poravnati mora 
tudi stroške kazenskega po-
stopka. Kot poroča časnik 
Dnevnik, je obdolženi s to-
žilstvom sklenil sporazum o 
priznanju krivde, ki ga je so-
dišče zgolj še potrdilo. 

Obdolženi Janez Slevec 
ml. je smrt očeta sprva pri-
kazoval kot gorsko nesrečo, 
a je že pogled na kraj smrti 
kriminalistom dal vedeti, da 
se je 14. septembra lani na 
Srebrnem sedlu pod Planja-
vo zgodilo nekaj grozljivej-
šega. Ugotovili so, da je sin 
očeta ubil, potem ko ga je po 
prepiru večkrat s kamnom 
udaril po glavi, nato pa ga je 
že mrtvega porinil s planote, 
tako da se je truplo zagozdi-
lo v skalni grapi. 

Uboj se je zgodil 14. sep-
tembra lani okoli poldne-
va. 28-letni Janez Slevec 

je nekaj pred 13. uro pokli-
cal na regijski center za ob-
veščanje in prijavil nesre-
čo, kasneje je v telefonskem 
pogovoru z zdravnico, ki je 
odšla na kraj dogodka, razla-
gal, da sta se z očetom sprla, 
nakar naj bi ga oče udaril s 
kamnom, zato ga je tudi sam 
s kamnom udaril po glavi. 
Ko je oče bežal pred njim, pa 
mu je zdrsnilo in se je pre-
valil čez prepad. Preiskoval-
cem se je njegova razlaga ta-
koj zdela sumljiva, saj se tam 
teren nagiba proč od prepa-
da. Poleg tega so bili na pla-
noti raztreseni deli človeške-
ga tkiva, kosti zdrobljene lo-
banje in krvavi madeži, pa 
tudi sin je bil krvav po rokah, 
nogah in oblačilih, krvne ka-
pljice je imel tudi na obrazu. 

Sodni izvedenec je na pod-
lagi poškodb glave ugotovil, 
da je oče umrl že na planoti, 
in ne šele po »padcu« v gra-
po. Tja ga je sin porinil že po 
smrti. Sodni izvedenec psi-
hiatrične stroke je ugotovil, 
da je imel obdolženi v času 
uboja zmanjšano sposob-
nost razumevanja pomena 
svojih dejanj, kar pa ni bi-
stveno vplivalo na njegovo 
prištevnost in sposobnost 
obvladovanja. 

Za uboj očeta 
osem let in pol 
Janez Slevec iz Preserij pri Radomljah je v 
sporazumu s tožilstvom priznal uboj svojega 
očeta septembra lani.
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Jubilej je dober razlog, da se 
ljudje zberemo skupaj in izka-
žemo čast slavljencu – naj bo 
to država, pomemben dogo-
dek iz zgodovine ali pa človek, 
ki s svojim delovanjem pleme-
niti našo družbo. Tokrat bomo 
slavili okrogli življenjski jubi-
lej violončelista Miloša Mlej-
nika, enega najboljših in najv-
plivnejših slovenskih glasbe-
nih poustvarjalcev. Dolga leta 
je kot vodja sekcije violonče-
lov igral v Orkestru Slovenske 
filharmonije, igral je v različ-
nih komornih zasedbah, med 
drugim v Godalnem kvartetu 
Tartini in klavirskem triu Ar-
cadia, predvsem pa je kot pe-
dagog vzgojil celo vrsto odlič-
nih violončelistov, od katerih 
mnogi zasedajo mesta v naj-
boljših svetovnih orkestrih. In 
prav njegovi študenti so prišli 
na idejo, da profesorju za jubi-
lej pripravijo koncert. 

»Ko smo v novembru s Sim-
foničnim orkestrom RTV Slo-
venija snemali Miklavžev kon-
cert, me je kolega Gregor Fele 
spomnil, da jih bo Miloš fe-
bruarja dopolnil sedemdeset. 
Na snemanju sta bili še Maru-
ša Bogataj in Tanja Babnik in 
takoj je padla ideja, da mu nje-
govi študenti pripravimo kon-
cert. V orkestru nas je od osmih 
violončelistov kar šest njego-
vih učencev,« pripoveduje vio-
lončelist Jaka Trilar, tudi Mlej-
nikov rojak, ki je neformalno 
prevzel organizacijo koncerta. 
» Ko sem idejo predstavil Mi-
lošu, je bil takoj za, izziv pa mu 
je bila tudi vključitev v naš pri-
ložnostni čelistični oktet – in 

to ne zgolj kot solist, ampak v 
celotnem programu,« dodaja 
Trilar, ki se na tem mestu zah-
valjuje tudi škofjeloški Glasbe-
ni šoli in ravnatelju Petru Ko-
paču ter občini in Sokolskemu 
domu za sodelovanje pri prip-
ravi koncerta. 

Na vprašanje, kako igrati 
skupaj s profesorjem, izvem, 
da se profesorja Mlejnika vsi 
učenci spominjajo po zelo 
kolegialnem odnosu. Da na-
nje nikoli ni gledal zviška, še 
z običajne profesorske distan-
ce ne, prav nasprotno, spodbu-
jal jih je k inovativnosti, krea-
tivnosti in samostojnosti pri 
igranju. »Igrati v družbi z Mi-
lošem je enkraten občutek. 
Na vajah uživamo. Koncert je 

seveda cilj, ampak pot do nje-
ga je res čudovita,« potrjuje 
Jaka. Ob svojem nekdanjem 
profesorju bodo tako zaigra-
li violončelisti različnih gene-
racij. To so ob Jaki Trilarju še 
Maruša Bogataj, Uršula Iwa-
ki, Gregor Fele, Tanja Babnik, 
Igor Mitrović (vsi člani Simfo-
ničnega orkestra RTV Sloveni-
ja) in Sebastian Bertoncelj, ki 
je na podiplomskem študiju v 
Salzburgu.

Program za virtuoze 
Številčna sestava koncertne 

zasedbe je ustrezala tudi že-
lji, da zaigrajo skladbo Bachi-
anas Brasileiras št. 1 Heitor-
ja Villa-Lobosa, ki je napisana 

prav za oktet violončelov in 
publiko nekako uvaja v latino 
ritme, ki jih bodo na koncer-
tu nadaljevali z dvema sklad-
bama, ki jih je na vaje prine-
sel profesor Mlejnik. Gre za 
deli Astorja Piazzolle, skladbi 
Adiós Nonino in Otoño Por-
teño, ki jih je priredil in aran-
žiral čelist in skladatelj, sto 
eno leto star José Baragato, 
tudi znan izvajalec Piazzol-
line glasbe. Skladbi je iz nje-
govih rok prejel na obisku v 
Buenos Airesu. Mlejnik ob 
njem pa tudi Bogatajeva se 
bosta kot solista predstavila 
še v skladbi italijanskega av-
torja Giovannija Sollime Vi-
oloncelles, vibrez!, v kateri 
bomo slišali predvsem veliko 

mero virtuoznosti, ki jo lah-
ko ob igranju pokaže violon-
čelist solist. 

»Pri zasnovi koncerta smo 
izhajali iz pomena Miloša 
Mlejnika za slovenski vio-
lončelizem. Koncert bo nje-
gov praznik, hkrati pa tudi 
praznik celotnega slovenske-
ga violončelističnega miljeja, 
saj smo na koncert povabi-
li tudi številne njegove učen-
ce, glasbene kolege in prijate-
lje, vrhunske slovenske glas-
benike,« poudarja Jaka Tri-
lar, ki na koncert vabi tudi 
Ločane. »Včasih se mi zdi, 
da Miloš igra tako dobro kot 
mi vsi skupaj. Na odru ima 
šarm in prezenco, kot bi jo 
želel vsak violončelist. Igral 
je z vsemi pomembnimi slo-
venskimi glasbeniki in orke-
stri in prepričan sem, da po-
leg Dubravke Tomšič Srebot-
njak, Irene Grafenauer, Ma-
teja Bekavca in še nekaterih 
tudi Miloš Mlejnik sodi med 
najpomembnejše še živeče 
glasbene poustvarjalce pri 
nas. Ločani se najbrž sploh 
ne zavedamo, kako veliko 
glasbeno ime imamo v svoji 
sredini.«

In kot pravi Jaka Trilar: 
»Jutrišnji koncert našemu 
Milošu v čast bo hkrati tudi 
lep praznik violončela in 
glasbe nasploh. Program je 
izbran zanj in za nas njegove 
učence, da pokažemo, kako 
dober profesor je bil.«

Študenta o profesorju

Gregor Fele: »Študij pri pro-
fesorju Mlejniku je bil zame 
korak v brezmejne možnosti 

glasbene interpretacije. Po-
leg tega, da je bil zelo razgle-
dan in aktualen interpret, je 
bil kot profesor spodbujeva-
len in odprt. Meni je svoboda, 
ki mi jo je dopuščal, pomenila 
zelo veliko, saj me ni omejeval 
ne pri izbiranju skladb ne pri 
njihovi interpretaciji. Ne vem, 
ali obstaja veliko profesorjev, 
ki bi dovolili, da v prvem le-
tniku študent na uro prinese 
Bachovo Suito s popolnoma 
svojo interpretacijo, lokova-
nji in prstnimi redi. Še več, bil 
je navdušen nad drugačnim 
pogledom na skladbo.«

Maruša Bogataj: »Prva 
stvar, ki sem jo bržkone opa-
zila pri prof. Mlejniku, je 
njegova velika strast do glas-
be. Zdi se mi, da je to vodni-
ca že ves čas te lepe poti, ki 
jo ustvarja. V času študi-
ja sem na urah s profesor-
jem zelo uživala, saj me je 
ves čas spodbujal pri razvija-
nju muzikalnosti in čustev, 
ki jih ta prinese, ter želel, 
da se neham obremenjeva-
ti s perfekcionizmom, tem-
več naj raje uživam v celo-
ti. S tem mi je seveda poma-
gal, da sem se bolj odprla in 
iskala 'svojo noto', ter me po-
peljal korak naprej pri razvi-
janju v samostojno čelistko. 
Danes, sedem let kasneje, 
pa ob pripravah na koncert 
še vedno vidim tisto iskrico 
v očeh, ki se zaiskri vsakič, 
ko je nota odigrana. Opa-
ziš, s kakšnim neizmernim 
veseljem in svobodo glasba 
polni profesorja, in želiš si 
samo, da bi čez toliko in toli-
ko let lahko sebi zapisal iste 
stavke.« 

Miloš igra kot mi vsi skupaj
Slavnostni koncert ob sedemdesetletnici Miloša Mlejnika, priznanega violončelista in profesorja na Akademiji za glasbo v Ljubljani, se glasi kot prijazno  
povabilo na večer dobre glasbe, oplemeniten z osebnim jubilejem. Ker ga pripravljajo njegovi učenci, zdaj profesionalni glasbeniki, s katerimi bo v oktetu  
slavljenec jutri, v soboto, 4. februarja, ob 18. uri v Sokolskem domu v Škofji Loki tudi sam zaigral, brez zadržkov lahko napovemo vrhunski glasbeni dogodek.

Glasbeniki iz družine Mlejnik na pogostitvi ob 15-letnici Lions kluba Škofja Loka: dolgoletna 
učiteljica solo petja v Glasbeni šoli Škofja Loka Vera Mlejnik, trenutno študentka violine  
v Bruslju Ana Julija Mlejnik in slavljenec, violončelist Miloš Mlejnik / Foto: Marija Volčjak

Pogovor
Zdravnik družinske medicine 
Igor Muževič: »Najbolj dragocen 
v ambulanti je čas.« Stran 18

Pogovor
Peter Slatnar ml. veliko 
premišljuje, kako še izboljšati 
smuči, vezi in čevlje. Stran 19

Obletnice
Letos bo minilo 75 let od prvih 
pozivov na nabor za vpoklic v 
nemško vojsko. Stran 20
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Od petka do petka

Simon Šubic

Zahteva za odpoklic 
guvernerja Jazbeca

Včeraj je v Ljubljani pote-
kala slovesnost ob 10. oble-
tnici uvedbe evra v Sloveni-
ji, na kateri je bil slavnostni 
govornik predsednik Evrop-
ske centralne banke Mario 
Draghi, ob tej priložnosti pa 
je Banka Slovenije dala v ob-
tok tudi spominski kovanec 
za dva evra, na katerem je 
upodobljenih deset lastovk. 
Draghi je v Slovenijo prišel 
na povabilo Banke Sloveni-
je oziroma njenega guver-
nerja Boštjana Jazbeca, s ka-
terim so nezadovoljni v dru-
štvu Mali delničarji Sloveni-
je (MDS), ki je ta teden pos-
lanske skupine v Državnem 
zboru celo pozvalo, naj spro-
žijo postopek za njegov od-
poklic. Prepričani so, da je 
Jazbec s svojimi izjavami 
večkrat zavajal poslance, pri 
čemer se sklicujejo na dele 
poročila računskega sodi-
šča iz lanskega novembra o 
prenosu terjatev iz NLB na 
Družbo za upravljanje terja-
tev bank (DUTB), ki so pred 
dnevi prišli v javnost. Iz njih 
je razvidno, da je ključno vlo-
go pri prenosu slabih poso-
jil iz NLB na DUTB imela 
Banka Slovenije, čeprav je ta 
vseskozi trdila, da je imela le 
podporno funkcijo, je v sre-
do na novinarski konferen-
ci dejal MDS Rajko Stanko-
vič. Računsko sodišče je v 

reviziji uspešnosti upravlja-
nja z nedonosnimi terjatva-
mi in s pogodbami med za-
četkom leta 2013 in 2. sep-
tembrom 2016 ugotovilo 
več nesmotrnosti pri preno-
su terjatev iz NLB na DUTB. 
V delu poročila, ki je bil si-
cer za javnost zakrit, zdaj 
pa sta ga razkrila Televizija 
Slovenija in časnik Finance, 
je ugotovilo nesmotrnosti, 
ki so se nanašale na uvrsti-
tev komitentov na seznam 
za prenos, način izbora in 
netransparentnost postop-
ka prenosa itd. 

Brez veta na zakon 
o tujcih

Državni svet v sredo ni 
izglasoval odložilnega veta 
na novelo zakona o tujcih. 
Za vložitev veta je glasova-
lo šestnajst svetnikov, pro-
ti pa devetnajst. Prvopodpi-
sani predlagatelj veta Samer 
Khalil je razložil, da novela 
po mnenju številnih pravnih 
strokovnjakov ter nevladnih 
in medvladnih organizacij 
nesorazmerno krši človeko-
ve pravice in temeljne svo-
boščine, še zlasti pravico do 
azila, kljub temu pa je večina 
svetnikov menila, da mora 
država najprej poskrbeti za 
varnost svojih državljanov. 
Ministrica za notranje zade-
ve Vesna Györkös Žnidar je 
v bran zakonski noveli deja-
la, da mora biti del medna-
rodne zaščite tudi prepreče-
vanje zlorab in morebitnega 

zloma azilnega sistema, ki je 
v primeru masovnih migra-
cij pričakovano dejstvo. Po 
njenem se ustvarja napačen 
vtis, da se z zakonom le po-
večuje represija. Glede do-
mnevne neustavnosti je de-
jala, da lahko o tem dokonč-
no oceno poda le ustavno so-
dišče. Večinsko mnenje za-
govornikov je bilo, da so člo-
vekove pravice tudi člove-
kove pravice slovenskih dr-
žavljanov, država pa ima 
dolžnost poskrbeti za lastno 
varnost. Novela zakona o tuj-
cih predvideva možnost ak-
tivacije posebnega ukrepa, 
ki bi zaostril pogoje za vstop 
tujcev v državo. Za tak ukrep 
mora glasovati absolutna ve-
čina oziroma najmanj 46 
poslancev. Sprejmejo ga lah-
ko najdlje za šest mesecev z 
možnostjo podaljšanja.

Dogovor o Cimosu

Slovenski minister za go-
spodarski razvoj in tehnolo-
gijo Zdravko Počivalšek in 
hrvaški minister za držav-
no premoženje Goran Ma-
rić sta v ponedeljek vendar-
le uspela še do roka (do 31. 
januarja) razrešiti vpraša-
nje dolga Cimosa do hrva-
ške Agencije za zavarovanje 
depozitov in sanacijo bank, 
kar je bil eden od odložnih 
pogojev, ki jih je za nakup 
družbe postavil italijanski 
sklad Palladio Finanziaria. 
Ministra sta se dogovorila, 
da bo terjatve do Cimosa od 

hrvaške slabe banke odkupi-
la slovenska slaba banka, po 
kakšni ceni, pa še ni znano. 
Hrvaška stran naj bi tako od-
stopila od tožbe, s katero od 
Cimosa zahteva plačilo ter-
jatve iz 90. let minulega sto-
letja, ko je pri Riječki banki 
najel 20 milijonov evrov po-
sojila, ki ga je zdaj prevze-
la hrvaška slaba banka. Od-
stop italijanskega sklada od 
nakupa Cimosa bi zelo ogro-
zil prihodnost skupine s sko-
raj 4400 zaposlenimi, od 
tega 1600 v Sloveniji in oko-
li 1200 v hrvaški Istri. 

Brglez v Vatikanu tudi 
o arbitraži

Predsednik državnega 
zbora Milan Brglez se je v 
sredo v okviru delovnega 
obiska v Vatikanu srečal s 
papežem Frančiškom in de-
kanom kardinalskega zbora, 
kardinalom Angelom Soda-
nom. Med drugim so govori-
li tudi o vprašanju arbitraže 
o meji med Slovenijo in Hr-
vaško, kjer Brglez pričakuje, 
da bo Vatikan odigral svojo 
vlogo. »Naše pričakovanje 
je, da bo Sveti sedež odigral 
podobno vlogo, kot jo je ob 
sklenitvi arbitražnega spo-
razuma, tudi ko bo prišlo do 
izvrševanja odločitve, ker je 
treba mednarodne pogodbe 
in odločitve mednarodnih 
tribunalov pač spoštovati,« 
je dejal Brglez, ki pa v Vati-
kanu ni slišal podrobnejše 
opredelitve o tem vprašanju.

Dogovor v zadnjem hipu
Slovenski gospodarski minister Zdravko Počivalšek in hrvaški minister za državno premoženje Goran 
Marić sta pet minut pred dvanajsto vendarle sklenila sporazum o vprašanju dolga koprskega Cimosa. 

V društvu Mali delničarji Slovenije državnim poslancem 
predlagajo odpoklic guvernerja Banke Slovenije Boštjana 
Jazbeca. / Foto: arhiv GG

Slovenski gospodarski minister Zdravko Počivalšek je 
prepričan, da so se z zadnjim dogovorom s hrvaško 
stranjo dokončno odprla vrata za nakup Cimosa s strani 
italijanskega sklada. / Foto: arhiv GG

Predsednika državnega zbora Milana Brgleza z delegacijo, v 
kateri sta bila tudi poslanca Mitja Horvat (SMC) in Ljudmila 
Novak (NSi), je v sredo na splošni avdienci v Vatikanu 
sprejel papež Frančišek. / Foto: arhiv GG

Delova anketa je sredi ja-
nuarja pokazala, da 72 od-
stotkov ljudi podpira izda-
tnejši dvig minimalne plače, 
45 odstotkov celo na več kot 
700 evrov neto. Teden dni 
kasneje je anketa istega ča-
sopisa poročala, da ogromna 
večina podpira tudi progre-
sivna vplačila v zdravstveno 
zavarovanje – kar 68 odstot-
kov. To največ pove o nas sa-
mih: slovenski državljani 
smo veliki zagovorniki soci-
alne pravičnosti in enakosti. 

Množični odzivi na po-
moč ob naravnih katastro-
fah torej niso samo etični 
vzgibi posameznikov. Nače-
lo solidarnosti se preliva tudi 
v politično zahtevo. Bogati 
in kapital naj za našo skup-
nost prispevajo več, delavski 
razredi pa manj.

Če ob tem upoštevamo še 
rezultate volitev, je izplen 

sila paradoksen. Celoten po-
litični razred, od kvazilevi-
ce do trde desnice, deluje v 
nasprotju s tem načelom: se-
suva javne sisteme, podelju-
je davčna darila najbogatej-
šim, zateguje pa pas, socia-
lo in davščine vsem ostalim. 
Kljub temu se še vedno drži 
razmeroma trdno v sedlu. 

Gre za razkorak med po-
dobo politike v javnosti in 
njenim delovanjem v pra-
ksi. En del razločka kaže 
pripisati preobračanju pro-
zornosti na nastopaštvo na-
mesto vsebine in na politič-
ne teme, ki to niso. Drugi 
del odpade na socialno ču-
tečo masko strank kapita-
la, ki je, oprostite neposred-
nosti, navadna laž. Kakor-
koli že obrnemo, pod črto 
med interesom politične-
ga razreda in vrednostnim 
sistemom večine ljudi zeva 

ogromen prepad, kar mi-
mogrede pojasni tudi pada-
jočo volilno udeležbo. 

Opisani proces nam pove 
še nekaj drugega. Sloven-
ski državljani nismo razde-
ljeni, kot nas prepričuje po-
litični razred. Kadarkoli smo 
soočeni z vprašanji elemen-
tarne socialne pravičnosti, 
očiščenimi dnevnopolitične 
navlake, se enakost izkaže 
kot naša univerzalna in sku-
pna ideologija, ki smo ji glo-
boko zapisani. Je tudi moč-
nejša kot umetno stimuli-
ran kulturni boj ali nacio-
nalni šovinizem. Dotika se 
naših dnevnih potreb, zato 
je ideologije biznisa, pro-
paganda gospodarske zbor-
nice in njenih političnih 
podaljškov ne morejo kar 
izbrisati, čeprav si tega želi-
jo. Zakaj se zahteva po ena-
kosti torej ne izrazi in zakaj 

na vsakokratnih volitvah pri 
oddaji glasu šteje tako malo?

V javnosti politični razred 
krvavo medsebojno obra-
čunava, navadno za oslovo 
senco. A to ni samo tekmo-
vanje plenilskih omrežij za 
glasove. Je tudi praksa vza-
jemnosti med strankami ka-
pitala in hkrati usluga njiho-
vim prijateljem iz vrst veli-
kega biznisa. Družno bijejo 
razredni boj proti delovnim 
ljudem: kolikor se sicer pu-
lijo za glasove, toliko je na 
delu tudi njihov razredni in-
teres, da ljudsko zahtevo po 
enakosti preslepijo. Vsaj za 
naslednja štiri leta, potem se 
vaja ponovi.

Naloga Združene levice je, 
da s to prakso političnega ra-
zreda preseka. Da je glas tis-
tih, ki glasu nimajo, in da 
na vprašanje neenakosti kot 
najpomembnejše politično 

vprašanje odgovarja toliko 
časa, da ga tudi stranke ka-
pitala ne morejo več obhaja-
ti in zamegljevati. V manjši 
meri smo to že dosegli, ko 
smo po letu in pol bitk do-
besedno izsilili financiranje 
šolskih kosil za revne otro-
ke. Uspelo nam je izključno 
zaradi množičnega pritiska 
javnosti, ki je ideološko vla-
davino ''politike kot po na-
vadi'' skrhal in navsezadnje 
prisilil v kapitulacijo. 

Sedaj smo odprli zahtevo 
za resnejši dvig minimalne 
plače. A tako kot je politič-
ni razred najprej z mize na 
hitro pometel otroška kosila, 
tako je storil tudi z dvigom 
minimalca. Snedel ga bo le, 
če ga neumorno oblegamo 
pod zastavo enakosti in soci-
alne pravičnosti, kot to naj-
bolje znamo: solidarno in 
skupaj.

Enakost je naša skupna ideologija
Miha Kordiš, poslanec ZL

moj pogled
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Mladi so spretni govorniki
Tudi na podelitvi letošnje 

Tišlerjeve nagrade, prejel jo 
je Jože Wakounig iz Kotma-
re vasi, so povedali, kdo je bil 
najboljši na letošnjem go-
vorniškem natečaju, ki so ga 
za dijake Slovenske gimna-
zije v Celovcu prvič razpisa-
li leta 1989. Namen natečaja 
je usposabljati mlade za jav-
no nastopanje in za javno de-
lovanje nasploh. Sprva so na 
natečaju sodelovali samo di-
jakinje in dijaki Slovenske gi-
mnazije, zadnja leta pa sta se 
ji pridružili še Dvojezična tr-
govska akademija iz Celovca 
in Višja šola za gospodarske 
poklice iz Šentpetra pri Šen-
tjakobu v Rožu. Sklepno tek-
movanje je bilo na Višji šoli 
za gospodarske poklice. Ži-
rija je za najboljšega in naj-
bolj prepričljivega ocenila 
govor dijaka 6. razreda Slo-
venske gimnazije iz Celovca 

Vala Vovka Petrovskega, ro-
jenega v Celju, ki je govoril 
o volitvah. Naslovil ga je: Ko-
liko šteje moj glas v sodobni 
družbi in kako z njim lahko 
krepim demokratični poli-
tični sistem? Na enako temo 
je govorila tudi drugo uvršče-
na Simona Stoilkova iz 4. le-
tnika Višje šole za gospodar-
ske poklice iz Šentpetra. Tre-
tjo nagrado je žirija podelila 
Lauri Šturm, dijakinji 8. ra-
zreda Slovenske gimnazije v 
Celovcu. Laura je svoj govor 

naslovila: Po domače pri nas 
… Kakšen pomen ima zate 
narečje? Kaj pomenijo do-
mača slovenska hišna in le-
dinska imena, ki so od leta 
2010 dalje pod zaščito Unes-
ca, zate osebno? Zmagovalec 
natečaja Val Vovk Petrovski 
je svojo govorniško spret-
nost dokazal tudi pred ude-
leženci podelitve Tišlerjeve 
nagrade. Govoril je o politiki, 
za katero se zanima izredno 
širok spekter generacij, poli-
tične entuziaste pa najdemo 

tako med starejšimi kot tudi 
med mlajšimi. »Ob vsem 
tem je izredno pomembno, 
da se zavemo, da je treba za-
četi razmišljati politično že v 
mladih letih in si s tem širiti 
obzorje ter si – kar je najpo-
membnejše – ustvariti širšo 
sliko o svetu in družbi, v ka-
teri živimo … Zato se mi zdi 
neumno, kadar slišim ljudi, 
da se razburjajo o določenih 
političnih izidih, a se sami 

sploh niso pojavili na vo-
liščih. Zato je najpomemb-
nejše, če želimo krepiti de-
mokratični politični sistem, 
da gremo na volišča in tam 
oddamo svoj glas. To je zače-
tek,« je povedal zmagovalni 
govorec Val Vovk Petrovski 
in svoj nagovor sklenil z be-
sedami, da je v politiki potr-
pežljivost zelo pomembna 
in velja pravilo, da kdor čaka, 
tudi dočaka.

Najboljši na govorniškem natečaju Val Vovk Petrovski, 
Simona Stoilkova in Laura Sturm s predsednikom 
Krščanske kulturne zveze Jankom Krištofom (levo) in 
predsednikom Narodnega sveta koroških Slovencev dr. 
Valentinom Inzkom / Foto: Neža Rozman

V nedeljo, 5. februarja, ob 11. uri bo na pokopališču v 
Svečah/Suetschachu v Rožu svečanost v spomin na 
partizana, narodnega heroja Matija Verdnika - Tomaža 
in soborce iz Sveč, ki so pokopani na tem pokopališču. 
V četrtek, 9. februarja, ob 19. uri pa bo v Domu glasbe 
v Celovcu slovesnost v počastitev 60-letnice Slovenske 
gimnazije v Celovcu. Slavnostni govornik bo slovenski 
minister za kulturo Tone Peršak.

Jože Košnjek

med sosedi

Miha Naglič

Osrednje cesarstvo

Kitajci so sebe že od nek-
daj dojemali kot »osrednje 
cesarstvo«. Kitajska po po-
nižanjih, ki jih je pretrpela v 
prvi polovici 20. stoletja, po-
staja vse bolj samozavestna. 
»Nagli gospodarski in tehno-
loški razvoj v zadnjih desetle-
tjih je temeljito preobrazil ki-
tajsko družbo in pomembno 
vplival na samopodobo Kitaj-
cev. Kitajska se znova zaveda 
svoje moči in skuša to tudi 
pokazati, ne le svetu, am-
pak še bolj domači javnosti, 
poudarja sinolog prof. Mitja 
Saje. Rane, ki so jih kitajski 
samopodobi prizadejali opij-
ske vojne in kolonializem, se 
namreč še vedno niso popol-
noma zacelile. Na drugi stra-
ni je ostrejše nastopanje na 
svetovnem parketu tudi v in-
teresu kitajske vojske, ki si 
skuša pridobiti večji vpliv v 
domači politiki. V tej luči je 
treba razumeti tudi vse moč-
nejšo kitajsko vojaško nav-
zočnost v Južnem kitajskem 
morju.« Za kaj gre na tistih 
otočkih? »Seveda je motiv 
za graditev vojaških oporišč 
na oddaljenih čereh Južne-
ga kitajskega morja tudi čis-
to ekonomski. Čeprav so na 
tem območju znatne zalo-
ge nafte in plina, to ta hip ni 
ključnega pomena. Na njem 

je namreč izvršenih pet ali 
šest odstotkov transakcij sve-
tovne trgovine, vrednih prib-
ližno 5000 milijard dolarjev; 
to ni pomembno samo za Ki-
tajsko, temveč tudi za Japon-
sko in Južno Korejo. V luči 
ambicioznega načrta kitaj-
skega predsednika Ši Džin-
pinga, da vzpostavi sodobno 
različico svilne ceste, ki bi po-
vezala celotno Evrazijo od Ki-
tajske do zahodne Evrope – 
ne samo po kopnem, ampak 
tudi po morju –, ima to ob-
močje v Južnem kitajskem 
morju pomembno strateško 
vlogo, poudarja ekonomist 
dr. Matevž Rašković.« Sicer 
pa se največje spremembe 
dogajajo v Kitajski sami. Pri-
ča smo največji urbanizaci-
ji v zgodovini človeštva. »Fi-
nančna kriza leta 2008 je Ki-
tajsko naučila, da je lahko 
pretirana odvisnost od tuje-
ga povpraševanja in dogaja-
nja na tujih trgih zelo nevar-
na. Aktivno se je preusme-
rila k spodbujanju domače-
ga povpraševanja, pri tem 
pa se naslanja na hitro rasto-
či srednji razred. Spremem-
be, ki jih je prinesel vrtogla-
vi vzpon srednjega razreda 
na Kitajskem, v svetu nima-
jo primere. Pred 30 leti je le 
24 odstotkov prebivalstva, ki 
je tedaj štelo le milijardo, ži-
velo v mestih, danes pa je ur-
banega kar 53 odstotkov kitaj-
skega prebivalstva – 400 ali 

500 milijonov ljudi je torej v 
treh desetletjih zapustilo po-
deželje in se preselilo v mes-
ta.« Medtem ko je neoliberal-
na elita na Zahodu srednji ra-
zred skoraj uničila, ta na Ki-
tajskem šele nastaja in hitro 
raste. »Srednji razred na Ki-
tajskem seveda ni tako ho-
mogen, kot si po navadi pred-
stavljamo. Toda v grobem se 
po generacijski logiki deli v 
dve večji skupini. Za skupi-
no, starejšo od 35 let, še ved-
no velja, da daje prednost ma-
terialnemu porabništvu, pri-
dobivanju statusnih simbo-
lov ipd. Pri mlajših genera-
cijah pa že stopajo v ospred-
je kakovost življenja, oseb-
no zadovoljstvo in preživlja-
nje prostega časa z družino, 
še razlaga dr. Rašković. To so 
generacije edincev, rojenih 
v 80. in 90. letih prejšnjega 
stoletja – na Kitajskem jih po-
gosto imenujejo mali cesar-
ji. Te generacije se morajo 
spoprijemati z izredno viso-
kimi pričakovanji svojih star-
šev. Velika pa so tudi njiho-
va lastna pričakovanja. Us-
peh pomenijo visoke ocene 
v šoli, vpis na ugledno uni-
verzo in dobro plačane služ-
be. Resničnost je nato pogos-
to precej drugačna in prinaša 
številna razočaranja, razlaga 
študentka sinologije Sane-
la Kšela. Na kitajskih univer-
zah diplomira več kot 6 mi-
lijonov mladih na leto. Tudi 

tako obsežno gospodarstvo, 
kot je kitajsko, ne more za-
gotoviti primernih delovnih 
mest vsem šolanim mladim 
…« (Vir: MMC RTV SLO)

Protesti v Romuniji

»Hočemo demokracijo in 
tatove za zapahi!« Tako so 
na množičnih demonstraci-
jah zahtevali Romuni, ko je 
vlada objavila namero, da iz-
pusti več tisoč zapornikov. 
Eden od razlogov je, da v za-
porih ni več prostora. Osnu-
tek zakona predvideva po-
milostitev zapornikov, ki 
so bili obsojeni na zaporne 
kazni do pet let, izvzeti so tis-
ti, ki so bili obsojeni zaradi 
zločinov, povezanih s spol-
nostjo, nasiljem ali korup-
cijo. Sprememba predvide-
va tudi razpolovitev zaporne 
kazni za starejše od 60 let, 
noseče ženske in zapornike 
z majhnimi otroki, ne glede 
na naravo zločina. Ljudje pa 
se bojijo, da bi bilo med iz-
puščenimi preveč takih, ki si 
tega ne zaslužijo.

Orwellova črna slika

»Če želiš sliko prihodno-
sti, si zamisli vojaški ško-
renj, ki tepta človeški obraz 
– za vedno.« Tako je priho-
dnost videl George Orwell, 
avtor znamenite negativne 
utopije 1984. Upajmo, da se 
je motil.

Samozavestna Kitajska
Že nekaj časa je pozornost svetovnih medijev osredotočena na ropot, ki ga v Ameriki povzroča novi 
predsednik. Kitajska, ki ob ZDA postaja druga velika sila tega sveta, pa Trumpove ekshibicije spremlja 
mirno in z nasmeškom …

Tempo kitajskega industrijskega razvoja je tako silovit, da 
ogroža okolje in zdravje ljudi. / Foto: Wikipedija

Protesti proti izpustitvi zapornikov pred vladno palačo v 
Bukarešti, 22. 1. 2017 / Foto: Wikipedija

Pisatelj George Orwell (1903–1950), avtor romanov Živalska 
farma in 1984, je bil tudi novinar in vojni dopisnik. 
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Suzana P. Kovačič

Zadnje odmevno sporočilo 
ministrstvu, ki ste ga spreje-
li zdravniki, povezani v sin-
dikat Praktik.um, je, da ne 
boste več opravljali dela, ki 
presega zakonsko določena 
pooblastila izbranega oseb-
nega zdravnika, vas je pa sis-
tem silil v takšno ravnanje. 
Kaj pa je delo zdravnika dru-
žinske medicine?

»Zdravnik družinske me-
dicine predstavlja prvi vi-
soko strokovni kontakt s 
kakršnimkoli zdravstvenim 
problemom posameznika. 
To je najožja definicija. V 
resnici gre za bistveno več. 
Zdravnik družinske medici-
ne je tisti, ki bi izmed vseh 
zdravstvenih delavcev nujno 
moral bolnika poznati najbo-
lje in z leti razviti čim bolj za-
upen odnos. Ljudje nimajo 
samo zdravstvenih težav iz 
medicinskih učbenikov, am-
pak tudi psihološke, socialne 
in ekonomske težave, ki po-
membno vplivajo na zdrav-
je človeka. Obstoj zaupnosti 
je temelj, ki ga nobena druga 
veja medicine ne more ime-
ti v tolikšni meri. Ob dobro 
delujočem osnovnem zdra-
vstvu in ustrezni obremenje-
nosti se lahko devetdeset od-
stotkov problemov reši že na 
primarni ravni.«

In kako je v praksi?
»Žal ni tako. V povprečju 

je 1900 opredeljenih paci-
entov na enega zdravnika, 
za strokovno ustrezno delo 
število ne bi smelo presegati 
1200. Po predlogu zdravstve-
ne reforme bo obremenitev 

zdravnikov z glavarino še 
naprej določal Zavod za 
zdravstveno zavarovanje Slo-
venije, kar predstavlja krši-
tev podpisanega dogovora z 
zdravniki in stroko. Zaradi 
pomanjkanja časa za celovito 
obravnavo bolnikov in zara-
di prekomernega sprejema-
nja tveganja, da bi spregleda-
li kakšno pomembno obole-
nje, smo zato začeli bolnike 
skladno s strokovnimi smer-
nicami pogosteje napotovati 
na sekundarni nivo z redno 
nujnostjo. Skladno s strokov-
nimi priporočili pa še vedno 
naredimo vse možne prei-
skave in preglede na nivoju 
osnovnega zdravstva.«

V predlogu zdravstvene re-
forme je izločena pravica do 
storitve drugega mnenja. Se 
strinjate s tem?

»Sem za to, da ta pravica os-
tane. Ne more biti sistem nad 
človekom. Vsak posameznik 
ima svoje probleme in bole-
zen predstavlja eno najhujših 
skrbi zanj. Tudi zdravnik je 
zgolj človek, ki ima kljub obse-
žnemu študiju omejeno zna-
nje. Zdravnik sam mora biti 
zmožen povedati, da morda 
vsega ne ve in da bi bilo dobro, 
da še drug strokovnjak poda 
svoje mnenje. Razrešitev hu-
dih skrbi mora soditi med te-
meljne postulate humanizma. 
Prepričan pa sem, da če je zau-
panje med zdravnikom in bol-
nikom visoko in če ima zdrav-
nik dovolj časa, bolnik večino-
ma ne bo izrazil želje za drugo 
mnenje. Trenutna zdravstve-
na politika pa namesto bolni-
ka v ospredje postavlja vnaša-
nje podatkov v računalnik.«

Kaj ni računalnik rešitev za 
sodobne e-storitve?

»E-recept je dobra zade-
va, ker ne povečuje breme-
na, kot smo ga imeli s pisa-
njem z receptov v papirnati 
obliki. Tudi e-napotnica bo 
dobra rešitev, če se odpravi 
nekaj tehničnih nerodnosti, 
saj bodo lažje urejale čakalne 
vrste. Težava je v e-naroča-
nju. Ideja e-naročanja se na 
prvo žogo sliši dobro. Zdrav-
nik ali medicinska sestra bi 
skupaj z bolnikom uredila 
naročanje, ampak ta posto-
pek terja veliko časa, čas pa je 
najbolj dragocena dobrina v 
ambulanti. Manj kot imamo 
časa za pogovor in pregled, 
večja je možnost, da kaj bi-
stvenega spregledamo in bol-
nik lahko konča v bolnišnici 
ali še kaj hujšega. Zdravni-
ki smo sicer sami predlagali, 
da se zapiše v zakon, da smo 
dolžni naročati bolnike, am-
pak zgolj tiste, ki tega zaradi 
splošnega zdravstvenega sta-
nja ali socialno-ekonomskih 
razlogov sami ne bi mogli na-
rediti. Ostalih 95 odstotkov 
ljudi se lahko naroči samih, 
ob težavah pa bi se lahko obr-
nili na administrativni kader 
najbližje enote ZZZS.« 

Vi celo trdite, da menjavanje 
izbranega osebnega zdrav-
nika škoduje zdravju paci-
enta. Kako to razlagate?

»Štirje temeljni stebri za-
gotavljajo kakovost osnov-
nega zdravstva: obseg različ-
nih storitev, ki jih zna nare-
diti zdravnik družinske me-
dicine, dostopnost do teh 
storitev, kontinuiteta obrav-
nave pri istem zdravniku in 

pa koordinacija obravnave 
oz. integracija med različni-
mi ravnmi, da se ne izgublja-
jo podatki. Največ dokazov je 
o koristih kontinuitete obrav-
nave in dosegljivosti zdravni-
ka družinske medicine, kar 
pomeni, da se bolnik prete-
žno zdravi pri istem zdrav-
niku, ki ima na voljo dovolj 
časa, ne pa, kot se zdaj doga-
ja, da ima en zdravnik dela za 
tri ambulante, specializant 
dela samostojno brez nad-
zora, delajo zdravniki brez 
ustrezne licence. Ministrstvo 
pa edino večjo integriranost 
poudarja kot alfo in omego 
za vse rešitve in ravno za to 
področje je najmanj doka-
zov, da prinaša zdravstvene 
koristi prebivalcem. Za mi-
nistrstvo za zdravje so manj 
pomembni znanstveni doka-
zi kot tisto, kar piše v koalicij-
ski pogodbi.«

In kaj piše?
»Na papirju že piše, da 

mora imeti vsak bolnik eno-
stavno dostopnost do zdrav-
nika. Za dostopnost pa mora 
imeti zdravnik normalne 
obremenitve. Normativ v tej 
državi za zdravnika družin-
ske medicine ni nič kaj so-
fisticirano določen: predsta-
vlja število prebivalcev, de-
ljeno s številom zdravnikov. 
Če bi obstajal en sam zdrav-
nik, bi ta moral skrbeti za 
dva milijona prebivalcev, kar 
zadosti potrebam, zapisa-
nim na papir. Takšne admi-
nistrativno določene obre-
menitve odganjajo zdravni-
ke iz družinske medicine.«

Čakalne dobe so problem. 
Z novelo zakona o paciento-
vih pravicah se tudi čakanje 
pred ambulanto omejuje na 
trideset minut. Je to realno?

»Primarni in sekundarni 
nivo zdravstva sta glede tega 
neprimerljiva. Temeljni po-
stulat v primarnem zdra-
vstvu je, da ni čakalnih dob. 
Vsi pacienti morajo priti na 
vrsto takoj. Tudi mi zagovar-
jamo dostopnost, ampak ne 
na račun kakovosti, kar je 
na sekundarni ravni samo-
umevno. V ironiji sem že 
predlagal ministrici, naj tudi 
na sekundarni ravni naredi 
enako: preprosto naj prepo-
ve čakalne dobe. Če jaz lah-
ko pregledam sto pacientov 
na dan, naj jih tudi klinični 
specialist. To je seveda bil ci-
nični predlog.

Ne moreš pa v en zakon 
zapisati, da moramo pregle-
dati vse bolnike isti dan, ne 
glede na število, in v drug 

zakon zapisati, da ne smejo 
čakati več kot 30 minut. To je 
fizično nemogoče.«

Predvidevajo se spremembe 
na področju koncesij ...
»V osnovnem zdravstvu bi 
vsak zdravnik moral ime-
ti možnost delati kot konce-
sionar, tako kot to poznajo v 
večini od Slovenije bolj raz-
vitih in solidarnih držav. Na 
sekundarni ravni pa obstaja 
možnost pojava 'moralnega 
hazarda«', ko bi koncesionar 
izbiral bolje financirane pri-
mere, medtem ko bi zahtev-
nejše in dražje primere pos-
lal v bolnico. Na nivoju osnov-
nega zdravstva je to nemogo-
če, saj smo po zakonu dolžni 
vsem bolnikom, ki si nas iz-
berejo, opraviti vse preiskave, 
ki jih nudi osnovno zdravstvo. 
Z novo zakonodajo se sistem 
koncesij počasi ukinja, poklic 
se bo še bolj reguliral.«

Ste bolj naklonjeni konce-
sijam, ker ste šli tudi sami 
med koncesionarje?

»Anketa Združenja zdra-
vstvenih zavodov Sloveni-
je je pokazala, da so pacien-
ti v povprečju nekoliko bolj 
zadovoljni s koncesionarji 
in z dostopnostjo koncesio-
narjev. Zaposlene v javnih 
zavodih frustrira, da ima-
jo zgolj simbolični vpliv na 
organizacijski proces. Zdra-
vstveni domovi so lahko per-
fektni, da ne bo pomote, am-
pak v primeru, da je zaposli-
tev tam prostovoljna izbira 
zdravnika. To pomeni, da je 
zdravnik notranje motiviran 
delati tam in da ni podrejen 
nemogočim zahtevam direk-
torja, ki pogosto nima ustrez-
nih kompetenc in je politič-
no nastavljen. Morate vedeti, 
da so ravno direktorji (ne vsi) 
z zakonodajo stimulirani, da 
ne zaposlujejo zdravnikov. 
Denar dobijo za zdravniške 
plače, ne glede na to, ali so za-
poslili zdravnika. Temu reče-
mo fenomen mrtvih duš. Od 
zavarovalnice imajo npr. pri-
znanih 10 programov, kar 
pomeni 10 zdravnikov, 10 se-
ster ... zaposlijo pa 7 zdravni-
kov. Tri zdravniške plače os-
tanejo. In kam gre denar?

Razumljivo je, da so kon-
cesionarji zaradi tovrstnih 
političnih anomalij v pov-
prečju bolj motivirani in za-
dovoljni na delovnem mes-
tu. Če koga moti zaslužek 
koncesionarja, naj v zako-
nodajo zapiše, da mora usta-
noviti neprofitni zavod, da 
si koncesionar ne bo mogel 
izplačevati dobička.«

Najbolj dragocen v ambulanti je čas
Igor Muževič je specialist družinske medicine, je tudi magister poslovodnih znanosti, magistrsko nalogo je naredil na temo 
motivacije mladih zdravnikov na področju dela družinske medicine. Leta 2015 ga je Združenje zdravstvenih zavodov razglasilo 
za naj zdravnika. Kot koncesionar dela v Domu starejših občanov v Kamniku. Je tudi predsednik sindikata zdravnikov družinske 
medicine Praktik.um, predvsem pa človek brez dlake na jeziku, ko se je treba zavzeti za pogoje in kakovost zdravniškega poklica. 

Igor Muževič / Foto: Tina Dokl

»Temeljni 
postulat v 
primarnem 
zdravstvu je, 
da ni čakalnih 
dob. Vsi pacienti 
morajo priti na 
vrsto takoj. Tudi 
mi zagovarjamo 
dostopnost, 
ampak ne na 
račun kakovosti, 
kar je na 
sekundarni 
ravni 
samoumevno. 
V ironiji sem 
že predlagal 
ministrici, 
naj tudi na 
sekundarni 
ravni naredi 
enako: preprosto 
naj prepove 
čakalne dobe ...«

Igor 
Muževič
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Simon Šubic

Se vam je odvalil kamen od 
srca, ko sta brata Domen in 
Peter Prevc na vaših smučeh 
že na prvi tekmi svetovnega 
pokala v finski Ruki priska
kala prvo in tretje mesto? 

»Ne kamen, bila je kar ska-
la. Čeprav sem verjel, da so 
smuči dobre, kar se je izka-
zalo tudi v poletni sezoni, pa 
sem bil vseeno nekoliko na 
trnih, kako se bodo odzvale v 
zimskih razmerah, v mrazu. 
A ker se je predvsem z uspehi 
Domna Prevca takoj vse pos-
tavilo na pravo mesto, smo 
hitro lažje zadihali, dobili 
smo potrditev, da je bila od-
ločitev prava in da smo razvoj 
smuči pravilno usmerili.«

Koliko tekmovalcev zdaj  
up o  rablja vaše smuči?

»Z njimi skačejo skoraj 
vse reprezentance, a na raz-
ličnih nivojih. Pri Nemcih 
jih uporabljajo nekateri mla-
dinci in B-reprezentanti, po-
dobno pri Avstrijcih nekaj 
članov reprezentanc B in C. 
Pri teh dveh narodih je pač 
tako, da je vse pogojeno z de-
narjem in tudi sicer so pre-
ponosni, da bi skakali z na-
šimi smučmi. Čeprav, naše 
okovje pa uporabljajo, zato 
verjamem, da ko bomo nare-
dili tako dobro smučko, kot 
jo imamo v načrtih, potem 
bodo tudi ti verjetno pojedli 
svoj ponos. Freitag je bil na 
primer zelo zadovoljen z na-
šimi smučmi, a je na koncu 
izbral Fischer, ki mu je pač 
lahko ponudil denar. V slo-
venski A-reprezentanci pa 
z njimi v tej sezoni ob vseh 
treh bratih Prevc skače sko-
raj 80 odstotkov reprezen-
tantov. Vsi, ki so bili že prej 
na Elanu, in še polovica dru-
gih. Pri Norvežanih v sve-
tovnem pokalu naše smuči 
uporabljata Robert Johan-
sson in Frederik Bjerkeen-
gen, tudi nekateri Japonci, 
na primer Daiki Ito, tu so še 
nekateri Čehi, Rusi, Ameri-
čani, Kanadčani in tako nap-
rej. Kot veste, se je za nas 
med drugim odločila tudi 
Sara Takanashi.«

Tekmovalcem vsaj v prvi se
zoni ne namenjate denarnih 
nagrad. Ali sta morda lanska 
zmagovalca svetovnega po
kala Peter Prevc in Sara Ta
kanashi vseeno postavljala 
svoje pogoje za sodelovanje?

»Ne, nobenega pogojeva-
nja ni bilo. Smo pa s Petrom 
sklenili dogovor, da manj-
še otroške smuči opremimo 
tudi z njegovim logotipom. 

Drugega ni bilo nič. Sara Ta-
kanashi, ki je na Japonskem 
velika športna zvezda, je sama 
želela ostati pri nas. Pri Japon-
cih je sicer tako, da ne mara-
jo velikih sprememb. Že to, 
da na smučeh namesto Ela-
na zdaj piše Slatnar, čeprav 
gre v bistvu za isto proizvo-
dnjo, je bil zanje kar precejšen 
šok. Tako je za zdaj, kako bo 
v prihodnosti, ne vem. Najbrž 
bodo nekateri prejeli tudi bolj-
šo ponudbo drugega proizva-
jalca in se bodo odločili za za-
menjavo smuči. To lahko pri-
čakujemo, kar je za skakalce, 
ki vendarle živijo od skokov, 
tudi razumljivo.«

Kako uspešni ste sicer pri 
prodaji smuči? Koliko ste 
jih brezplačno razdelili med 
tekmovalce?

»Tekmovalcem smo v upo-
rabo razdelili okoli 150 parov, 
kar je okoli 30 parov več, kot 
smo na začetku načrtovali. S 
prodajo pa smo presegli Ela-
nove številke, proizvodnja je 
večja. Izdelali smo okoli 1300 
parov. Prodaja smuči je za-
dostna, da pokrije vse stro-
ške.«

Koliko so letošnje, Slatnar
jeve smuči drugačne od lan
skih, Elanovih?

»Kultura oz. oblika smu-
či je povsem drugačna. Dru-
gače so narejene špice, mo-
stovi, rep, kar vpliva tako na 
hitrost smučke kot na nje-
no odzivnost. Naš cilj je, da 
naredimo tako dobro smu-
čko, da jo bodo želeli imeti 
vsi in bodo tudi Nemci za-
njo pripravljeni plačati pra-
vo ceno. Ne želimo kopira-
ti, naš adut je predvsem ka-
kovost, na tem bomo gradi-
li s postopnimi koraki, saj 
tako dobrih finančnih po-
gojev, kot jih lahko zagotovi 
velikan Fischer, mi ne bomo 
imeli nikoli.«

Napovedali ste tudi eksklu
ziven premaz za drsno pod
lago, ki naj bi bila vaša do
datna prednost pred konku
renti …

»Tu se je zdaj nekoliko za-
pletlo, saj proizvajalec zah-
teva direktne pogodbe s tek-
movalci, kar pa je v nasprot-
ju s pravili Smučarske zve-
ze Slovenije, zato se zdaj že 
menimo z drugim proizva-
jalcem za povsem drugačen 
premaz, ki pa je tudi funkci-
onalen in bo prispeval k večji 
zaletni hitrosti. Peter Prevc se 
je na primer v preteklosti pe-
ljal tudi za 1,2 km/h počasneje 
od najboljših, v Zakopanah pa 
so na primer naši tekmovalci 

zaostajali za 0,4 do 0,5 km/h 
za najhitrejšimi, kar pome-
ni en nalet. Seveda bi jih radi 
pripeljali do največjih hitrosti, 
vendar pa vse ni odvisno le od 
smuči, še več je od tega, kako 
se tekmovalec pelje. Kanad-
čan Mackenzie Boyd-Cloews 
in Norvežan Robert Johans-
son sta tako vedno med ska-
kalci z največjo hitrostjo.« 

Petru Prevcu v dosedanjem 
poteku sezone ni šlo po pri
čakovanjih. So na slabše sko
ke kakorkoli vplivale tudi 
nove smuči?

»Pri Petru Prevcu se mora-
mo najprej zavedati, kakšna 
sezona je za njim, po mojem 
jo bo zelo težko še kdaj pono-
viti, kaj šele izboljšati. Pred 
kratkim so mi Avstrijci deja-
li, da gre pri njem za povsem 
avstrijski sindrom: trening, 
mediji in malo počitka, tre-
ning, novinarji in spet malo 
počitka, kar se mora slej ko 
prej poznati tudi na tekmo-
valcu. Če ne gre za fizično ut-
rujenost, pa gre za psihično, 
in če vmes pride še do nekoli-
ko slabših rezultatov, je padec 
forme normalna posledica in 
je moral vzeti nekaj predaha. 
A Pero je tako dobro priprav-
ljen, da sploh ne dvomim, da 
ne bi še letos povzročal ogro-
mnih problemov najboljšim 
skakalcem. To je tudi že naka-
zal na zadnjih tekmah, sploh 
na ekipni tekmi v Zakopanah. 
Pa tudi če ne bo posegel po 
zmagah, ne bo katastrofe, saj 
bo zato lahko bolj sproščeno 
štartal v naslednjo sezono.« 

Boste za svetovno prvenstvo 
res pripravili že povsem nov 
model smuči?

»Nove smuči že preizkuša-
jo tekmovalci nižjega ranga. 

Če bomo z njimi dosegli že-
leni napredek, jih bomo ver-
jetno na svetovnem prven-
stvu tudi uporabili, če prav 
se na FIS bojijo, da bi prip-
ravili kaj tako revolucionar-
nega, da bi skoke podaljšali 
za pet metrov, ker to pome-
ni zmanjšanje naleta, za kar 
pa na mnogih skakalnicah 
že skoraj ni več veliko mož-
nosti. No, kakšne hude re-
volucije ne pripravljamo, bi 
pa radi uvedli nekaj novosti, 
ki bi se pri smučeh poznale 
predvsem v zraku.«

Letos ste se verjetno povsem 
osredotočili na smuči. Kako 
pa nadaljujete razvoj okovja 
in predvsem skakalnega čev
lja, ki ga napovedujete že kar 
nekaj časa?

»Zaradi zgodbe s smuč-
mi je razvoj tako povsem no-
vega okovja, ki ga pripravlja-
mo, kot tudi čevlja kar neko-
liko zastal. S čevljem bi sicer 
že lahko skakali, a z njim nis-
mo bili še povsem zadovolj-
ni in smo še nekoliko dodela-
li podplat, sedaj pa ga bomo 
znova preizkusili. Načrtu-
jemo, da bi vsaj dva sloven-
ska skakalca z novimi čevlji 
že nastopila na SP v Lahti-
ju, če se ne bo sešlo, pa tudi 
nič hudega. Interes za nove 
čevlje je med tekmovalci zelo 
velik, ker imajo čevlji, ki jih 
zdaj uporabljajo, kar nekaj 
napak. Na začetku so trdi, po 
dveh, treh mesecih pa posta-
nejo premehki, zlasti v pregi-
bu, medtem ko bo naš čevelj 
ves čas enak in enako udo-
ben, imel bo tudi povsem 
kontroliran pregib.« 

Računate pri čevlju na po
doben uspeh kot pri vezeh, 
ki jih uporabljajo skoraj vsi 

tekmovalci svetovnega po
kala?

»Čevelj, ki je povsem pro-
dukt slovenskega znanja, je 
tehnološko, ne želim se pe-
teliniti, tako zahteven, da ga 
bo težko kopirati, pa tudi za-
ščiten je. Nemci lahko maha-
jo z denarjem, kolikor hoče-
jo, a ga ne bodo takoj dobi-
li. Prednost bodo imeli tek-
movalci, ki uporabljajo naše 
smuči, kar FIS zdaj tudi do-
voljuje. Gre za novo pravilo, 
ki so ga lani izsilili prav Nem-
ci. Pa smo si rekli: vi imej-
te denar, mi pa bomo imeli 
opremo. Tudi skoki gredo v 
smer, da bo imela vedno več-
ji vpliv tehnologija – dresi, 
smuči, okovje, čevlji. Podob-
no kot pri formuli 1. Pri sko-
kih je sicer 97 odstotkov od-
visnih od tekmovalca, kakšni 
trije odstotki pa od opreme, 
a če ta ne bo vrhunska, ska-
kalec ne bo imel kaj poče-
ti v svetovnem pokalu. Z no-
vim čevljem bomo pridobi-
li tudi pri zaletni hitrosti, po-
novljivost počepa bo bistve-
no boljša kot zdaj pri usnje-
nem čevlju, v zraku bo poma-
gal skakalcu smuči postaviti 
v pravi položaj, pri doskoku 
bodo smuči bolj vodljive. Že 
poleti so mi Avstrijci ponu-
jali denar, da bi čevlje razvi-
jal samo za njih, a sem po-
nudbo odklonil. Smučarske 
skoke, v katerih sem tako ali 
drugače prisoten že 40 let, 
imam preveč rad, da ne bi 
prve možnosti dal našim fan-
tom, če jo bodo seveda hote-
li. Pa tudi sicer želim, da gre 
razvoj v tem športu še naprej 
in da vsaj delno nanj vpliva-
mo tudi mi. Obogatiti pa od 
tega posla tako ali tako ne na-
meravam, niti za to ni realne 
možnosti.«

Želimo vplivati na razvoj skokov
Pogovarjali smo se s Cerkljanom Petrom Slatnarjem ml., ki je lani s podjetjem Slatnar Carbon, ki se je uveljavilo s skakalnimi 
vezmi, prevzel Elanov program skakalnih smuči. Z dosedanjo prodajo je zadovoljen, prav tako z uspehi tekmovalcev na njihovih 
smučeh, a ves čas premišljuje, kako smuči, vezi in tudi čevlje, ki jih bo kmalu poslal na trg, še izboljšati. 

Peter Slatnar je s svojim podjetjem Slatnar Carbon trenutno najbolj znan po skakalnih 
vezeh in smučeh, kmalu bodo začeli skakati tudi z njegovimi inovativnimi čevlji, a se vse 
resneje usmerja tudi v druge športe: v turno smuko, veslanje ... / Foto: Gorazd Kavčič

Peter  
Slatnar

»Naš cilj je, da 
naredimo tako 
dobro smučko, 
da jo bodo 
želeli imeti vsi 
in bodo tudi 
Nemci zanjo 
pripravljeni 
plačati pravo 
ceno. Ne želimo 
kopirati, naš 
adut je predvsem 
kakovost, na tem 
bomo gradili 
s postopnimi 
koraki, saj tako 
dobrih finančnih 
pogojev, kot jih 
lahko zagotovi 
velikan Fischer, 
mi ne bomo 
imeli nikoli.«
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Miha Naglič

Lani ste na vojno temo dok-
torirali in vaš doktorat je po-
vezan z Gorenjsko. Naslov 
disertacije: Gorenjski mo-
biliziranci v nemški vojski 
1943–1945. Kakšna je bila 
vojna pot teh mož?

»Oktobra 1942 so bili kli-
cani letniki 1923 in 1924 in 
ti so bili tudi prvi vpoklicani 
– od 11. do 14. januarja 1943 
– na služenje v državno de-
lovno službo, RAD. Vpoklici 
so se strnjeno nadaljevali do 
avgusta 1943, ko so odšli le-
tniki 1926. Na Gorenjskem 
so tako vpoklicali 11 letnikov, 
rojenih od leta 1916 do leta 
1926. Po polletnem služe-
nju v RAD so vpoklicance po-
šiljali v različne rezervne vo-
jaške enote, kjer so jih uspo-
sobili za bojevanje na fron-
ti. Največ gorenjskih vojakov 
je bilo poslanih na vzhodno 
fronto. Številni so na fron-
ti dezertirali in se priključili 
osvobodilnim gibanjem po 
Evropi. Iz slovenskih ujetni-
kov, ki so bili zajeti na fronti 
v Normandiji, so v Veliki Bri-
taniji ustanovili jedro 5. pre-
komorske brigade, v Sovjet-
ski zvezi pa je bila ustanov-
ljena 1. jugoslovanska briga-
da in tankovska brigada. Več 
tisoč jih je uspelo dezertirati 
v partizanske enote v Slove-
niji, nekaj sto se jih je priklju-
čilo tudi Gorenjski samozaš-
čiti. Po koncu vojne so se iz 
različnih ujetniških taborišč 
vračali še vse do sredine pet-
desetih let.«

Kaj se pokaže, če to poglav-
je zgodovine prikažete v šte-
vilkah? Koliko je bilo teh vo-
jakov, koliko jih je padlo, 
bilo ranjenih, koliko se jih je 
vrnilo?

»Skupno število prisilno 
mobiliziranih Gorenjcev 
presega 11.000. Na bojiščih 
jih je umrlo čez 1700, ranje-
nih je bila približno ena pe-
tina vpoklicanih, dezertiralo 
jih je več kot četrtina.«

Zdaj pripravljate tudi razsta-
vo o gorenjskih mobiliziran-
cih v nemško vojsko. Kaj vse 
boste na njej prikazali?

»V sklopih bo prikazan ra-
zvoj in potek prisilne mobi-
lizacije, hkrati pa bo primer-
jalno prikazana mobilizacija 
na Štajerskem in Koroškem 
ter po Evropi. Posebno mes-
to bodo imeli tudi predmeti 
in dokumenti, ki so jih imeli 
vpoklicanci.«

Vam lahko naši bralci pri 
pripravi razstave kaj poma-
gajo? S svojimi pričevanji, 
predmeti, ki jih hranijo, in 
še čim?

»Kakršenkoli prispevek je 
dobrodošel. Predmeti, do-
kumenti, pričevanja … Naj-
bolj se razveselim osebnih 
predmetov mobilizirancev, 
ki so zelo redki. Za oris oseb-
nih zgodb pa z veseljem pri-
dem k pričevalcem.«

Koliko pa je na Gorenjskem 
sploh še živih od tistih, ki so 
po sili razmer postali nem-
ški vojaki?

»Povsem natančno je tež-
ko oceniti. Nekaj let nazaj je 
imelo Združenje mobilizira-
nih Gorenjcev okoli tisoč čla-
nov, se je pa v tem času števi-
lo še živečih aktivnih vpokli-
cancev več kot prepolovilo.«

So bile zgodbe teh mož in 
fantov »tipske«, med se-
boj podobne, ali pa je vsa-
ka od teh vojnih usod zgod-
ba zase?

»Vsaka zgodba je poseb-
na in se vključuje v skup-
no temo prisilne mobiliza-
cije. Vsak vpoklicanec je do-
živel mobilizacijo drugače 
in imel glede na okoliščine 
drugačne možnosti.«

Verjetno se niste posvetili le 
vojakom in njihovim vojnim 
usodam, ampak tudi njiho-
vim stikom z domačini. Kaj 
vse so doživljali njihovi bliž-
nji doma?

»Vpoklicani so se večino-
ma odločali za odhod v nem-
ško vojsko, ker je bilo z uka-
zom šefa civilne uprave zag-
roženo, da bodo sorodnike 
dezerterjev ali pa tistih, ki se 
ne bi odzvali vpoklicu, selili in 
poslali v taborišča. Ko so fan-
tje in možje odšli, se je veliko 
družin znašlo v finančni sti-
ski, ker so jim vpoklicani dru-
žinski člani s svojimi zaslužki 
zagotavljali edini ali pomem-
ben vir preživljanja. Nekate-
re družine so dobile manj-
šo družinsko podporo. Že 

vpoklici so predstavljali težko 
travmo. Veliko vpoklicanih je 
bilo komaj polnoletnih in v 
življenju še niso bili na daljši 
poti. Vsi so močno pogrešali 
dom in domače. Vojaki so na-
čeloma lahko kadarkoli pisa-
li pisma in razglednice, dobi-
vali so lahko tudi pakete. Prve 
novice o vpoklicanih so objav-
ljali v časopisu Karawanken 
Bote, skoraj v vsaki številki pa 
je bil krajši članek namenjen 
pozdravom, ki so jih vpoklica-
ni v nemško vojsko pošiljali 
domačim. Pri prebegih in de-
zertacijah vojakov so domači 
pogosto pomagali, bodisi da 
so vojaku prinesli civilno ob-
leko, speljali sledi žandarjev 
ali pomagali najti stike s par-
tizanskimi enotami. Če je bil 
vojak na fronti pogrešan ali 
pa je padel, so njegovi pred-
postavljeni obvestili svojce.«

Kako so bili povratniki iz 
nemške vojske sprejeti pri 
novi oblasti v osvobojeni do-
movini? 

»Nekateri mobiliziranci 
v nemško vojsko so se vra-
čali domov že zgodaj julija 
1945. Te so v domovini spre-
jeli precej slabše kot tiste, ki 
so prišli po splošni amnestiji 
3. avgusta 1945. Domov so se 
vračali prek dveh smeri, tisti 
iz anglo-ameriških taborišč 
za vojne ujetnike so prihaja-
li prek Jesenic, iz sovjetskih 
ujetniških taborišč pa prek 
Subotice v Vojvodini. Še v 
petdesetih in šestdesetih le-
tih so nekdanje mobiliziran-
ce zasliševali in pripravljali 
različne sezname.«

So ti vojaki dobili kakšno za-
doščenje od povojne nem-
ške države – kot naslednice 
države, ki jih je prisilno mo-
bilizirala?

»Nemčija je bila sicer prip-
ravljena ponuditi nekdanjim 
vpoklicancem rente, vendar 
se s tem ni strinjala tedanja 
jugoslovanska oblast. Šele v 
Republiki Sloveniji je bil leta 
1995 sprejet Zakon o žrtvah 
vojnega nasilja (ŽVN), ki v 
svojem 4. členu opredelju-
je, da: 'je žrtev vojnega nasi-
lja po tem zakonu tudi ose-
ba, ki je bila z aktom okupa-
cijskih oblasti prisilno mo-
bilizirana (prisilni mobilizi-
ranec) v redne vojaške eno-
te okupatorja, razen če je pri-
dobila častniški čin ali je bila 
pripadnik fašistične oziroma 
nacistične stranke ali njunih 
enot'. Z Zakonom o skladu 
za poplačilo vojne odškodni-
ne žrtvam vojnega in povoj-
nega nasilja so prisilni mo-
biliziranci dobili možnost 
za uveljavitev simbolične od-
škodnine. Pravica do dosmr-
tne mesečne rente jim je bila 
priznana šele z dopolnitvijo 
16. člena Zakona o ŽVN, ki je 
bila v državnem zboru spre-
jeta 5. oktobra 2009. Zakona 
o vojnih invalidih in vojnih 
veteranih pa prisilne mobili-
zirance v nemško vojsko, ki 
so invalidi, še vedno izključu-
jeta. Le okrog deset odstotkov 
invalidov je dobilo priznanje 
invalidnosti neposredno iz 
Nemčije, vendar jim je to us-
pelo le z veliko osebnega an-
gažmaja.«

Kdaj bo vaša razstava na 
ogled in kje? Nas povabite?

»Razstava bo odprta sre-
di novembra 2017 v Muzeju 
novejše zgodovine Slovenije 
v Ljubljani, vse zainteresira-
ne pa že sedaj prijazno po-
vabim.«

Hvala za pogovor, se vidimo 
na razstavi!

Tisoči Gorenjcev v nemški vojski
Letos bo minilo že tri četrt stoletja od jeseni 1942, ko so prvi Gorenjci dobili pozive na nabor, januarja 1943 so sledili prvi vpoklici 
v nemško vojsko. Dr. Monika Kokalj Kočevar, zgodovinarka in kustosinja Muzeja novejše zgodovine Slovenije v Ljubljani, pripravlja 
razstavo o prisilno mobiliziranih Gorenjcih v nemški vojski in nas vabi k sodelovanju.

Zgodovinarka Monika Kokalj Kočevar, fotografirana aprila 2015 za intervju v Snovanjih GG

Slovenski mobiliziranci v nemško vojsko. Iz fototeke MNZS. / Foto: Franc  Erce

»Skupno 
število prisilno 
mobiliziranih 
Gorenjcev 
presega 11.000. 
Na bojiščih jih 
je umrlo več kot 
1700, ranjenih 
je bila približno 
ena petina 
vpoklicanih, 
dezertiralo jih je 
več kot četrtina.«
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Kočevar
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Peter Colnar

Na Gorenjskem v deželi Kranjski

Blaž Crobath – Prešeren  
s sodobniki in Luiza Pesjak  

Med zanimivimi Prešer-
novimi sodobniki je bil tudi 
odvetnik in politik Blaž Cro-
bath, ki se je rodil v Železni-
kih 4. februarja 1797. S Pre-
šernom sta prijateljevala že v 
študentskih letih na Duna-
ju, kasneje pa je France Pre-
šeren med letoma 1834 in 
1846 delal tudi v njegovi od-
vetniški pisarni v Ljubljani. 
Crobath je bil kot delodajalec 
zelo razumevajoč do Prešer-
na in literatov nasploh. Nje-
gov ljubljanski salon je pos-
tal zbirališče slovenskih izo-
bražencev. Veljal je za pod-
pornika narodnega prebu-
jenja, na katerega je kasneje 
močno vplivala tudi njegova 
hči, slovenska pesnica Luiza 
Crobath, poročena Pesjak. 

Na Dunaju je Crobath 
spadal v Kastelčevo in Pre-
šernovo družbo in je bil do-
ločen, da prejema more-
bitne Čopove pošiljke za 
Smoleta, v Ljubljani pa se 
je pogosto družil s Smole-
tom in Kastelcem. Leta 1837 
je s prihodom Poljakov Ho-
rodyńskega in Korytka, ki sta 
bila nekaj časa pri njem na 
hrani (Korytko tudi na sta-
novanju), dobil njegov sa-
lon nov pomen. Takrat je 
prihajal v hišo tudi kano-
nik Urban Jerin, verjetno pa 
tudi Jožef Dagarin, v čigar 
družbi je obiskal leta 1841 
in 1843 zavzetega Sloven-
ca župnika Blaža Blaznika v 
Naklem. Crobath je bil kot 
»iskren rodoljub Slovenec 

pravega narodnega čuta«. 
Bil je član deželnega muzej-
skega društva. Leta 1848 je 
bilo njegovo ime med kandi-
dati za državni zbor. Prva ve-
lika skupščina Slovenskega 
društva ga je 6. junija 1848 
izvolila za odbornika, v de-
želnem zboru pa je od leta 
1848 zastopal rudarstvo. 

Zanimiva pot prebujanja 
narodne zavesti se je zgo-
dila pri Crobathovi hčer-
ki, kasnejši pesnici in pisa-
teljici Luizi Pesjak. K njeni 
izobrazbi je veliko prispe-
val France Prešeren, ki ji je 
vcepljal klasično izobraz-
bo in jo začel učiti tudi an-
gleško. Najprej je pisala v 
nemščini, leta 1860 pa se 
je pridružila slovenskemu 

narodnemu gibanju in zače-
la pesniti v slovenščini. Ob 
prerodu slovenskega me-
ščanstva v začetku šestdese-
tih let so njene štiri hčerke 
dobile slovenskega učitelja 
Antona Lesarja. Z njimi se 
je tudi sama učila slovenšči-
ne in doživela narodnostno 
prebujenje. Kmalu je spisala 
»mojo prvo pesmico sloven-
sko: Kar ljubim«. Zaključu-
je jo z verzom: »Ljubim Slo-
ven'jo, ji roko podam / Bog 
jo potrdi in živi jo nam!« V 
časopisu Naprej je Luiza 

objavila Odprto pisemce slo-
venskim materam, v kate-
rem jih spodbuja, naj otroke 
poučujejo v »domači govori-
ci, v tem lepem in blagoglas-
nem jeziku«, in priznava, 
da šele zdaj, ko se ga sama 
uči, spoznava njegovo lepo-
to in milino. Leta 1887 je iz-
dala roman Beatin dnevnik, 
s čimer je ustvarila slovenski 
ženski roman. Napisala je 
tudi nekaj slovenskih dram-
skih besedil in je tudi avtori-
ca libreta za opero Gorenjski 
slavček Antona Foersterja.

Zanimivi Gorenjci in dogodki tedna iz dežele Kranjske:
   V Struževem pri Kranju se je 31. 1. 1799 rodil  

slovenski pesnik, pisatelj in narodni buditelj Blaž 
Potočnik. Dvokolesne branjevske vozičke je  
opremil z vzmetmi …

   V Planici so 4. 2. 1934 slovesno odprli in preizkusi-
li novo skakalnico velikanko.

   V Kropi se je 5. 2. 1753 rodil pravnik Jožef Potoč-
nik. Bil je zaveden Slovenec, ki je bil v Trstu sprejet 
med patricije in je leta 1790 prejel plemiški naslov. 

   5. 2. 1897 je umrl nemški bančnik Julij Born, ki je v 
okolici Tržiča leta 1891 odkupil tržiško gozdno  
veleposest Kranjske industrijske družbe.

S sogovorniki se najpogo-
steje pogovarjam o preteklo-
sti. Četudi je v njej marsikaj 
bolelo, pa čas pripomore, da 
se misli zbistrijo, rane pa za-
celijo. Pri Katici je bilo dru-
gače. Želela mi je pripove-
dovati o dogodkih, ki jo tepe-
jo ta trenutek. Ne samo nje, 
temveč vso družino.

»Smo zelo preprosta dru-
žina. Z veliko odpovedova-
nji sva z možem adaptirala 
hišo njegovih staršev v želji, 
da bosta imela otroka lep in 
udoben dom. Nisva računa-
la, da se bo v Sloveniji toliko 
stvari spremenilo na slabše. 
Usoda nas je večkrat udarila 
po glavi. Sin in hčerka nista 
in nista dobila službe, to je 
bilo zelo hudo. Občasno sta 
delala malo tu in malo tam, 

kar pa ni zadostovalo, da bi 
šla na svoje. Skupaj smo se 
odločili, da dogradimo priz-
idek, da bosta imela vsaj ne-
kaj, če se s svojima partner-
jema odločita za skupno živ-
ljenje. Pri hčerki je šlo brez 
komplikacij. Poročila se je, 
zet je krasen človek. Dobi-
li smo vnukinjo, ki je naš 
sonček. Zelo drugače je bilo 
pri sinu. Njegovo Janjo smo 
imeli zelo radi. Imela je ve-
lik dar za kuharske mojstro-
vine. Četudi je študirala eno 
od smeri v turizmu, se je naj-
raje vrtela v kuhinji in nas 
presenečala s slaščicami. 
Kakšnega pol leta pred diplo-
mo pa izve, da ima multiplo 
sklerozo. Vsi smo bili šoki-
rani, še najbolj ona. Njeno 
zdravstveno stanje je šlo ne-
kaj časa samo navzdol, pos-
tala je zelo nervozna, celo na-
padalna, vse jo je bolelo, in 
ko nas je obiskala, je zmeraj 
samo jokala. Sin ji je stal ob 
strani, da ji bolj ni mogel. Ne-
kega dne pa ga pokliče in mu 
reče, da ga zapušča, da si ne 
more dopustiti, da bi mu bila 
v nadlego. Sina je njena od-
ločitev zelo potrla. Že tako in 
tako je bil prizadet, v žepu je 
imel diplomo, službe pa no-
bene. Janja je na svojo stran 
pridobila tudi starše, tako 
da je sin Peter zmeraj ostal 
pred zaklenjenimi vrati, ka-
dar jo je hotel obiskati. Ni 
nam bilo lahko. Po eni stra-
ni smo vedeli, da je Janjina 

bolezen s sodobnimi zdravi-
li obvladljiva, po drugi strani 
se z možem nisva hotela pre-
več vtikati v sinovo življenje. 
Ker sva čutila, da sva ga lepo 
vzgojila, sva upala, da bo prej 
ali slej srečal novo dekle. Po 
dobrih dveh letih – vmes je 
tudi precej pil in se vlačil s 
prijatelji naokoli – je domov 
pripeljal novo. Pravzaprav je 
to naredil naskrivaj, ne da 
bi novo zvezo obešal na ve-
liki zvon. Že ob prvem stiku 
se je zgodilo tisto, česar se 
boji vsaka mama: da ji bodo-
ča snaha oziroma zet ne bo 
čisto nič všeč. Živa je bila na 
prvi pogled zelo lepo dekle. 
A le do trenutka, ko je začela 
pljuvati po vsem okoli sebe. 
Ravno tisti dan sva z možem 
pazila na vnukinjo, imela je 
vročino, pa ni šla v vrtec. Ta-
koj je začela pametovati, da 
so različne otroške bolezni 
le posledica cepljenja. Da s 
cepivom vnašajo zdravniki 
v otrokovo telo bacile, ki sla-
bijo imunski sistem. Istoča-
sno pa je – in to kar v moji pri-
sotnosti – razlagala sinu, da 
ona ne bo nikoli dovolila, da 
bi stari starši pazili na njene 
morebitne otroke. Z možem 
sva sedela za mizo in bila čis-
to brez besed. Sin se je nekaj 
nasmihal, videlo se mu je, da 
mu je precej nerodno. Sploh 
potem, ko je začela na dolgo 
in široko opravljati svoje pri-
jateljice, sestrično, celo sva-
kinjo. Vsi so imeli ogromno 

napak, zaradi katerih je ona, 
uboga reva, trpela, ker jih je 
morala prenašati v svoji bli-
žini. Dala nam je vedeti, da z 
veseljem na vso svojo okoli-
co stresa opazke in slabo vo-
ljo. Že prvič smo tudi sliša-
li, da ima dve diplomi in ji 
zato nihče ni kos, da je ne-
kaj več. Najbolj pa me je pri-
zadela, ko je v nekakšnem 
samogovoru začela ljudi iz 
okolja, kjer je živela, zmerja-
ti z 'nesposobneži, ki delajo 
pamže, namesto da bi skrbe-
li zase'. Morda se je zavedla 
tišine v dnevni sobi, namig-
nila je sinu, da gresta na tre-
king, in on je brez besed 
vstal in šel za njo. 'Tole bo 
pa štala, če ostane pri nas,' 
je ves pretresen zamrmral 
mož, ko sva ostala sama. To-
lažila sem ga, da imava pa-
metnega sina, da sam ve, ka-
tera je zanj primerna in ka-
tera ne. Pa sem delala raču-
ne brez krčmarja,« še zme-
raj vsa pretresena razlaga 
Katica. 

Meseci, ki so sledili, so 
šele pokazali, kako globoka 
rana je zazijala v sinu po tis-
tem, ko je njegovo prvo dek-
le zbolelo in ga zapustilo. 
Če bi takrat vedela, kar ves-
ta danes, bi naredila vse, da 
bi fant poiskal strokovno po-
moč. Ni in ni se znal postavi-
ti na noge, in ko ga je v roke 
dobila »svetovna manipula-
torka«, ni izgubil le lastne-
ga dostojanstva, tudi voljo. 
Postal je drugačen človek. 
V službi je bil še naprej tak-
šen kot poprej, doma pa se 
je novi 'pridobitvi' povsem 
podrejal. Verjetno zaradi 
strahu, da bi izgubil tudi njo.

»Živa se je nekega lepe-
ga dne vselila z vsem pom-
pom. Pripeljal je kombi in 

kar nekaj časa je sin z ne-
katerimi prijatelji raztovar-
jal številne škatle. Čez kak-
šen dan sem peljala moža 
v Ljubljano, na specialistič-
ni pregled, in ko sva se vrni-
la, se vhodna vrata niso dala 
odpreti. Poklicala sem sina v 
službo, in ko sem mu pove-
dala za težavo, mi je odgovo-
ril, da se bom morala nava-
diti, da bo na tistem mestu 
po novem stala omarica za 
čevlje. Potem je še dodal, da 
bom za mir v hiši storila naj-
več, če vstopam v hišo skozi 
garažo. Skoraj me je kap, a 
sem bila raje tiho, da se sin 
ne bi sekiral še zaradi mene. 
Vsaj tako sem mislila. Na 
srečo sva imela ključ od ga-
ražnih vrat pri sebi. Ko sva 
vstopila v hišo, nisem mog-
la verjeti! Saj si predstavlja-
te, kako so videti hiše, zgra-
jene v šestdesetih letih prej-
šnjega stoletja? No, na po-
destu tik ob glavnem vho-
du je stala omara, ki je po-
polnoma zakrivala vhodna 
vrata. Mimo nje sva se ko-
maj zdrenjala, če sva hote-
la priti v stanovanje. 'Lju-
bica, tole omaro bo pa tre-
ba premakniti nekam dru-
gam,' sem ji rekla, ko sem 
jo zagledala na stopnicah. 
'Kar naredite to, če si upa-
te!' mi je zasikala nazaj. Pa 
sem že mislila nekaj reči, a 
me je mož prijel za komolec 
ter stisnil, da sem molčala. 
Na nikogar se nisem mog-
la obrniti, še sestrična, ki je 
imela zmeraj pravi odgovor 
na še tako zamotano vpra-
šanje, je ostala brez besed. 
'Katica,' mi je rekla, 'karkoli 
boš naredila, vsi bodo plani-
li po tebi. Mladi imajo danes 
v vsem vse prav, in če jim 
mi, starejši, nasprotujemo, 

nas pogazijo in zmeljejo. 
Umaknita se z možem, ma-
gari v kmečko sobo, ki jo 
imata v kleti, pa pustita mla-
de, da se znajdejo, kot vedo 
in znajo.' Verjemite, nje-
ne besede, so name delova-
le kot šok. Molčala sem še 
pred hčerko, ker nisem že-
lela, da bi se brat in sestra 
med seboj prepirala. Z mo-
žem sva res ubogala sestrič-
no in čez poletje preuredila 
kmečko sobo in še dva pros-
tora za bivanje. Ko so sosed-
je videli, kaj počneva, so se 
trkali po čelu, kako neumna 
sva. Stisnila sva zobe v želji, 
da bi bil sin srečen in zado-
voljen. Umik na svoje nama 
je prinesel nemalo olajša-
nja. Nič več nama ni bilo 
treba gledati sina, ki je kle-
čeplazil pred Živo, nič več 
nisva imela opravka z njo, 
ki je v komaj nekaj mesecih 
zagospodarila v hiši, kot bi 
bila njena. Potem se je od-
ločila, da bo imela psa. Sicer 
ne vem, od kod je privlek-
la nemškega bokserja, vem 
le, da poslej v hiši ni bilo no-
benega miru več. Ta pes je 
lajal podnevi in ponoči. Pa 
ne le to! Pred kakšnimi šti-
rimi leti smo povsod v sta-
novanju zamenjali par-
ket, ki ga je ta zverina, ki ni 
bila majhna, povsem uniči-
la. Stopnišče je smrdelo po 
urinu in iztrebkih, saj je koš 
za pasje odpadke bolj redko 
praznila. Bilo je konec maja, 
ko je tega psa, za katerega je 
menila, da je lepo vzgojen, 
začela spuščati na dvorišču. 
Sosedje so šli v zrak! Mnogi 
so imeli tudi majhne otroke 
– in verjemite, niti malo jim 
ni bilo všeč, ko se je tista zve-
rina zapodila mednje!

(Nadaljevanje prihodnjič)

»Tamladi« in »tastari«, 1. del

Živa pride k hiši
Milena Miklavčič

usode
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Vaš razgled

Takole korenjaški in dobro razpoložen je v cilj 22. turnosmučarskega tekmovanja na 
Jezerskem zapeljal Jurij Rebolj, jezerski župan. Nastopil je med rekreativci in se ni uvrstil 
na katero od prvih mest, a zanj je bil že nastop svojevrstna zmaga. Prvič je namreč stal na 
turnih smučeh, a ker je lani obljubil, da bo na letošnjem tekmovanju nastopil, obljube ni 
mogel požreti. Držati besedo pa je pri politikih, tudi lokalnih, redka vrlina. D. Ž. /Foto: Primož Šenk

Miha Naglič

»Skušnjavam se je bilo 
težko upreti, zlasti kadar je 
bila prešuštnica dlje sama 
doma. Tako je bilo leta 
1756 v aferi ok. 35 let stare-
ga kmeta in podložnika lju-
bljanskega škofijskega pa-
latinata Štefana Avguština 
iz Zapog pri Vodicah, že 16 
let poročenega in očeta treh 
otrok. Z Jero, ženo Anto-
na Stefančiča iz okolice Ka-
mnika, se je Štefan sezna-
nil v vaškem mlinu, do pre-
šuštvovanja pa je prišlo po 
obdobju prikritega sestaja-
nja v njeni vasi, ko sta mu 
njen mož in njegova mati v 
gostilni omenila, da je Jera 
sama doma. Brž se je pod-
vizal k njej in se z njo v tri-
četrt ure dvakrat 'meseno 

pomešal' na njeni poste-
lji, nato odšel domov, Jera 
pa k rogonoscu v gostilno. 
O aferi se je začelo šušljati 
med vaškimi deklami, ki so 
zaradi narave svojega dela 
(na prostem) vedno najprej 
zaznale prihajanje tujcev v 
vas. Čeprav delikta ni niko-
li več ponovil, je Štefana te-
žila vest. Zato se mu je baje 
odvalil kamen od srca, ko ga 
je po naznanilu sosede nje-
gov patrimonialni sodnik 
poklical na zaslišanje. Žena 
Alenka in Stefančič dotlej 
nista sumila nič: Alenka 
moža o tem ni povprašala, 
niti ko ji je njena dekla pove-
dala, da so jo kolegice med 
skupnim (sploh ne metafo-
rično!) pranjem perila spra-
ševale, če kaj ve, zakaj je bil 
ovaden njen gospodar. Niti 

med zaslišanjem na sodišču 
ni vedela nič o moževem de-
liktu, poznala ni niti Jerine-
ga imena.« (Str. 361)

Prvi del te monografi-
je (Ljubezen in zakonska 
zveza na Slovenskem med 
srednjim vekom in me-
ščansko dobo, 2015) smo 
že predstavili. Gornji odlo-
mek je iz drugega dela: Lju-
bezenske strasti, prevare, 
nasilje in njihovo kazno-
vanje na Slovenskem med 
srednjim vekom in me-
ščansko dobo. Gre za lju-
bezensko in spolno moralo 
v kontekstu nedovoljenih, 
grešnih, kriminaliziranih 
in drugih deviantnih ob-
lik. »Avtor uporablja zani-
miv pristop in metodo: po-
tem ko natančno predsta-
vi sodno-upravne prakse in 

zapise iz obravnavanja mo-
rale, predstavi večje število 
primerov iz ločitvene in ka-
zenske prakse (tudi mikro 
študije), ki jih pojasni tudi 
s primerjavami iz evropske-
ga okolja. Tako iz različnih 
perspektiv osvetli razvoj 
zaznavanja najpogostejših 
spolnomoralnih proble-
mov (zakonolom, konku-
binat, nasilje in material-
no zanemarjanje v zakonu, 
istospolne prakse, incest, 
bigamija, posilstvo, prosti-
tucija itd.). Obe knjigi o mo-
rali dajeta vpogled v dolgo 
genezo sodobnega dojema-
nja ljubezenskih zaznav 
in praks ter deviacij v sta-
roslovenski in tudi evrop-
ski družbi v predmoderni 
dobi.« Pa se dobro bere tudi 
v moderni.

Nove knjige (367)

Zgodovina morale 2

Alenka Bole Vrabec

Petnajst gramov manj kot 
dve kili tehta moja zadnja 
praktična igrača, ki nosi na-
slov Das grosse Frankfurter 
Kochbuch/Velika frankfurt-
ska kuharica – luksuzna 
oprema. Ob prelistavanju me 
spomni na spomenik, ki sem 
ga pred leti videla v frankfurt-
skem Parku palm, zelo idea-
liziran, na katerem ženska v 
romantični opravi drži v na-
ročju otroka, na spomeni-
ku pa piše: Goethes Mutter/
Goethejeva mati. Vse lepo in 
prav. Goethe je res velik pe-
snik, a ona je imela tudi svoje 
ime: Katarina Elizabeth Go-
ethe /1731–1808/. A zaradi 
svoje dobrosrčnosti, gostolju-
bja, prijaznosti in volje do živ-
ljenja so ji pravili gospa Aja. 

Po prvorojencu Johannu 
Wolfgangu je imela še 

sedem otrok, pet jih je mora-
la pospremiti v prerani grob. 

Imela je sedemnajst let, ko 
se je poročila z enaindvajset 
let starejšim dvornim sve-
tnikom. Bila je vesele nara-
ve, humorna, sijajna gostite-
ljica in pred dvesto desetimi 
leti je v pismu prijateljici Ger-
trudi von Stein napisala: »Za-
bavaj se, zelo dobro in veselo, 
saj kdor se smeje, ne počenja 
naglavnih grehov.« Ohrani-
lo se je pismo, v katerem je 
mogoče prebrati: »Po milosti 
božji še nobena živa duša ni 
od mene odšla zlovoljna – ne 
glede na stan,   starost ali spol. 
Zelo rada imam ljudi.« Ob 
200. obletnici njene smrti 
so biografi deloma zasukali 
njeno biografijo. Nadvse rada 
je brala, hodila v gledališče, 
bila gostoljubna, nikakor pa 
ne vdana samo štedilniku in 
peči, kakor so jo hvalili neka-
teri … Je pa natanko načrto-
vala, kakšna naj bo njena sed-
mina. Njen recept: palačinke 
s svežim jagodičjem bo poča-
kal do pomladi. Tale je pa za 
veselo družbo! 

Frankfurtska pogača  
s kislim zeljem

Za en pekač potrebujemo: 
vzhajano testo: 500 g moke, 
1 jajce, kvasec, 40 ml oljčne-
ga olja, sol; nadev: 1,5 kg ku-
hane svinjske krače, 300 g ki-
slega zelja, 60 g sesekljane če-
bule, 200 ml jabolčnika ali be-
lega vina, 200 ml smetane, 50 

g sveže naribanega hrena, 1 strt 
strok česna, 2 žlici masti, 4 ru-
menjake, 2 žlici srednje močne 
gorčice, 150 g naribanega emen-
talca, 1 žlico sesekljanega peter-
šilja, 1 žlico peteršilja, pol žličke 
majarona, poper, sol.

Kvašeno testo naj bo glad-
ko in počiva, dokler dobro 
ne zraste. Za nadev s kra-
če odstranimo kost in ma-
ščobo in meso zrežemo na 
kocke. Kislo zelje ožmemo 
in grobo nasekljamo.  V ko-
zici stopimo 1 žlico masti in 
na njej prepražimo čebulo. 
Dodamo zelje in belo vino, 
začinimo s poprom in so-
ljo. Pokrijemo posodo in du-
šimo na majhnem ognju 15 
minut. Odstavimo in ohla-
dimo.  Preostalo mast stopi-
mo v ponvi in na hitro podu-
šimo strt česen, dodamo pe-
teršilj in majaron, gorčico in 
hren. Solimo in popramo ter 
odstavimo. Pekač premaže-
mo z oljem, razvaljamo te-
sto, prekrijemo z njim dno 
pekača in testo ob robovih 
potegnemo navzgor. Nato 
dodamo čebulno mešanico, 
potresemo s kockami krače 
in zeljem.

Rumenjake zmešamo s 
smetano, peteršiljem in ma-
jaronom, malce popramo in 
solimo in prelijemo čez nadev. 

Potresemo z naribanim 
sirom in pečemo v pečici, 
ogreti na 200 °C, 15–20 mi-
nut. 

Imenitno tekne k pivu ali 
jabolčniku.

Legendarna gospa 
Aja
mizica, 
pogrni se

Dušan Kos, Zgodovina morale 2, Založba ZRC, 
Ljubljana, 2016, 494 strani, 49 evrov, zimk.zrc-sazu.si

Fotografija je zelo zgovorna. Blejski otok ste v tem zimskem času lahko obiskali peš. Zimski 
mraz je opravil svoje in debela ledena plast je bila dovolj trdna, da je bilo to mogoče. Za 
razliko od poletnega »štrajka« so blejski pletnarji v teh dneh torej dobesedno postavljeni 
na hladno. Upamo lahko le, da fotografije ne bodo videli turisti iz Azije, ki so poleti zaman 
čakali na prevoz na otok. Najbrž bi si mislili, da se iz njih kdo norčuje. Kar se hoje po ledu 
tiče, pa bodite pozorni, otoplitev v teh dneh ledu ne prizanaša.  I. K. / Foto: Andrej Tarfila



Alenka Brun

O
ddaja Odme
vi je prazno
vala dvajset 
let. Prva od d
aja je bila na 

sporedu 6. januarja 1997. 
Lado Ambrožič, takratni 

odgovorni urednik Informa
tivnega programa, je jeseni 
leta 1996 na kolegiju uredni
kov predstavil idejo o obliko
vanju nove, vsebinsko privlač
nejše poznovečerne informa
tivne oddaje, ki bi razčlenje
vala in pojasnjevala pomem
bnejše dogodke dneva doma 
in v svetu, za katere v Dnev
niku ni bilo dovolj časa; nova 
oddaja bi nadomestila tedan
ji tretji večerni dnevnik ob 22. 
uri. Ideja je bila dobro spreje
ta, podprlo jo je tudi vodstvo 
televizije in oddaja se je obdr
žala do danes.

 

Oddaja Dobro jutro le pet 
let mlajša od Odmevov

Več kot tri tisoč oddaj, dvaj
set tisoč gostov, več kot tri
deset voditeljskih obrazov in 
ogromno ur programa. Vse 
to je do danes ponudila odda
ja Dobro jutro, ki jo gledalci 
lahko spremljajo na prvem 
programu Televizije Sloveni
ja vsak delavnik že od 7. ure 
dalje. Jutri, 4. februarja, bo 
oddaja praznovala že svoj 15. 
rojstni dan. Poseben jubilej 
ustvarjalci obeležujejo danes. 

Oddaja Dobro jutro je pred 
15 leti začela kot dvourna, 
potem je prerasla v vsakod
nevni štiriurni televizijski 

program v živo iz Ljublja
ne, Maribora in Kopra. V 
njej raziskujejo teme, ki se 
dotikajo vsakdanjega življe
nja ljudi, in ponujajo najra
zličnejše vsebine. Poroča
jo tudi o aktualnih temah in 
gledalce vsako jutro opremi
jo z vsemi potrebnimi servis
nimi informacijami za dober 
začetek dneva.

Oddajo so gledalci vzeli 
za svojo, saj jih ustvarjalci 
oddaje vanjo vključujejo, jo z 
njimi soustvarjajo, v živo se 
oglašajo tudi iz manjših kra
jev ter predstavljajo lokalne 
zanimivosti.

Infodrom na sporedu  
že šeststotič

Edina informativna oddaja 
za mlade Infodrom pa praz
nuje danes. Tokrat bo nam
reč na sporedu že kar šeststo
tič. V peti sezoni Infodrom 
vsak teden mlade popelje v 
svet novic, zanimivih zgodb 
mladih, posebnih dosežkov 
in nasvetov za najstniške 
tegobe.

V petih letih se je v odda
ji zvrstilo devet voditeljskih 
obrazov, med njimi Neža 
Prah Seničar, danes še ved
no novinarka Infodroma, 
sicer pa obraz nove mladin
ske oddaje Osvežilna fronta. 
Iz studia je mlade nagovarja
la tudi dopisnica Televizije 
Slovenija iz Koroške Lea Vor
nšek Pejovnik. V prvi sezoni 
oddaje je bil eden od vodite
ljev danes uspešen režiser 
Nejc Levstik. To sezono sta 
se voditeljici Tini Antončič 
pridružila dva nova obraza: 

David Logar in Nejc Krevs. 
Od novega leta je novost 
oddaje tudi rubrika Splet
ke, v kateri novinarka Mate
ja Leban ob koncu meseca 
predstavi odzive gledalcev na 
spletnih in mobilnih Infod
romovih platformah. 

Ema 2017: Amaya žal  
ne bo nastopila

S februarjem se začenja 
mrzlica okoli izbora Ema, 
ki bo končnega zmagovalca 
dala v treh večerih. 

Na Emo 2017 se je uspelo 
uvrstiti šestnajstim izvajal
cem. Med njimi prepozna
mo imena slovenske glasbe
ne scene, nekatera pa sliši
mo prvič. Izbrana je bila tudi 
Maja Keuc, ki se zadnje čase 
posveča mednarodni glasbe
ni karieri in je zato morala 
svoj nastop na letošnji Emi 
odpovedati. Zaključuje tudi 
glasbeni prvenec, ki ga prip
ravlja pod umetniškim ime
nom Amaya, pod katerim se 
predstavlja v tujini. Pod tem 
imenom se je dekle tudi pri
javilo na Emo. Njeno mesto 
je tako prevzel novi izvajalec, 
Clemens, ki je svojo srečo na 
Emi poskusil že leta 2015.

Tri ženske in en moški

Izbor bo po sedmih letih 
ponovno gostilo Gospodar
sko razstavišče. Vse tri veče
re si bodo gledalci lahko ogle
dali tudi v živo: dva prediz
bora, ki bosta 17. in 18. febru
arja, ter finalni večer 24. feb
ruarja. Gledalci in poslušal
ci bodo ob strokovnih žirijah 

izbrali slovenskega predsta
vnika na 62. tekmovanju za 
Pesem Evrovizije 2017. 

Gostiteljice letošnjih veče
rov bodo Tina Gorenjak, 
Maja Martina Merljak in 
Tanja Kocman, v finalu pa se 
jim bo pridružil Mario Galu
nič. 

Z letošnjim letom uva
jajo nov sistem izbora slo
venskega predstavnika za 
Pesem Evrovizije. V vsakem 
od dveh predizborov se bo 
predstavilo osem pesmi. Šti
ri se bodo uvrstile v finalni 
večer: dve najboljši po mne
nju gledalcev in poslušalcev 
in dve najboljši po mnen
ju strokovne žirije. V final
nem izboru bomo torej sliša
li osem najboljših. O zmago
valcu bo odločalo šest stro
kovnih regijskih žirij ter gle
dalci in poslušalci s telefon
skim glasovanjem. Razmer
je ocen oziroma točkovanja 
strokovnih žirij in telefon
skega glasovanja bo 50 : 50.

Maja Eurosong 2017 gosti 
Ukrajina

Lani je zmagala Džama
la, tako da se bo letošnji 
Eurosong odvijal v Ukraji
ni. Kijev bo gostil izbor že 
drugič. Prvič se je to zgodi
lo leta 2005 po zaslugi Rus
lane in pesmi Wild Dances. 
Prvi polfinalni večer bo letos 
9., drugi 11., veliki finale 
pa 13. maja. Slovenija se bo 
predstavila v drugi polovici 
prvega polfinala. Kot v pre
teklih letih bo končni vrstni 
red nastopov določil organi
zator.

PRAZNIK NA SLOVENSKI 
NACIONALKI
Januarja in februarja na Televiziji Slovenija kar precej praznujejo, prihajajo pa dnevi, ki bodo ponovno  
v znamenju Eme. Gostiteljice letošnjih Eminih večerov bodo Tina Gorenjak, Maja Martina Merljak  
in Tanja Kocman, v finalu pa se jim bo pridružil Mario Galunič.

Letošnji 'emovski' James Bond s svojimi dekleti: Tanja 
Kocman, Tina Gorenjak, Mario Galunič in Maja Martina 
Merljak / Foto: arhiv RTV SLO (Jani Ugrin)

www.cineplexx.si

BREZPLAČNE LEGO
USTVARJALNE DELAVNICE

V PREDDVERJU KINA
MED 15:00 IN 17:00

TO SOBOTO IN NEDEL JO

4 .  IN 5.  FEBRUAR
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HUMOR, HOROSKOP

HOROSKOP
TANJA IN MARICA

Lahko se udeležite tečaja vedeževanja. 
Naročniki Gorenjskega glasa izkoristite popust v 
višini 10 %.  Za več informacij čim prej pokličite Tanjo  
na tel. št.:  040 514 975
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TA JE DOBRA
sudoku_LAZJI_17_10
NALOGA

3 4 2 1
1 7 6 4 9

8 5 9 7 1 3

9 2 1 6 4 7

5 8 4 1 2
2 7 6 4

sudoku_LAZJI_17_10

REŠITEV

3 6 4 5 8 9 2 7 1
1 2 8 7 6 4 3 5 9
7 5 9 2 1 3 8 4 6
8 4 5 9 2 7 1 6 3
6 7 1 4 3 8 9 2 5
9 3 2 1 5 6 4 8 7
4 1 3 6 7 2 5 9 8
5 9 6 8 4 1 7 3 2
2 8 7 3 9 5 6 1 4

LAŽJI 
SUDOKU

sudoku_TEZJI_16_10
NALOGA

2 5
3 9 6 4

8 5 3 9 1
3 1 4

5 7
5 8 7

1 4 9 6 3
9 8 3 5

3 8

sudoku_TEZJI_16_10

REŠITEV

2 9 6 1 4 8 3 7 5
7 1 3 9 5 6 4 8 2
8 5 4 7 3 2 6 9 1
9 8 7 3 1 4 2 5 6
5 3 1 6 2 9 8 4 7
4 6 2 5 8 7 1 3 9
1 4 8 2 9 5 7 6 3
6 2 9 8 7 3 5 1 4
3 7 5 4 6 1 9 2 8

Navodilo za reševanje: v kvadrate vpišite števila od 1 do 9 tako, da 
se ne bo nobeno število ponovilo ne v vrstici ne v koloni ne v enem 
izmed odebeljenih devetih kvadratov. Pripravila P. F.                        

Rešitev:

sudoku_LAZJI_17_10
NALOGA

3421
17649

859713

921647

58412
2764

sudoku_LAZJI_17_10

REŠITEV

364589271
128764359
759213846
845927163
671438925
932156487
413672598
596841732
287395614

TEŽJI  
SUDOKU

Rešitev:

sudoku_TEZJI_16_10
NALOGA

25
3964

85391
314

57
587

14963
9835

38

sudoku_TEZJI_16_10

REŠITEV

296148375
713956482
854732691
987314256
531629847
462587139
148295763
629873514
375461928

Kako je zmogel?
Gorenjec France iz Bohinjske Bistrice je trem ženskam iz 
Studorja, Češnjice in Stare Fužine na isti dan 'naštimal' 
otroka. Vse so rodile na isti dan.
Sodnik je poklical Franceta na sodišče v Radovljici: »France, 
a s' ti Ivanki, Micki in Mariji na isti dan 'naštimal' otroka?«
France: »Sem, gospod sodnik.«
Sodnik: »Kako si pa to zmogel?« 
France: »Veste, gospod sodnik, jaz imam moped.« 

Domača lekarna 
»Tako strašno kašljam, da celo noč ne morem spati!«
»Si že poskusil s kislim zeljem in litrom Donata?« 
»Ne, za to pa še nisem slišal.«
»No, poskusi, pa boš videl, da bo pomagalo!«
Naslednji dan:
»Si poskusil moj recept?«
»Sem.«
»In še kašljaš?«
»Ne, si ne upam!«

Predavanje 
Policist ob štirih zjutraj ustavi pijanca.
»Kam pa vi greste?«
»Na predavanje,« odgovori pijanec.
»Se norčuješ iz mene? Le kdo ima predavanje ob štirih 
zjutraj?!«
»Moja žena.«

Obvestilo iz Vatikana 
Vatikanski dekret – opozorilo ženskam:
Opozarjamo vas, da ko v postelji med seksom vpijete »o 
moj Bog«, to ne šteje kot molitev. 

Oven (21. 3.–21. 4.) 
Pravijo, da sreča raste iz brazd bolečine, ni pa nujno. Pre-
senečenje, ki se vam obeta, bo tako veliko, da kar nekaj 
časa ne boste mogli verjeti, da se vse to lepo dogaja prav 
vam. In ne bo le iluzija, vse bo resnično. S financami bos-
te zadovoljni.

Bik (22. 4.–20. 5.)
Okoli vas se bodo dogajale same spremembe, tako poslo-
vno kot v domači okolici. Kar nekaj časa ne boste vedeli, 
kje vam je mesto, a sčasoma se boste tudi vi prilagodili. 
Prijatelji vas bodo večkrat presenetili. 

Dvojčka (21. 5.–21. 6.)
Osamljeno se boste počutili toliko časa, dokler boste to 
sami hoteli. Če si priznate, potem veste, da vam samo-
ta vsake toliko časa ugaja. Ker pa s tem tudi pretiravate, 
nikoli ne iščete krivca v sebi. Novice vam bodo dale veliko 
misliti.

Rak (22. 6.–22. 7.)
Odnosi v domačem okolju bodo kar precej napeti. Res je, 
da boste krivi tudi vi sami, saj se boste zavestno umaknili 
v svoj svet. A za vsak prepir sta potrebna najmanj dva. 
Denar, ki se ga veselite, pride, a zapravili boste več, kot 
si mislite. 

Lev (23. 7.–23. 8.)
Malce bolj morate biti vztrajni in strpni. Na cilj ne pride-
mo vedno po ravni poti. Pomembno je, da je želja dovolj 
goreča in da imamo cilj. Pri financah se boste malo pre-
več zapletli, česar pa ne morete preprečiti. Obisk vas bo 
presenetil.

Devica (24. 8.–23. 9.)
Še ravno pravi čas se boste zavedli, da tako ne gre več 
naprej. Samo kimati z glavo, ne da bi vedeli, zakaj se prila-
gajate osebam, ki vam v bistvu nič ne pomenijo, se smeji-
te šalam, ki to sploh niso ..., pomeni energijo metati skozi 
okno. Ne, hvala. 

Tehtnica (24. 9.–23. 10.) 
Res, da se boste obremenjevali za vse mogoče, a vseeno 
vam bo ostalo dovolj energije, da boste sposobni videti 
tudi lepe stvari. Na delovnem mestu boste pred nalogo, 
za katero boste sprva mislili, da jo je nemogoče izpeljati.

Škorpijon (24. 10.–22. 11.)
Živite v zmoti, ko čakate svojo življenjsko priložnost. Saj 
je vsaka priložnost življenje zdaj, in to prav ta trenutek. 
Z novimi spoznanji boste obogatili svoje življenje in kar 
naenkrat boste srečni. Nekdo iz bližnje okolice vas bo pre-
senetil. 

Strelec (23. 11.–21. 12.)
Zaradi vere v jutrišnji dan boste v današnjem dnevu ved-
no sproti našli svoj smisel. Ne boste se bali, ampak boste 
odpirali vsa vrata na poti do cilja. V delovnem okolju bodi-
te pozorni pri razgovorih, da česa ne spregledate. 

Kozorog (22. 12.–20. 1.)
Vedno znova se v vas prebuja strah, da imate prevelike 
želje, da bi se lahko uresničile. Prepreke bodo izginile tisti 
hip, ko boste za svoje cilje tudi sami kaj naredili. Že ko 
boste samo na glas izrekli besede, boste naredili veliko. 

Vodnar (21. 1.–19. 2.) 
Pri financah bodite te dni še posebno pazljivi, saj veste, 
da pri zapravljivosti nimate prave mere, saj se vam takrat 
čas ustavi. Težave, ki vam že nekaj časa ne dajo spati, se 
vam pozitivno rešijo. Ob koncu tedna bo zelo zanimivo.

Ribi (20. 2.–20. 3.)
Že vnaprej vas bo začelo skrbeti, da si boste nakopali 
finančne težave. Nekje vmes boste prišli do zelo dobre 
priložnosti, tako da se vam bo trenutno slabo stanje spre-
menilo v zelo dobro. Lepa presenečenja vas čakajo od 
prijateljev.
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1. in 2. nagrada: DARILNI BON VITA CENTRA NAKLO  v vrednosti 10 EUR,

3. nagrada: knjiga HRANA KOT ZDRAVILO

Re šit ve kri žan ke (ges lo, se stav lje no iz črk z ošte vil če nih polj in vpi sa no v 

ku pon iz kri žan ke) po šlji te do srede, 15. februarja 2017, na Go renj ski glas, 

Ble i  we i so va ce sta 4, 4000 Kranj. Rešitve lah ko od da te tudi v na bi ral nik 

Go renj ske ga gla sa pred po slov no stav bo na Ble i we i so vi ce sti 4.
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IZLET /  OD 30. MARCA DO 2. APRILA 2017

Krakov in Visoke Tatre
Vabimo vas za izlet na Poljsko. Najprej bomo obiskali Zakopane, privlačno 
športno letovišče pod Visokimi Tatrami. Naslednji dan si bomo ogledali 
rudnik soli v mestu Wieliczka, ki je ena največjih poljskih znamenitosti. V 
Krakovu se na vsakem koraku srečujemo s preteklostjo, vendar je mesto 
hkrati živahno, polno razgibanega kulturnega življenja in ljubezni do 
umetnosti ter učenosti. Ogledali si bomo vse večje znamenitosti mesta, 
ki ga zaradi številnih cerkva imenujejo tudi poljski Rim. Z visokega stolpa 
Marijine cerkve v Krakovu že 600 let vsako uro zaigra trobenta v spomin 
na dogodek, ko so Tatari napadli mesto. Zadnji dan se bomo odpeljali do 
zloglasnega koncentracijskega taborišča Auschwitz-Birkenau. Po ogle-
du sledi vožnja v mesto Zywiec, kjer stoji slavna pivovarna Zywiec, in nato 
čez Slovaško in Avstrijo domov. Na izletu bodo z vami sodelavci Gorenj-
skega glasa, ki se bodo potrudili, da vam bo še posebej lepo.

Cena vključuje: prevoz s turističnim avtobusom, zunanje oglede  po progra-
mu, lokalno vodenje v Krakovu, lokalno vodenje po spominskem parku Aus-
chwitz, vstopnino v pivovarski muzej in pokušino piva, vstopnino v rudnik soli 
Wieliczka, lokalno vodenje, dva polpenziona v hotelu turistične kategorije 
s tremi zvezdicami na območju Zakopanov in Krakova v dvoposteljni sobi, 
vodenje aranžmaja, organizacijo ter DDV.

Za rezervacijo in dodatna pojasnila čim prej pokličite na tel. št.: 04/201 42 41 
ali Grega Flajnika na 031 38 26 25. Lahko se oglasite tudi osebno  
na Bleiweisovi cesti 4 v Kranju ali pišete na: narocnine@g-glas.si.

CENA: 255 €

Organizator :

Termin: od 30. marca
do 2. aprila 2017
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Ameriški glasbenik Pharrell Williams 
(43) ima tri razloge za srečo, postal je 
namreč očka trojčkov. S soprogo Helen 
Lasichanch (36) sta novico uspešno skri-
vala skoraj mesec dni. Rojstvo trojčkov, 
katerih imena in spol ostajajo skrivnost, 

je potrdil tudi glasbenikov predstavnik. »Imata trojčke, 
družina je srečna in zdrava.« Par je poročen od leta 2013 
in ima skupaj že osemletnega Rocketa Ayerja.

Trojna sreča za Pharrella

Evan Rachel Wood (29) je priprav-
ljena na poroko z glasbenikom 
Zachom Villo. Pred kratkim sta 
se namreč zaročila, novico pa sta 
potrdila na rdeči preprogi Screen 
Actors Guild Awards. Par se je spo-

znal leta 2015, ko sta skupaj nastopila v nekem kabaretu 
v Londonu, kasneje pa tudi ustanovila skupino Rebel and 
a Bascetcase. To je za igralko drugi zakon. Med leti 2012 
in 2014 je bila poročena z igralcem Jamiejem Bellom, s 
katerim imata triletnega sina.

Evan Rachel Wood je zaročena

Antonia Banderasa (56) so hospitali-
zirali, potem ko je med telesno vadbo 
začutil bolečine v prsnem košu. Kot je 
potrdil njegov predstavnik, je bil igralec 
iz bolnišnice odpuščen še isti dan, ko so 
s pregledi ugotovili, da je njegovo zdrav-

stveno stanje stabilno. Kot kaže, je šlo za lažni preplah, 
igralec je pred kratkim delil z oboževalci fotografijo, na 
kateri je videti zdrav in srečen v objemu svoje partnerke.

Antonio Banderas pristal v bolnišnici

Govorice, da je Beyonce (35) noseča, so 
se izkazale za resnične. Pevka je prese-
netila tudi z izjavo, da pod srcem nosi 
dva otroka. »Z vami bi radi delili našo 
ljubezen in srečo. Dvojno smo bili bla-
goslovljeni. Hvaležni smo, da se bo naša 

družina povečala za dva člana,« je zapisala pevka, ki bo 
petletni Blu Ivy podarila dva bratca oz. sestrici.

Beyonce potrdila nosečnost

VRTIMO GLOBUS

A. Brun, S. Lesjak

T
okrat je bil film-
ski večer namen-
jen moški popu-
laciji, predvsem 
ljubiteljem akcij-

skih trilerjev. Vendar pa zna 
Vin Diesel z akcijskim slo-
gom navdušiti tudi nežnejši 
spol. Dobre filmske akcijske 
pustolovščine xXx Reaktivi-
ran pa v Kranju nista zamu-
dila Filip Kržišnik in Blaž 
Slanič iz F&B Acrobatics; 
stand up komik Miki Bubulj 
je morda v filmu našel kak 
navdih, film pa je zanimal 
tudi fotografa Aleša Bravni-
čarja. Prost večer za obisk 
kina si je vzela modna blo-
gerka Ajda Sitar, ki si je film 

ogledala v družbi fanta Jana 
Žumra. Oglasil se je aktualni 
mister Slovenije Tilen Grah, 
opazili smo še ekipo piscev, 
povezanih z avtomobilistič-
nimi temami, tudi novinarja 
Davida Stropnika. Za dobro 
vzdušje v dvorani pa je pred 
filmom poskrbela modera-
torka Azra Selimanović, po 
filmu pa Luxury bar z osve-
žilnimi koktajli. 

V slovenskih kinemato-
grafih pa lahko že spremlja-
te grozljivko Krogi. Na film-
ska platna se namreč vra-
ča zlobni duh maščevalne 
deklice Samare, ki še ved-
no išče krvavo zadoščenje. 
Njene žrtve imajo spet samo 
teden dni časa, da razvozla-
jo skrivnost, najdejo rešitev 
in se izognejo krvavi smrti. 

Ljubitelji franšize so njeno 
vrnitev že nestrpno priča-
kovali – pokrov vodnjaka, v 
katerega je bila Samara uje-
ta, se bo končno odprl. Zač-
ne pa se z zvonjenjem tele-
fona ...

Seveda pa ponovno ne 
moremo mimo Odten-
kov, saj se bliža valentino-
vo in nekaj dni prej bo 'star-
tal' film Petdeset odtenkov 
teme, najmlajši pa se lahko 
veselijo marčevskih Smrk-
cev. Namreč Smrkci: Skri-
ta vas je tretji animirani film 
priljubljene franšize in je v 
celoti animiran, prikazan v 
najsodobnejši 3D-tehnolo-
giji. Tudi ta bo sinhronizi-
ran. 

Danes se bo s začetkom ob 
20. uri v Škofji Loki, v MKC 

Pri Rdeči Ostrigi, odvil dob-
rodelni koncert v sklopu pro-
jekta 20 za 20 Marka Sorša-
ka - Sokija. Pod organiza-
cijo tokratnega dogodka se 
podpisuje Klub škofjeloš-
kih študentov v sodelovanju 
z Zavodom O. Na oder bodo 
stopili prekaljeni rokerji The 
Wet,  aktualni Attic Mist in 
najmlajši domači upi Fire 
Skulls – deklica in fantje šte-
jejo nekaj več kot deset let, 
poleg avtorske pa preigra-
vajo tudi glasbo zasedb AC/
DC, Guns N' Roses, Nirva-
na … Večji del vstopnine bo 
odšel v dobre roke, in sicer 
za nakup glasbil za Osnovno 
šolo Škofja Loka - Mesto. S 
tem bodo mladim omogoči-
li lažjo pot tako do glasbil kot 
do glasbenega ustvarjanja.

PRIHAJAJO ODTENKI TEME
Cineplexx je pred kratkim gostil moški večer, februarja brez Odtenkov in Krogov na velikih platnih ne 
bo šlo, marca bodo razveseljevali Smrkci. Škofja Loka pa bo danes zvečer gostila dobrodelni koncert v 
sklopu projekta 20 za 20 Marka Soršaka - Sokija.

Nasmejana moderatorka Azra / Foto: arhiv Cineplexx (Mediaspeed)Filip Kržišnik in Blaž Slanič / Foto: arhiv Cineplexx (Mediaspeed)

Na potovanju bodo Smrkci razkrili najbolj smrkastično 
skrivnost vseh časov ... / Foto: arhiv filma (distributer Con film)

Sproščeni, svojevrstni in predani glasbi: škofjeloška 
zasedba The Wet / Foto: arhiv skupine

Aleksandra Križan (34) je v preteklosti že pela z 
Veselimi Begunjčani. Pravzaprav je bila od začetka z 
njimi, potem so se njihove poti malce razšle, vmes je 
pridobila naziv profesorice klasičnega petja, sedaj pa se 
z veseljem vrača k narodno-zabavnim zvokom. / Foto: A. B.

Film je zanimal tudi Tilna Graha (v rdečem puloverju)
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V gozdu se dogajajo  
neverjetne stvari: drevesa 
se sporazumevajo med 
seboj. Ljubeče skrbijo za 
svoj naraščaj in negujejo 
stare, betežne sosede. 
Drevesa imajo občutke, 
čustva in spomin. Zveni 
neverjetno? Gozdar 
Peter Wohlleben je v 
čudovite zgodbe o  
neslutenih zmožno-
stih dreves vključil 
tudi najnovejša znan-
stvena spoznanja in 
lastne izkušnje.
To je ljubezensko 
pismo gozdu.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Bleiweisova cesta 4 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.  
Če jo naročite po pošti, se poštnina zaračuna  
po ceniku Pošte Slovenije.

www.gorenjskiglas.si

Prevedla Petra Piber

Mehka vezava z zavihki

Format 125 mm x 200 mm 

180 strani
ISBN 978-961-6893-86-2

Cena: 19,90  EUR

Peter Wohlleben 

SKRIVNO ŽIVLJENJE DREVES

Kaj čutijo drevesa, kako se sporazumevajo – odkrivanje skritega sveta

V gozdu se dogajajo neverjetne stvari: drevesa se 

sporazumevajo med seboj. Ljubeče skrbijo za svoj 

naraščaj in negujejo stare, betežne sosede. Drevesa 

imajo občutke, čustva in spomin. Zveni neverjetno? 

Vseeno je res!

Gozd se številnim ljudem zdi pravljičen kraj, saj 

predstavlja mir, tišino in neokrnjeno naravo. Zna-

ni gozdar Peter Wohlleben nam odstira pogled v 

skrivno življenje dreves, ki bo marsikoga preseneti-

lo: drevesa imajo spomin, si izmenjujejo sporočila, 

občutijo bolečino, dobijo lahko celo sončne opekli-

ne in gube. Marsikatere vrste, na primer hrast, se 

sporazumevajo prek kemičnih snovi: ko neko drevo 

napadejo škodljivci, začne oddajati vonjave in vsa 

drevesa na obsežnem območju, ki prestrežejo to 

sporočilo, se oborožijo proti napadalcem, tako da  

v sebi v nekaj minutah nakopičijo posebne grenči-

ne, s katerimi jih odženejo.

Peter Wohlleben črpa iz več desetletij izkušenj kot 

gozdar in nam razkaže gozd s čisto drugačne plati. 

Osvetlil je somrak gozda in nam omogočil never-

jeten vpogled v skrivnostni univerzum. V čudovite 

zgodbe o neslutenih zmožnostih dreves je vključil 

tudi najnovejša znanstvena spoznanja in lastne iz-

kušnje. To je izčrpna in zanimiva knjiga o drevesih 

in gozdovih, ki nas uči občudovati čudeže v naravi.

PETER WOHLLEBEN

SKRIVNO 

ŽIVLJENJE 

DREVES
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Peter Wohlleben, rojen 1964, je že 

kot otrok želel postati okoljevarstvenik. 

Študiral je gozdarstvo in je bil več kot 

dvajset let uradnik na deželnem gozdnem 

gospodarstvu. Ker je želel uresničiti svoje 

ekološke sanje, je dal odpoved, tako da 

danes vodi okolju prijazno gozdarstvo na 

območju gorovja Eifel. Tam si prizadeva 

za obnovitev pragozdov. Je gost številnih 

televizijskih oddaj, pripravlja predavanja 

in seminarje, poleg tega je avtor številnih 

knjig, povezanih z gozdom in varovanjem 

narave. 

Gozd se številnim ljudem zdi pravljičen 

kraj, saj predstavlja mir, tišino in neokrnje-

no naravo. Znani gozdar Peter Wohlleben 

nam odstira pogled v skrivno življenje 

dreves, ki bo marsikoga presenetilo: 

drevesa imajo spomin, si izmenjujejo 

sporočila, občutijo bolečino, dobijo lahko 

celo sončne opekline in gube. Marsikatere 

vrste, na primer hrast, se sporazumevajo 

prek kemičnih snovi: ko neko drevo na-

padejo škodljivci, začne oddajati vonjave 

in vsa drevesa na obsežnem območju, 

ki prestrežejo to sporočilo, se oborožijo 

proti napadalcem, tako da v sebi v nekaj 

minutah nakopičijo posebne grenčine,  

s katerimi jih odženejo. 

 
Peter Wohlleben črpa iz več desetletij 

izkušenj kot gozdar in nam razkaže gozd  

s čisto drugačne plati. To je izčrpna in 

zanimiva knjiga o drevesih in gozdovih,  

ki nas uči občudovati čudeže v naravi. 

Kaj čutijo drevesa, kako se  

sporazumevajo – odkrivanje  

skritega sveta

DRUGAČEN POGLED  

NA STARE PRIJATELJE

V gozdu se dogajajo neverjetne stvari: drevesa se 

sporazumevajo med seboj. Ljubeče skrbijo za svoj 

naraščaj in negujejo stare, betežne sosede. Drevesa 

imajo občutke, čustva in spomin. Zveni neverjetno? 

Vseeno je res!

Gozdar Peter Wohlleben je osvetlil somrak gozda 

in nam omogočil neverjeten vpogled v skrivnostni 

univerzum. V čudovite zgodbe o neslutenih 

zmožnostih dreves je vključil tudi najnovejša 

znanstvena spoznanja in lastne izkušnje. 

To je ljubezensko pismo gozdu. 

9 789616 893862

ISBN 978-961-6893-86-2          19,90€

NOVO iz založbe Narava

Peter Wohlleben, rojen 1964, je že kot 

otrok želel postati okoljevarstvenik. Študi-

ral je gozdarstvo in je bil več kot dvajset let 

uradnik na deželnem gozdnem gospodar-

stvu. Ker je želel uresničiti svoje ekološke 

sanje, je dal odpoved, tako da danes vodi 

okolju prijazno gozdarstvo na območju go-

rovja Eifel. Tam si prizadeva za obnovitev 

pragozdov. Je gost številnih televizijskih oddaj, pripravlja pre-

davanja in seminarje, poleg tega je avtor številnih knjig, pove-

zanih z gozdom in varovanjem narave.

O avtorju 

DRUGAČEN POGLED

NA STARE PRIJATELJE

To je ljubezensko  

pismo gozdu.

Založba Narava d.o.o., Britof 96a, 4000 Kranj • Naročila: tel.: 04-280-2000, prodaja@narava.si, www.narava.si
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Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – O zgodovini 
danes uspešnega avtomo-
bilskega servisa, ki zaposlu-
je enajst ljudi in se ukvarja s 
prodajo, popravili in vzdrže-
vanjem vozil, veliko izvemo 
iz zanimive pripovedi Sta-
neta Paulusa, ki je posel v 
osemdesetih letih prejšnje-
ga stoletja prevzel od svoje-
ga očeta Janeza, in Tomaža 
Paulusa, ki avtoservis vodi 
po očetovi upokojitvi leta 
2014.

Leopold, Janez, Stane, 
Tomaž

Družina Paulus izvira iz 
češkega mesta Olomouc, 
kjer so bili njihovi predni-
ki lastniki tovarne s sladkor-
jem. Tovarnarjev sin Rudolf 
Paulus je bil kapetan v av-
stro-ogrski vojski in je služ-
boval na meji v Zemunu, 
pozneje pa izstopil iz vojske 
in delal kot vladni uslužbe-
nec v Sarajevu. Ko je njegov 
pravnuk Stane služil vojsko 
v Sarajevu, je obiskal njegov 
grob, po olimpijskih igrah 
leta 1984 v Sarajevu pa po-
kopališča, kjer je pokopan, 
ni več. Eden njegovih pe-
tih otrok je bil tudi sin Leo-
pold. Po očetovi smrti je dru-
žina obubožala, fant se je iz-
učil za ključavničarja in vo-
dovodnega inštalaterja, prva 
svetovna vojna pa ga je pri-
peljala v Škofjo Loko. Tu je 
spoznal Francko Čemažar 
in se leta 1916 z njo poro-
čil. Najprej je delal v tovarni 
Škoda v Plznu na Češkem, 
marca 1931 pa je v Škofji Loki 

odprl avtomehanično delav-
nico. Danes je na njenem 
mestu bencinska črpalka ob 
Kidričevi cesti. »Osebnih av-
tomobilov tedaj še ni bilo ve-
liko, ukvarjal se je s popra-
vili stabilnih motorjev, kme-
tijske mehanizacije, avtobu-
sov ...«   pripoveduje Stane 
Paulus. Leopold je imel de-
vet otrok, vseh pet sinov je 
bilo avtomehanikov. Med 
drugo svetovno vojno je bila 
družina izseljena v Nemčijo. 
Sredi petdesetih let je očeta v 
delavnici nasledil sin Janez, 
ki je pred tem naredil moj-
strski izpit in se vse bolj spe-
cializiral za osebe avtomo-
bile. Razvoj je šel tako nag-
lo naprej, da se delavnica ni 
več mogla ukvarjati z vsemi 
znamkami avtomobilov in 
je tako Janez leta 1968 pod-
pisal pogodbo za pooblašče-
ni servis vozil Audi, desetle-
tje pozneje pa tudi za uradni 
servis Volkswagnovih vo-
zil. Veliko je delal in si nabi-
ral znanje v Nemčiji. Janeza 
Paulusa pa Ločani poznajo 
tudi po tem, da se je ukvarjal 
z dirkami na motorju s pri-
kolico BMW Sahara 700. S 
sovoznikom Pavletom Po-
dobnikom sta bila dvakrat 
tudi državna prvaka.

Avtomehanikarska tradi-
cija se je nadaljevala v nas-
lednji rod. Janezov sin Stane 
se je v centru strokovnih šol 
v Ljubljani izšolal za avtoe-
lektrikarja, v Škofji Loki za 
avtomehanika, opravil je de-
lovodsko šolo, med prvimi 
tudi mojstrski izpit. »Prvih 
pet let sem delal pri Trans-
turistu, nato na Bledu, vmes 

sem šel k vojakom v Saraje-
vo, leta 1976 sem se zapos-
lil v domači delavnici. Obra-
tovalnico sva nekaj časa vo-
dila skupaj z očetom do nje-
gove smrti leta 1986, zatem 
sem jo vodil do leta 2014, 
ko jo je prevzel sin Tomaž.« 
Stane skupaj z ženo Lojzko 
še naprej dela (tudi četrta 
družinska članica, hči Moj-
ca, je zaposlena v domačem 
avtoservisu kot vodja servi-
sne pisarne), a sedaj ima več 
časa tudi za svoje konjičke, 
med katerimi je na prvem 
mestu fotografija. Še vedno 
je multiplikator za mojstr-
ske izpite, udeležuje se sej-
mov, izmenjav, v preteklosti 

pa je pri obrtni zbornici vo-
dil sekcijo avtoserviserjev 
na Loškem.

Prisegajo na 
izobraževanje

Stane Paulus prisega na 
izobraževanje. »Če so ne-
koč rekli: šolaj se, da ti ne bo 
treba delati, danes velja: šo-
laj se, da boš znal delati,« je 
prepričan sogovornik. Po-
leg tehničnega in strokov-
nega šolanja, kamor šteje 
tudi izobraževanje v Saraje-
vu, Wolfsburgu, prek Por-
scheja, mu je pomembno 
tudi šolanje za osebnostno 
rast in razvoj, opravil je celo 
šolo retorike. Vse to pomaga 

pri delu, pa tudi v življenju. 
Sin Tomaž je iz enakega te-
sta: izučen je za avtomeha-
nika in voznika, naredil je 
srednjo strojno šolo, diplo-
miral pa na fakulteti za so-
cialno delo. »Dobro se je iz-
obraževati tudi v smeri, ki te 
opremi za življenje. Posel ti 
ne nudi vsega, svoje talen-
te moraš razvijati tudi izven 
tega in narediti kaj dobrega 
tudi za družbo,« meni To-
maž Paulus, ki je poleg svo-
jega dela med drugim vodil 
skavte in sodeloval pri Škof-
jeloškem pasijonu, v svojem 
poslu pa sodeluje na medna-
rodnih tekmovanjih osebja 
in servisov v Volkswagnovi 

servisni mreži po vsem sve-
tu. Na svetovnem prvenstvu 
je bil enkrat peti in enkrat 
sedmi v kategoriji servisnih 
svetovalcev, pred dvema le-
toma pa je bil v slovenski eki-
pi, ki je zmagala na svetov-
nem prvenstvu v Wolfsbur-
gu in Berlinu. Pred dobrim 
desetletjem sta bila z očetom 
Stanetom najboljša v državi 
na področju servisnega sve-
tovanja za znamko Audi in 
se udeležila svetovnega pr-
venstva v španski Valenciji, 
kjer sta bila šesta. Pred pe-
timi leti pa je bil Paulusov 
avtoservis uvrščen med sto 
najboljših Volkswagnovih 
servisov v Evropi.    

Štirje Paulusovi rodovi avtomehanikov
Lani je minilo 85 let, kar je v Škofji Loki prvo avtomehanično delavnico osnoval Leopold Paulus, po rodu Čeh, ki ga je tja pripeljal nemirni čas prve svetovne 
vojne. Danes sodobni avtoservis vodi že četrti tega rodu, Leopoldov pravnuk Tomaž.

Člani družinskega podjetja Avtoservis Paulus: Mojca, Tomaž, Lojzka in Stane / Foto: Andrej Tarfila
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POČITNICE / OHRID / OD 18. DO 25. JUNIJA 2017

Informacije in prijave:  
Intelekta PE Kranj 
Prešernova ulica 1, 4000 Kranj 

Tel.: 04 236 85 55
(od ponedeljka do petka od 9. do 15. ure)

Pohitite s prijavami, 
posebna cena velja,  
      če se prijavite 
do 15. februarja!

since
1989Organizator

Vabimo vas, da se nam pridružite na počitnicah ob Ohridskem jezeru. Jezero nudi v 
poletnih mesecih pravo osvežitev, plaža pa se lahko primerja z najlepšimi na svetu. 
Lega hotela je odlično izhodišče za izlete in oglede naravnih znamenitosti v okolici. 
Nastanjeni boste v novejšem Hotelu Aqualina (štiri zvezdice), ki je zgrajen v moder-
nem slogu in stoji v zaselku Sveti Štefan, tik ob lepi plaži, posuti z drobnim prodom. 
Hotel ima tudi lasten pomol oziroma postajališče za ladijske izlete po Ohridskem jeze-
ru. Na hotelski plaži so brezplačni senčniki in ležalniki. Ponudba vključuje tudi hrano, 
in sicer zajtrk (ameriški bife) in večerjo (bife).

TERMIN: od 18.  do 25. junija 2017 
CENA: 399  €/osebo  
Cena vključuje: letalski prevoz Ljubljana–Ohrid–Ljubljana, letališke takse in turistične 
takse, prigrizek na letalu ter brezalkoholno pijačo, kavo ali čaj, prevoz 23 kg prtljage, 
asistenco na letališču Jožeta Pučnika Ljubljana, slovenskega predstavnika oziroma 
vodnika na destinaciji, avtobusni transfer od letališča do hotela in nazaj, nastanitev 
(polpenzion) v hotelu Aqualina, nezgodno zavarovanje Zavarovalnice Triglav.

Na počitnice v dobri družbi
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Izberite svoje letošnje darilo

bombažna brisača
      50 x 100 cm

knjiga
Ena žlahtna  
štorija

roman
Hči varuha spominov

avtomatski  
dežnik

Hči varuHa 
spominov

K i m  E d w a r d s

Prevedla Lili Potpara

Četrt leta zastonj – 25 %
Dragi naročniki, v letu 2017 bodo izšle 104 številke Go-
renjskega glasa. Cena ene številke je 1,85 evra,  
celoletna naročnina brez popusta znaša 192,40 evra. 

Ob plačilu letne naročnine vam priznamo kar 
25-odstotni popust, kar pomeni prihranek v 
višini 48,10 evra, za letno naročnino pa boste 
odšteli le 144,30 evra!

To pa še ni vse: poleg plačila letne naročnine boste v naši 
avli lahko spili tudi kavico ter izbrali eno od sedmih daril 
(na fotografiji).

Vabljeni na Gorenjski glas, Bleiweisova 4 v  Kranju
(poleg lekarne in nebotičnika, nasproti glavne 
avtobusne postaje) vsak dan od 7. do 15. ure, 
ob sredah do 16. ure. Se vidimo!

Popust in darilo 
veljata le za 

fizične osebe.  
Daril ne  

pošiljamo po 
pošti. Količina 

daril je omejena.

Vedno aktualen 
priročnik, ki ga 
enostavno vzamemo 
s sabo v gozd, saj 
nam bo prišel prav 
za hitro in natančno 
določanje vrste gob. 
V priročniku najdemo 
več kot 700 fotografij 
in risb evropskih 
gob ter letno uro, ki 
na pregleden način 
prikazuje čas, ko 
gobo lahko najdemo 
v naravi.w
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                      + p oštnin a

10 
EUR

Priročnik lahko kupite na Gorenjskem glasu, Bleiweisova 4 v Kranju, ga naročite po tel. št.: 04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.

Redna cena priročnika je 12,50 EUR.  Če ga kupite ali naročite na  Gorenjskem glasu, je cena le

vodnik  
po naravi
Gobe

vodnik  
po naravi

Drevesa  
in grmi

kava Barcaffe 250 g

                  

 
 

  

 

 

 

  

 

 
PETKOVA PRIREDITEV 
Izvaja: Lutkovno gledališče Tri 

POLŽ VLADIMIR GRE NA ŠTOP 
Petek, 3. februar  2017, ob 17.30 uri 

OKC Krice krace, Tomšičeva 14                                                                                    

                                    
SOBOTNA MATINEJA 

Izvaja: Gledališka družina Pinklec  
BREMENSKI GODCI 

Sobota, 4. februar  2017,  ob 10. uri 
Prešernovo gledališče Kranj 

  
________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

                               
 www.pgk.si                  

Maja Bertoncelj

Ljubljana – Slovenska roko-
metna reprezentanca je svo-
je bronaste medalje s svetov-
nega prvenstva v Franciji v 
ponedeljek popoldan poka-
zala množici navijačev, ki so 
se zbrali na sprejemu v sre-
dišču Ljubljane.

Slovenijo je v preteklih 
dneh zajela prava rokome-
tna evforija, za kar so zaslu-
žni naši rokometaši, ki so 
osvojili prvo medaljo na sve-
tovnih prvenstvih. Med nji-
mi so tudi trije igralci iz Ško-
fje Loke: Jure Dolenec, Dar-
ko Cingesar in Matej Gaber. 
»Hvala, Slovenija. Kakšen 
sprejem. Nepozabno,« je bil 
komentar Jureta Dolenca. 
Veselje pred mestno hišo v 
Ljubljani je bilo veliko. Naj-
večji aplavz je požel trener 
Veselin Vujović, ki je na 
vprašanje, kaj je dobil od Slo-
venije, dejal: »Vi ste zlati na-
rod in zaslužite si take fan-
te. Ljudje pravijo, da jih tre-
nira Črnogorec in da zato ni 
čudno, da igrajo samo zad-
njih deset minut. Podpirajte 
nas še naprej in da se prihod-
nje leto vrnemo z zlato me-
daljo z evropskega prven-
stva.« Rokometaše sta pred 
velikim sprejemom v Lju-
bljani v Vili Podrožnik spre-
jela predsednik vlade Miro 
Cerar in ministrica za izo-
braževanje, znanost in šport 
Maja Makovec Brenčič.

Člani reprezentance so 
v zadnjem tednu doživlja-
li edinstvene in nepozabne 
trenutke. Naslednje veliko 
tekmovanje pa jih čaka pri-
hodnje leto, ko bo na Hrva-
škem evropsko prvenstvo. 

Veselje z več tisoč navijači
Slovenske bronaste rokometaše je v Ljubljani sprejela množica navijačev.

Darko Cingesar, Matej Gaber in Jure Dolenec na sprejemu v Ljubljani. V njihovi domači 
Škofji Loki sprejema še ni bilo. Župan Miha Ješe jim je ob uspehu čestital, želeli so jim 
pripraviti tudi sprejem, a so se nato skupaj z RD Urbanscape Loka in rokometaši dogovorili, 
da bo ta po koncu sezone. / Foto: Gorazd Kavčič

Slovenska rokometna reprezentanca se je veselila bronaste medalje. / Foto: Gorazd Kavčič

KOLOSEJ DE LUXE, KRANJ (CENTER) 

Sobota, 4. 2.
13.30, 15.20, 17.10, 20.50 KROGI
15.30, 19.00 JACKIE
21.10 ZLATO
19.15 NEVIDNO ZLO: ZADNJE POGLAVJE
17.20 XXX: REAKTIVIRAN
16.00, 20.00 DEŽELA LA LA
13.50 BALERINA IN VIKTOR, sinhro.
14.00 ZAPOJ, sinhro.
18.20 PR’ HOSTAR

CINEPLEXX, TUŠ, KRANJ

Sobota, 4. 2.
14.30, 16.40 LEGO BATMAN FILM, sinhro.
13.30, 15.40 LEGO BATMAN FILM,  
3D, sinhro.
18.00, 20.50, 22.25 KROGI 
21.45 ZLATO
17.50 JACKIE
18.50, 21.00 NEVIDNO ZLO:  
ZADNJE POGLAVJE

20.15 XXX: REAKTIVIRAN
15.40 RAZCEPLJEN
19.50 DRUŽINA BREZ ZAVOR
20.30 DEŽELA LA LA
13.50 BALERINA IN VIKTOR, sinhro.
18.10 ZAKAJ RAVNO ON?
14.40, 16.50 ZAPOJ, sinhro.
13.40, 16.00 ZAPOJ, 3D, sinhro.
19.00 PR’ HOSTAR

KINO SORA, ŠKOFJA LOKA

Petek, 3. 2.
18.00 JACKIE
20.00 MATURA

Sobota, 4. 2.
18.00 MATURA
20.15 AMERIŠKA PASTORALA

Nedelja, 5. 2.
19.00 JACKIE

Organizatorji filmskih predstav si pridržu-
jejo pravico do spremembe programa.

KINOSPORED

PREŠERNOVO GLEDALIŠČE KRANJ

Petek, 3. februarja, in sobota, 4. februarja
19.30 Spiro Scimone: DOL (v dvorani PGK)
20.00 Ingmar Villqist: HELVERJEVA NOČ (v Stolpu Škrlovec)

GLEDALIŠČE TONETA ČUFARJA JESENICE

Petek, 3. februarja
17.00 ČLOVEK V KOLESJU SISTEMA v 1.1. 
(Mladinska skupina VI2 pod okriljem GTČ Jesenice, vstop prost)

Nedelja, 5. februarja
10.00 KAKO JE OSKAR POSTAL DETEKTIV (matineja)

GLEDALIŠKI SPORED
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HALO-HALO GORENJSKI GLAS
telefon: 04 201 42 00

Na ro či la za ob ja vo spre je ma mo po te le fo nu 04/201-42-00, fak su 04/201-42-13  
ali oseb no na Bleiweisovi cesti 4 v Kra nju oz. po poš ti – od po ne delj ka do  
če tr tka do 11. ure! Cene ogla sov in po nudb v ru bri ki so iz red no ugod ne. 

ROZMAN BUS, T: 04/531 52 49, 041/855 630
TRST: 24. 3.; KOPALNI IZLET TOPOLŠICA: 20. 2.; BANOVCI: 7.–11. 
5; LENDAVA: 5.–9. 3.; STRUNJAN: 19.–22.  3.; BERNARDIN: 2.–5. 4.; 
BANJA VRUĆICA - AKCIJA: 24. 2.–3. 3.; MADŽARSKE TOPLICE - 
AKCIJA: 2.–6. 4.; MORJE: MURTER, DUGI OTOK IN ROGOZNICA 
- VEČ TERMINOV.  www.rozmanbus.si.

Obvestila o dogodkih objavljamo v rubriki glasov Kažipot 
brezplačno samo enkrat, pošljete jih lahko na e-poštni na-
slov kazipot@g-glas.si.

PRIREDITVE

Ob kulturnem prazniku
Škofja Loka – Občina Škofja Loka in Osnovna šola Cvetka 
Golarja vabita na osrednjo občinsko proslavo v počastitev 
slovenskega kulturnega praznika. Prireditev bo v Športni 
dvorani Trata v torek, 7. februarja, ob 18. uri. Kulturni pro-
gram bodo oblikovali učenci OŠ Cvetka Golarja, slavnostni 
govornik pa bo župan občine Škofja Loka Miha Ješe.

Lučine, Poljane, Sovodenj – Občina Gorenja vas - Poljane in 
Krajevna skupnost Lučine vabita na osrednjo občinsko prosla-
vo v počastitev slovenskega kulturnega praznika z naslovom 
Sme nekaj nas biti prešernih, ki bo v nedeljo, 5. februarja, ob 
17. uri v Kulturnem domu v Lučinah. V Poljanah bo prazno-
vanje v torek, 7. februarja, ob 18. uri v kulturnem domu. V 
okviru praznovanja Šubičeva hiša v Poljanah 8. februarja vabi 
na brezplačen voden ogled stalne zbirke. Vodenja bodo ob 
10., 12. in 14. uri. Med 10. in 16. uro k ustvarjanju v otroški 
ustvarjalnici posebej vabijo otroke. Na Sovodnju bodo kultur-
ni praznik obeležili s predstavitvijo knjige Moj kraj skozi čas 
2, ki bo v nedeljo, 26. februarja, ob 15. uri v kulturni dvorani.

Tržič – Tržiški muzej ob slovenskem kulturnem prazniku 
pripravlja doživetje kulture: v Pollakovi kajži bo od 10. do 18. 
ure možen ogled stalnih razstav, v Galeriji Paviljon bo ob 11. 
uri pogovor z umetnikom Valentinom Omanom, od 10. do 
12. in od 16. do 18. ure pa bo možen ogled slikarske razstave 
Sic transit gloria hominis Valentina Omana. Od 10. do 17. 
ure si lahko ogledate prvo razstavo v prenovljeni fužini Ger-
movki, razstavo članov KUD-a Amus z naslovom Gospodar 
prstanov živi med nami.

Radovljica – V Baročni dvorani Radovljiške graščine bo v 
ponedeljek, 6. februarja, ob 19. uri proslava ob slovenskem 
kulturnem prazniku. Nastopila bo skupina TranSAX, z ume-
tniško besedo se bo predstavil igralec Gaber Trseglav, član 
MGL. Program bo povezovala Alenka Bole Vrabec.

Šenčur – Osnovna šola Šenčur v počastitev slovenskega kul-
turnega praznika vabi na proslavo Včasih pač hočeš zvezdo 
ujet', ki bo v torek, 7. februarja, ob 10.30 v Domu krajanov 
Šenčur. Predstavili se bodo pevci, plesalci, deklamatorji in 
glasbeniki šole.

Stražišče – Krajevna skupnost Stražišče ob slovenskem kul-
turnem prazniku vabi na kulturno prireditev, ki bo v torek, 
7. februarja, ob 19. uri v dvorani Šmartinskega doma. Go-
vornika bosta predsedn ik Sveta KS Stražišče Jure Šprajc in 
Rastko Tepina, nastopili pa bodo: Tamburaška skupina Bi-
sernica iz Reteč, plesalci Folklorne skupine Sava iz Kranja, 
pevke Dečve ter recitatorki Literarne skupine Kulturnega 
društva Sava. Sledilo bo odprtje slikarske razstave članov 
Likovne skupine Kulturnega društva Sava.

Besnica – Kulturno društvo Jože Papler Besnica in Podru-
žnična šola Besnica vabita na prireditev ob Prešernovem 
kulturnem prazniku, ki bo v ponedeljek, 6. februarja, ob 
17.30 v telovadnici šole. Nastopali bodo pevci, glasbeniki in 
recitatorji.

Preddvor – TIC Preddvor v sredo, 8. februarja, v počastitev 
praznika slovenske kulture in dnevu spomina na Franceta 
Prešerna vabi ob 10. uri na grad Turn na brezplačen ogled 
spominske sobe Josipine Urbančič Turnograjske, slovenske 
pisateljice, pesnice in skladateljice, zlasti pomembne zaradi 
njene ljubezni do slovenskega jezika in pisnega ustvarjanja 
v slovenščini. Lahko boste prisluhnili kratkemu življenjepisu 
in si ogledali film o njenem življenju.

Medvode – V počastitev slovenskega kulturnega praznika 
bo osrednja občinska prireditev v torek, 7. februarja, ob 19. 
uri v Kulturnem domu Medvode. Nastopila bosta Igor Velše 
in Godalni kvartet Goodivas, slavnostni govornik bo župan 
Nejc Smole, program bo povezovala Lucija Fabjančič, lite-
rarna dela pa so prispevali medvoški osnovnošolci.

Šmarca – Krajevna skupnost Šmarca ob slovenskem kultur-
nem prazniku vabi jutri, v soboto, 4. februarja, ob 19. uri v 
Kulturni doma Šmarca na ogled komedije v izvedbi KD Jože 
Gostič Komec Kadar mačke ni doma. 

Dan odprtih vrat Borštnikove hiše
Cerklje – V nedeljo, 5. februarja, bo od 10. do 18. ure vrata 
ponovno odprla rojstna hiša Ignacija Borštnika, tokrat na no-
vem naslovu – Ulica Ignaca Borštnika 1a. V hiši je še vedno 
na ogled razstava o velikem igralcu Ignaciju Borštniku z nas-
lovom Dunaj bi bil lahko ponosen nanj, v sredo, 8. februarja, 
na slovenski kulturni praznik, pa bo ob 13.30 pred njegovo roj-
stno hišo nastopil Moški pevski zbor Oton Župančič iz Sore.

Drobec usode in kanček nebes
Kranj – V knjigarni Ognjišče na Koroški cesti 19 bo v torek, 7. 
februarja, pred slovenskim kulturnim praznikom, ob 19. uri 
predstavitev knjige Drobec usode in kanček nebes. Z avtorjem 
Bojanom Fekonjo se bo pogovarjal urednik mag. Božo Rustja.

Literarni večer z Milanom Debeljakom
Škofja Loka – Knjižnica Ivana Tavčarja Škofja Loka vabi v to-
rek, 7. februarja, ob 19. uri v Miheličevo galerijo v Kašči na Spo-
dnjem trgu na literarni večer s pesnikom Milanom Debeljakom.

IZLETI

Pliskina pot na Krasu
Kranj – Društvo upokojencev Kranj vabi na pohodniški iz-
let po Pliskini poti na Krasu, ki bo v četrtek, 16. februarja. 
Odhod avtobusa bo ob 8. uri izpred Creine. Lepe pohodne 
poti, primerne za vse, bo za dve uri in pol do tri ure. Prijave 
z vplačili sprejemajo v pisarni društva do 13. februarja.

Na kopanje v Portorož
Kranj – Društvo bolnikov z osteoporozo Kranj vabi na kopa-
nje v Bernardin v Portorož v torek, 7. februarja. Odhod av-
tobusa bo ob 6.30 iz Škofje Loke, ob 6.45 iz Stražišča, ob 7. 
uri izpred Globusa, ob 7.10 izpred Mercatorja Primskovo, ob 
7.20 iz Šenčurja in ob 7.30 iz Cerkelj. Prijave in informacije 
dobite po telefon 041 424 768.

Večdnevno pustovanje
Kranj – Društvo upokojencev Kranj vabi na pustovanje v ho-
tel Delfin v Izoli, in sicer od petka, 24. februarja, do nedelje, 
26. februarja. Odhod s posebnim avtobusom bo ob 9. uri 
izpred Creine. Prijave z vplačili zbirajo v pisarni društva do 
srede, 15. februarja.

Na Jezersko
Preddvor – Pohodniki Društva upokojencev Preddvor se 
bodo podali v torek, 7. februarja, na Jezersko. Zbor bo na 
običajnem mestu v Preddvoru ob 8. uri.

Na Prešernov smenj
Šenčur – Društvo upokojencev Šenčur organizira v sredo, 8. 
februarja, pohod na Prešernov smenj v Kranj. Skupne zmer-
ne hoje bo dve do tri ure. Odhod bo ob 9. ur iz pred spome-
nika krompirju in Mariji Tereziji v Šenčurju. Informacije in 
prijave: Franci Erzin, tel. 041 875 812.

PREDAVANJA

Proučevanje Svetega pisma 
Kranj – Krščanska adventistična cerkev Kranj vabi v soboto, 
4. februarja, ob 9. uri v Dom krajanov Primskovo na prou-
čevanje Svetega pisma s temo Ljubi, bežite od malikovanja. 
Pogovor bo povezoval Stjepan Jurčić.

Zdravje na delovnem mestu
Preddvor – Krajevna organizacija Rdeči križ Preddvor in 
Osnovna šola Matija Valjavec Preddvor vabita v ponedeljek, 
6. februarja, ob 18.30 v glasbeno učilnico OŠ Preddvor na 
predavanje Zdravje na delovnem mestu. Predaval bo prof. 
dr. Matej Tušak, dipl. psih.

K talibanom in piratom
Žiri – Danes, v petek, 3. februarja, ob 18. uri bo v Krajev-
ni knjižnici Žiri zanimivo potopisno predavanje in hkrati 
predstavitev knjige K talibanom in piratom. Knjigo bo v ob-
liki potopisnega predavanja predstavil avtor Boštjan Šifrar.

Nova Zelandija
Jesenice – Mladinski center Jesenice in Klub jeseniških 
študentov vabita danes, v petek, 3. februarja, ob 20. uri v 
Mladinski center Jesenice, Kejžarjeva 22, na potep po Novi 

Zelandiji. S Polono, ki je tam preživela kar šest mesecev, se 
boste sprehodili po obeh otokih Nove Zelandije, spoznali 
način dela, življenja, kulturo in navade tamkajšnjih prebival-
cev. Vstopnine ne bo. 

OBVESTILA

V Medgeneracijskem centru Kranj
Kranj – V Medgeneracijskem centru Kranj bo danes, v petek, 
3. februarja, ob 16. uri Računalniško risanje v 3D-prostoru 
(SketchUp). S seboj prinesite prenosni računalnik. Jutri, v so-
boto, 4. februarja, bo ob 10. uri Likovna delavnica za otroke, v 
ponedeljek, 6. februarja, bo ob 17. uri literarni večer, ko bo pred 
slovenskim kulturnim praznikom svojo literaturo predstavila 
Olga Kepic. V torek, 7. februarja, bo ob 18. uri uvodno srečanje 
z Majo Rogelj po načelih waldorfske pedagogike Igra in ustvar-
jalnost za otroke in starše, primerno za otroke od 2. do 6. leta 
skupaj s starši. Za prijavo na dogodke pokličite po tel. 041 724 
134 ali pišite na e-naslov mck-prijava@luniverza.si.

Nova diabetološka ambulanta v Radovljici
Radovljica – V Zdravstvenem domu (ZD) Radovljica bo v pone-
deljek, 13. februarja, začela delovati specialistična diabetološka 
ambulanta, v kateri bo ob ponedeljkih dopoldne delala Lidija 
Kaučevič Pohar, dr. med., spec. int. Pacienti, ki imajo napotnico 
za pregled pri diabetologu, jo lahko prinesejo v sprejemno pi-
sarno ZD Radovljica ali jo pošljejo po pošti. O točnem datumu 
pregleda bodo obveščeni pisno ali po telefonu, zato naj bodo 
na napotnici točni ustrezni podatki o pacientu.

Občni zbor
Podbrezje – Prostovoljno gasilsko društvo Podbrezje vabi na 
92. redni občni zbor PGD Podbrezje, ki bo jutri, v soboto, 4. 
februarja, ob 19. uri v dvorani kulturnega doma v Podbrezjah.

Promocija zdravja na delovnem mestu in meritve
Kranj – V sredo, 8. februarja, bo v poslovalnici Vzajemne na 
Koroški cesti 1 med 9. in 17. uro predstavitev projekta Pro-
mocija zdravja na delovnem mestu in meritve z biofotonskim 
skenerjem, katerega tehnologija je bila nagrajena z Nobelovo 
nagrado. Preverili boste lahko vitalnost in zaščito svojih celic, 
kako močan je vaš imunski sistem in kako je vaše telo priprav-
ljeno na soočanje z vsakodnevnimi izzivi proti staranju, bo-
leznim ter s tem usmerjeno k ohranjanju in krepitvi zdravja, 
vitalnosti, dobrega počutja ter produktivnosti.

Namizni tenis
Šenčur – Društvo upokojencev Šenčur je ustanovilo sekcijo 
za namizni tenis. Predsednik sekcije je Alojz Nosan, na ka-
terega se lahko tudi obrnete za informacije, tel. 031 645 113. 
Prvo srečanje in razgovor bosta v ponedeljek, 6. februarja, 
ob 19. uri v prostorih športnega parka Šenčur nad bifejem.

Kegljanje
Šenčur – Sekcija za kegljanje pri Društvu upokojencev Šen-
čur obvešča, da je nov urnik treningov med 9.30 in 10.30 na 
kegljišču Triglav v Kranju.

PREDSTAVE

Moj Vinko
Stražišče – Dramska sekcija Kulturno-umetniškega društva 
Pod lipo Adergas bo gostovala danes, v petek, 3. februarja, 
ob 19. uri v dvorani Kulturnega doma v Stražišču s komedijo 
v treh dejanjih Antona Žumbarja Moj Vinko. Komedijo bodo 
ponovili v Stražišču jutri, v soboto, 4. februarja, ob 19. uri. 
Komedijo je režiral Silvo Sirc.

Žavba za greh
Preddvor – Jutri, v soboto, 4. februarja, bo ob 19.30 Igralska 
skupina Preddvor na domačem odru še zadnjikrat uprizorila 
uspešnico pretekle sezone komedijo Žavba za greh.

TERENSKI KRVODAJALSKI AKCIJI – FEBRUAR 2017
Vabimo vas, da se pridružite družini krvodajalcev in  

se udeležite februarske terenske krvodajalske akcije, ki bo:

V ČETRTEK, 9. FEBRUARJA 2017,  
v DOMU STAREJŠIH OBČANOV PREDDVOR, Potoče 2, Preddvor.

 Odvzemi krvi bodo v času od 7. do 13. ure.

 RKS Območno združenje Kranj
 Bleiweisova 16, 4000 Kranj
 Tel.: 04 20 18 672 B
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EKOCLEAN, d.o.o., Podljubelj 259, 
Tržič nudi čiščenje in razrez cistern 
ter filtracijo olja! Pleskanje stanovanj in 
stopnišč, tel.: 041/989-987 17000389

FLORJANI, d.o.o., C. na Brdo 33, 
Kranj izvaja vsa gradbena dela od te-
meljev do strehe, adaptacije, omete, 
omete fasad, kamnite škarpe, tlakova-
nje dvorišč, tel.: 041/557-871 17000388

KERAMIČARSTVO Janez Kleč, s.p., 
Milje 77, Visoko vam nudi kvalitetno in 
ugodno polaganje keramičnih ploščic 
in adaptacije kopalnic, tel.: 051/477-
438 17000374

POLAGANJE vseh vrst keramike, kom-
pletna adaptacija kopalnic, Pečarstvo 
Železnik, Stanislav Železnik, s.p., Vin-
harje 14, Poljane nad Šk. Loko, tel.: 
031/505-468 17000024

POSEK in spravilo lesa, možnost od-
kupa lesa na panju.M-LES, Matej Urh,  
s.p., Bodešče 18, Bled, tel.: 031/561-
613 17000199

TESNJENJE OKEN IN VRAT, uvožena 
tesnila, do 30 % prihranka pri ogreva-
nju. Prepiha in prahu ni več! Zmanjšan 
hrup, 10 let garancije. Samo Kališnik, 
s.p., Velika Lašna 45, Kamnik, tel.: 
031/720-141 17000385

ŽE 23 LET  z vami grad. podjetje  
REDŽO.B, d.o.o., Adergas 13, 
Cerklje – izvajamo vse od temeljev do 
streh, notranji ometi, predelne stene, 
vse vrste fasad, kamnite in betonske 
škarpe, urejanje in tlakovanje dvorišč, 
tel.: 041/294-279, 041/589-996 
 17000042

IŠČEM

V KRANJU iščem žensko za pomoč 
pri dvojčkih in v gospodinjstvu, tel.: 
040/607-990 17000405

ZASEBNI STIKI
ŽENITNE raznovrstne, zanimive po-
nudbe, z vse države, različnih starosti. 
Mnogo je samskih fantov, gospodov 
... Hitra spoznavanja, 031/836-378, 
www.zau.si 17000391

ZAPOSLIMO voznika kamiona C ka-
tegorije, za dnevne vožnje. CCLAN, 
d.o.o., Kranj, Britof 182, Kranj, kontakt 
na klan@siol.net, tel.: 041/640-380  
 17000375

NIKAMED, d.o.o., Kidričeva c. 31, 
Kranj zaposlimo terenskega komer-
cialista. Nudimo dobre pogoje dela, 
stimulativno nagrajevanje in organizi-
ran prevoz. Kontakt: Aleš Rogelj, tel.: 
041/604-413 
 17000198

IŠČEM

IŠČEM dekle za delo v strežbi v baru 
Jordan, Boštjan Rep, s.p., Žiganja vas 
52b, Tržič, tel.: 070/741-166  
 17000370

IŠČEM DELO – občasno kuhanje, 
pospravljanje, družbo, prevoz po raznih 
opravilih, 60 let, tel.: 070/340-826  
 17000379

STORITVE
NUDIM

SENČILA ASTERIKS, d.o.o., Cesta na 
Loko 2, 4290 Tržič, tel.: 59-55-170, 
041/733-709; žaluzije, roloji, rolete, 
lamelne zavese, plise zavese, komarni-
ki, markize, www.asteriks.net  
 17000387

ADAPTACIJE, vsa gradbena dela, no-
tranje omete, strojne omete, fasade, 
adaptacije, tlakovanje dvorišča, ograje, 
kamnite škarpe in dimnike, kvalitetno, 
hitro in poceni. SGP Beni, d.o.o., Stru-
ževo 7, Kranj, tel.: 041/561-838  
 17000211

ADAPTACIJE od temelja do strehe, 
omete, fasade, kamnite škarpe, tlako-
vanje dvorišč, tudi manjša gradbena 
dela – z vašim ali našim materialom, 
Gradton, d.o.o., Valjavčeva ulica 8, 
Kranj, tel.: 041/222-741 17000317

NEPREMIČNINE
STANOVANJA
PRODAM

ŠORLIJEVO nas.: prodam 2-sobno 
stanovanje, v celoti obnovljeno 2016, 
cena 117.000 EUR, tel.: 031/549-
008 17000376

HIŠE
ODDAM

STAREJŠO hišo v najem, C. talcev 
Kranj, tel.: 041/767-339 17000408
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PEKARNA OREHEK, 
M- SFINGA, d. o. o., Zbilje 20c, 
Medvode, zaposli trgov-
ca, natakarja, receptor-
ja in mesarja (m/ž). Pri-
jave zbiramo na e-naslov: 
uros@pekarna-orehek.si 
in po tel.: 051 363 090.

Radio Triglav Jesenice, d.o.o., Trg Toneta Čufarja 4, 4270 Jesenice

RADIO SORA, D.O.O., KAPUCINSKI TRG 4, ŠKOFJA LOKA

Oldhamska cesta 12, 4000 Kranj
Tel.: 04/202 13 53, Fax: 04/202 17 85

GSM 051/320 700, 
E-pošta: info@k3-kern.si

d.
o.

o.

Domplan, d. d., Bleiweisova 14, 4000 Kranj
T: 04/20 68 773, F: 04/20 68 701
M: 030 641 621, I: www.domplan.si
E: domplan@domplan.si
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V zadovoljstvo naših strank upravljamo 
zanesljive in varne storitve posredovanja v 
prometu z nepremičninami. 
Obiščite nas na naši spletni strani:  
www.domplan.si 

FESST, d. o. o.,  
nepremičninska  
družba,
Koroška c 2, Kranj,
Telefon: 236 73 73
Faks: 236 73 70
E-pošta:  
info@fesst.si
Internet:  
www.fesst.si

14  90
EUR

Krajepisec Željko 
Kozinc nas s  
svojim  
značilnim  
srčnim  
doživljanjem,  
ki ga poznamo 
že iz njegovih 
sedmih  
izletniških 
knjig, vabi k 
naravnim in 
kulturnim 
biserom tega 
prelepega 
dela  
domovine.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Bleiweisova cesta 4 v Kranju, jo naročite po tel.  
št.: 04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.  
Če jo naročite po pošti, se poštnina zaračuna  
po ceniku Pošte Slovenije.

www.gorenjskiglas.si

lep dan kliče

LOŠKE             POTI
Željko Kozinc

50 izletov po Selškem, 

                Poljanskem 

                       in Žirovskem

Rezultati 10. krog – 1. februar 2017
3, 5, 15, 21, 27, 36, 39 in 34

Loto PLUS: 1, 6, 11, 29, 31, 32, 39 in 19
Lotko: 7 6 0 5 4 5

Sklad 11. krog za Sedmico: 520.000 EUR
Sklad 11. krog za PLUS: 530.000 EUR
Sklad 11. krog za Lotka: 650.000 EUR

LOTO

MALI OGLASI
T: 201 42 47, F: 201 42 13 
E: malioglasi@g-glas.si

 Male ogla se spre je ma mo:  
za ob ja vo v petek do srede  
do 14. ure in za ob ja vo  
v to rek do petka do 14. ure!  

De lo vni čas: 
ponedeljek, to rek, čet rtek, 
petek nep rekinjeno od  
7. do 15. ure, sreda od  
7. do 16. ure, sobote, nedelje 
in prazniki zaprto.

MOTORNA VOZILA
AVTOMOBILI
PRODAM

HYUNDAI Accent 1.5, letnik 2000, 3 
vrata, v dobrem stanju, cena po dogo-
voru, tel.: 040/394-474  
 17000360

ODLIČNO ohranjen Golf TSI 1.2, let. 
2011, 95.000 km, 1. lastnik, serv. knji-
ga potrjena, tel.: 041/816-528  
 17000394

AVTODELI IN OPREMA
PRODAM

GUME na platiščih 165/65/13, M + 
S (Clio, Opel, VW 4 x 100), gume M 
+ S Fulda, nove, 165 / 70 / 14, tel.: 
041/722-625  
 17000355

KUPIM

VOZILO, celo, v okvari ali poškodova-
no, od letnika 2002 dalje. Avto Tojos, 
Tomislav Josipovič, s.p., Drulovka 23a, 
tel.: 031/629-504  
 17000392

STROJI IN ORODJA
PRODAM

STAR šivalni stroj na nožni pogon, 
cena po dogovoru, tel.: 04/53-18-
476, 041/407-707 17000363

GRADBENI  
MATERIAL
GRADBENI MATERIAL
PRODAM

LES za ostrešje, opaž za brunarice, ja-
vorjeva nova vrata, 5 kom., in mešana 
drva, ugodno, tel.: 051/794-235  
 17000366

KUPIM

ODKUPUJEMO kostanjeve drogove 
(za elektrogospodarstvo), dolžine 9–11 
m (tudi neobeljene), 031/33-99-28, 
pisarna 02/61-31-583; SES, d.o.o., 
Opekarska ul. 22, Maribor 
 17000344

KURIVO
PRODAM

DRVA, metrska ali razžagana, možnost 
dostave, tel.: 041/718-019  
 17000386

BUKOVA – hrastova drva, suha (pod 
kozolcem), razžagana, dostava, cena 
50 EUR/m3, tel.: 031/378-946 
 17000367

LESENE brikete za kurjavo, ugodno, 
tel.: 040/887-429 
 17000377

SUHA bukova in mešana drva, lahko 
razžagana in z dostavo, tel.: 031/826-
621  
 17000295

SUHA bukova, hrastova drva, ugodno, 
tel.: 051/857-779  
 17000361

SUHA bukova in mešana drva, možna 
dostava, ugodno, tel.: 040/668-920  
 17000395

KUPIM

ODKUP bukove hlodovine – goli. Les-
na Biomasa Markun, d.o.o., Bašelj 64, 
Preddvor, tel.: 040/825-242  
 17000381

STANOVANJSKA  OPREMA

OGREVANJE,  
HLAJENJE
PRODAM

CTC gorilec, tel.: 04/20-23-409  
 17000401

GORILEC na odpadno olje rielo, ugo-
dno, cena po dogovoru, tel.: 041/722-
625  
 17000356

GLASBILA
PRODAM

CITRE, stare 100 let, avstrijske izdela-
ve, tel.: 041/843-191  
 17000393

KNJIGE,  
PUBLIKACIJE
PRODAM

10 RAFFOVIH knjig, od tega 6 za od-
rasle, videokasete in DVD-je za odra-
sle, tel.: 040/155-604, 041/955-813 
 17000383

UMETNINE, NAKIT
PRODAM

EZOTERIKA, knjige, razglednice, tapi-
serije. Glej Duhovni utrip 20. 5. 2013, 
tel.: 040/567-544  
 17000369

TAPISERIJE Križev pot, 14 postaj 
+ vstajenje. Glej Duhovni utrip 6. 4. 
2015, tel.: 040/567-544 
 17000368

STARINE
KUPIM

STARINE: mizarski ponk, skrinje, 
razglednice, kovance in drobnarije, 
tel.: 051/258-936 17000390

KMETIJSKI STROJI
PRODAM

100-LITRSKI bazen za mleko, stabi-
len, tel.: 04/51-81-056 17000397

BALIRKO Krone, combi pack, razme-
talec silaže Reck, škropilnico Agrome-
hanika 440 lit. in traktor Stayr 430, tel.: 
041/623-449 17000384

SADILEC krompirja Hmezad, tel.: 
041/620-824 17000406

UTEŽ teže 1 T, na tritočkovni priklop, 
in  kupim dvobrazdni plug, 14 col, tel.: 
031/641-643 17000357

KUPIM

TRAKTOR Zetor, IMT, Ursus, Deutz, 
Univerzale, Štore ali TV ter ostalo kme-
tijsko mehanizacijo, tel.: 031/562-
809 17000137

TRAKTOR, kiper prikolico in mini ba-
ger, lahko v okvari, tel.: 031/500-933 
 17000373

TRAKTOR Ursus, IMT, Zetor, Deutz, 
Štore, Univerzale, TV ali podobno ter 
kultivator Gorenje Muta, tel.: 031/851-
485 17000380

PRIDELKI
PRODAM

BELI krompir sora in fiana ter rdeči de-
sire, tel.: 041/971-508 17000354

ČEBULO, tel.: 041/753-542  
 17000371

SUHA bukova in hrastova drva ter 
krompir, jedilni – beli in rdeči ter krmni, 
tel.: 031/585-345 17000346

VZREJNE ŽIVALI
PRODAM

3 BIKCE, ČB, stare 7 mesecev, tel.: 
041/331-887 
 17000402

8 MESECEV brejo ČB telico in krompir 
za krmo, tel.: 041/938-376  
 17000280

BIKCA RJ pasme, starega 4 mesece, 
cena 400 EUR, tel.: 041/830-560  
 17000398

BIKCA mesne pasme, stara 5 in 9 me-
secev, tel.: 040/641-660 17000400

ČB bikca, starega 14 dni, tel.: 
031/803-521 17000362

ČB bikca, starega 14 dni, tel.: 
040/750-993 17000364

ČB bikca, starega 14 dni, in psa sr-
nin pinč, cena po dogovoru, tel.: 
031/641-399 17000399

KOKOŠI – nesnice, jarkice, rjave bar-
ve, pred nesnostjo, pripeljemo na dom, 
tel.: 041/710-113 17000372

KOZLA, starega 3 leta, s papirji, tel.: 
031/652-451 17000359

KRAVO simentalko, staro 6 let, bre-
jo 6 mesecev, cena 800 EUR, tel.: 
031/685-910 17000358

KRAVO simentalko za dojiljo ali zakol, 
Mošnje 7, tel.: 04/53-38-193 
 17000365

KRAVO ciko, telico ciko in bikca cika, 
tel.: 041/211-602 17000407

SENO in otavo v kockah, tel.: 
031/309-747 17000403

TELICE simentalke, težke 250 do 
300 kg, in silažne bale, 3. košnja, tel.: 
031/343-177 17000396

TELIČKE ČB, stare od 20 dni do 6 
mesecev, tel.: 070/713-769 
 17000404

TELIČKE, bikce, breje telice ter krave 
simentalke, pašne, tel.: 040/610-958  
 17000411

KUPIM

BIKCA simentalca, starega do 10 dni, 
tel.: 041/503-623 17000378

ODKUP živine za Avstrijo – Kogler. 
Plačano v nekaj dneh. Kogler Franz 
A., d.o.o., Parmova 53, Ljubljana, tel.: 
064/130-081 17000382

OSTALO
PRODAM

SENO in otavo v kockah, tel.: 
040/616-387 17000409

ZAPOSLITVE (m/ž)
NUDIM

REDNO zaposlimo delavko za prodajo 
dobrega in prodajnega artikla po celot-
ni Sloveniji. Dobro plačilo, obvezen iz-
pit B kat., avto nudi podjetje. Warmont, 
Rado Ovčar, s.p., Kajuhova 4, Slov. 
Konjice, tel.: 041/667-958 17000410

ZAPOSLIMO voznika tovornega vozi-
la C in E kategorije, za mednarodne 
prevoze in prevoze po Sloveniji. Sta-
re, d.o.o., Lahovče 97, Cerklje, tel.: 
041/755-266 17000270

Izžrebani nagrajenci nagradne križanke ZAVODA ZA TURI-
ZEM ŽIROVNICA, objavljene  v časopisu Gorenjski glas v pe-
tek, 27. 1. 2017, z geslom POT KULTURNE DEDIŠČINE ŽIROVNI-
CA, ki prejmejo pohodniško knjižico za Pohod po Poti kultur-
ne dediščine Žirovnica, so: Rosvita Klavdija Kuhar iz Cerkelj, 
Anica Lovišček iz Tržiča in Anica Svetina z Jesenic. Nagrajen-
cem čestitamo. 

Izžrebani nagrajenci nagradne križanke, ki je bila objavljena 
v časopisu GORENJSKI GLAS v torek ,17. 1. 2017, z geslom 
BODI V FORMI IN ŽIVI ZDRAVO so: 1. nagrado: paket treh ur 
osebnega trenerstva (individualne vadbe) prejme Klara Vid-
mar iz Kranja. 2. in 3. nagrado: mesečno vstopnico za BvF sku-
pinsko vadbo prejmeta Tomaž Iglič iz Kranja in Leon Fic iz Go-
renje vasi. Nagrajencem iskreno čestitamo. 

Sponzor nagradne križanke, ki je bila objavljena v Gorenj-
skem glasu dne 24. januarja 2017, je bil Zavod za turizem 
in kulturo Kranj. Geslo križanke je bilo: DOŽIVITE ROMANTI-
KO 19. STOLETJA. Nagrajenci so: 1. nagrado, 10-krat topli na-
pitek, prejme Matija Bertoncelj, Selca, 2. nagrado, 6-krat to-
pli napitek, prejme Milan Bolka, Cerklje, 3. nagrado, 4-krat to-
pli napitek, prejme Rica Panjtar, Blejska Dobrava. Nagrajen-
cem čestitamo.

Sponzor nagradne križanke, ki je bila objavljena 20. 1. 2017 
v Gorenjskem glasu,  je bilo podjetje AVTOHIŠA VRTAČ,  
d. o. o., iz Stražišča pri Kranju. Nagrajenci: 1. nagrada: eno-
dnevna uporaba avtomobila VW TIGUAN – Katarina Berton-
celj; 2. nagrada: enodnevna uporaba avtomobila VW POLO – 
Ljudmila Križnar; Škofja Loka, 3. nagrada: poklanja Gorenj-
ski glas – Marinka Čufar, Jesenice. Nagrajencem čestitamo!
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Z bolečino v srcu sporočamo, da je v 91. letu starosti preminila 
naša žena, mama in babica

Božena Kuralt
Pogrebne svečanosti so bile na pokopališču v Kranju v družin-
skem krogu 27. januarja 2017.

Tvoji: mož Branko, sinova Božo in Branko ter vnuka Gašper  
in Boštjan

ZAHVALA

V 84. letu starosti se je od nas poslovila mama, babica, prababica, 
sestra, teta in tašča

Stanislava Jenko
roj. Kešnar, p. d. Rckova mama s Spodnjega Brnika

Vsem še enkrat iskrena hvala, Bog poplačaj.

Žalujoči vsi njeni
28. januarja 2017

OSMRTNICA

V 99. letu nas je zapustila draga 

Terezija Polajnar
roj. Žlogar

Od nje se bomo poslovili v petek, 3. februarja 2017, ob 13. uri 
na kranjskem pokopališču. Žara bo od 9. ure dalje v tamkajšnji 
mrliški vežici.

Vsi njeni

OSMRTNICA

Sporočamo žalostno vest, da je v 95. letu starosti tiho od nas 
odšla naša draga mama, babica, sestra in teta

Rozalija Brezar
iz Štirnove ulice 5 v Kranju,
zadnja leta je bila oskrbovanka DSO Ribnica

K večnemu počitku jo bomo pospremili v soboto, 4. februarja 
2017, ob 14. uri na kranjskem pokopališču. Žara bo od 10. ure 
dalje v tamkajšnji mrliški vežici. Pogrebna sveta maša bo ob  
15. uri v župnijski cerkvi na Primskovem.

Žalujoči vsi njeni

Za dobroto tvojih rok
ostala je beseda hvala,
ki v srcih bo ostala
in večno lep spomin na te.

ZAHVALA

V 78. letu starosti nas je po hudi bolezni zapustila

Adela Golmajer
roj. Dobre iz Sebenj

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, podarjene sveče in denarno po-
moč ter za darovane svete maše.
Zahvala gre dr. med. Tatjani Peharc, dr. med. Nikoli Bešiču in 
pa tronažni sestri ge. Anici Logonder za pomoč in trdno oporo pri 
premagovanju bolezni. Hvala g. župniku Ivu Kožuhu, pevcem in 
pogrebni službi Komunale Tržič za lepo opravljen obred. Iskrena 
hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, in vsem, ki 
jo boste še naprej ohranjali v lepem spominu.

Žalujoči vsi njeni

ZAHVALA

Ob slovesu naše drage mame

Anice Petrič
rojene Umek

Za sožalje in podporo v težkih trenutkih se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem in znancem. Zahvaljujemo se vsem sosedom, še posebej gospe, ki je za našo 

mamo ves čas tako nesebično skrbela in ji pomagala. Hvala dr. Mateji Lopuh iz jeseniške 
bolnišnice, dr. Milanu Udirju iz ZD Kranj in tudi osebju paliativnega oddelka bolnišnice 

na Golniku. Prav tako se zahvaljujemo osebju službe pomoči na domu v Kranju, 
patronažni službi ZD Kranj ter gorenjskemu odboru društva Hospic. Gospodu župniku 
iz Župnije sv. Modesta Kranj-Zlato polje hvala za duhovno oskrbo mame v času bolezni, 

gospodu diakonu iz Župnije Ljubljana Sveti Križ pa za lepo pogrebno slovesnost.

Sinova Tomaž in Marko z družinama

ZAHVALA

Po dolgi bolezni nas je 16. januarja 2017 zapustil naš dragi mož, oče, dedek in pradedek 

France Podjed
Ob veliki izgubi se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, 

ki ste ga imeli radi, ga spoštovali in se v tako velikem številu poslovili od njega.  
Hvala vsem za tolažilne besede, darovano cvetje in sveče.

Prisrčna hvala dr. Silvi Kozjak za večletno zdravljenje in patronažni sestri Mariji Eržen. 
Posebna zahvala gospodu župniku Bojanu Likarju za lepo opravljen pogrebni obred,  

družini Kepic za nesebično pomoč in Kranjskemu kvintetu za ganljivo petje.
Vsem, ki ste nam ob boleči izgubi stali ob strani, še enkrat hvala.

Žalujoči: žena Ana, sin Andrej in hči Helena z družinama

ZAHVALA

V 39. letu nas je mnogo prezgodaj zapustil sin, brat, stric, bratranec, 
nečak in vnuk

Tomaž Benedik
iz Strmice

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem za vsa izrečena ustna in pisna sožalja ter topel stisk dlani, 
za darovano cvetje, sveče, mašne namene in obiske na domu. Hvala 
obema gospodoma župnikoma, g. Damjanu Proštu in g. Antonu 
Slabetu za lepo opravljen pogrebni obred. Hvala pogrebni službi 
Akris, nosačem in pevcem cerkvenega zbora Bukovščica. 
Zahvaljujemo se osebnemu zdravniku dr. Gregorju Habjanu, 
dr. Neži Župančič, dr. Tomažu Žguru, dr. Bogdanu Lorberju in 
dežurni ambulanti ZD Škofja Loka. 
Hvala tudi Društvu Sožitje Škofja Loka. Hvala vsem, ki ste ga v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. 
Tomaž, zelo te bomo pogrešali.

Žalujoči vsi njegovi
Strmica, januar 2017 

Pomlad bo na tvoj vrt prišla
in čakala, da prideš ti.
Sedla bo na rožna tla
in jokala, ker tebe več ni.

ZAHVALA

V 83. letu starosti nas je zapustil naš dragi mož, ati, ata, brat, tast

Jože Meglič
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom 
in znancem za izrečena sožalja, vzpodbudne besede tolažbe in 
darove. Hvala sodelavcem in sodelavkam Proloco in Boxmark, 
osebju oddelkov za intenzivno nego bolnišnic Golnik in Jesenice, 
OK Maks Perc, Policijski upravi Kranj, KO za vrednote NOB Ko-
krica, DU Kokrica, RK Kokrica, praporščakom, gospodu Branetu 
Virantu za poslovilni govor, gospodu Damjanu Renku, pevcem 
Lipa, trobentaču za zaigrano Tišino ter pogrebni službi Navček. 
Vsem in vsakomur posebej hvala. 

Žalujoči: žena Milica, hči Mirjana z družino in hči Meta

Solza, žalost, bolečina
te zbudila ni,
a ostala je tišina, 
ki močno boli.
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Anketa

Igor Čič Rupar iz Kranja:

»Bolje bi bilo, da ne bi bilo av
tomobilov v mestnem jedru. 
Seveda pa mora biti s pri
mernim ukrepom omogočen 
dovoz, dostava stanovalcem 
in podjetnikom, ki delujejo v 
mestu.«

Monika Bilanović iz Kranja:

»Vožnjo z avtomobili v 
mestnem jedru bi ukinila, saj 
še hoditi več ne moreš nor
malno med avtomobili. Lep 
zgled za prometno ureditev 
se mi zdi center Ljubljane.«

Petra Rus iz Kranja:

»Če primerjam Kranj in Ljub
ljano, je v Kranju prometa v 
starem delu precej več. Naj
bolje bi bilo, če bi ta del za 
promet zaprti, edino stano
valcem bi morali omogočiti 
dostavo.«

Igor Bizaj iz Cerkelj:

»Ne zdi se mi, da bi bilo pre
več prometa, pa saj morajo 
stanovalci priti do hiš, podje
tniki do poslovnih prostorov. 
Lahko pa bi promet še zmanj
šali, če bi bilo parkirišče na 
Stari Savi brezplačno.«

Suzana P. Kovačič

Nekaj naključnih sogovor
nikov v Kranju smo vpra
šali, ali jih kaj moti promet 
v mestnem jedru in kakšen 
bi bil najprimernejši ukrep: 
mesto zapreti za avtomobi
le ali pa vožnjo dovoliti pod 
določenimi pogoji, kot je to 
urejeno zdaj.

Foto: Tina Dokl

Promet v mestu 

Olga Ašanin iz Kranja:

»Mestnega jedra ne bi v 
celoti zaprla za promet, saj 
morajo stanovalci dostopati 
do hiš. Zdi se mi pa prav, da 
je promet omejen. Ne le v 
Kranju, tudi v drugih mestih 
imajo podobne težave.« 

info@g-glas.si
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Aleš Senožetnik

Mengeš – Staretov grad, ki ga 
domačini poznajo tudi kot 
Kančev grad, pod Gobavico 
v Mengšu je bil zaradi pro-
padanja in kopičenja razne 
navlake in živali, zadnjih ne-
kaj let večkrat predmet zgra-
žanja in negodovanja med 
Mengšani. V središču mes-
ta, ob priljubljeni sprehajal-
ni poti in gostinskem loka-
lu, se je na grajskem pose-
stvu mimoidočim namreč 
več let ponujal prizor, ki ga 
prebivalci slovenskih mest 
že dolgo niso več vajeni. La-
stnik Jure Berlot je namreč 
več let gojil čredo kakšnih 
tridesetih koz, ki so se pros-
to sprehajale po posestvu in 
se zadrževale tudi na ulici in 
v bližnji okolici. Razjarjeni 
Mengšani so se tako več let 
pritoževali nad kozami, ki so 
menda skakale tudi po avto-
mobilih, parkiranih v bliži-
ni, in za seboj puščale sploš-
no nesnago. Svoj delež k ne-
redu je pridal tudi lastnik 
Jure Berlot, ki je na dvorišču 
kopičil (odpadni) les, vejev-
je, najrazličnejši gradbeni 
material in celo odslužena 
gospodarska vozila in stroje. 

Poleg samosvoje filozofije 
in pogleda na gospodarjenje 

z objektom in živalmi gre 
vzrok za stanje v največji 
meri pripisati sporu lastni-
ka z občinsko upravo, o če-
mer smo pred leti že pisa-
li tudi v Gorenjskem glasu. 
Priljubljen mengeški drevo-
red, ki je nekoč pripadal po-
sestvu, je bil namreč kot jav-
na občinska pot v postop-
ku izvzet iz postopka dena-
cionalizacije, a se je zara-
di napake v postopku kljub 
temu vpisal v zemljiško knji-
go. Skozi vsa leta – Berlot je 

lastnik posestva postal leta 
2004 – lastniku in občinski 
upravi ni uspelo doseči rešit-
ve nesoglasij.

Pred tedni pa se je teža-
va vendarle premaknila z 
mrtve točke. Občini se je na-
mreč s sorodniki lastnika – 
Berlota namreč zaradi zdra-
vstvenih razlogov ni več na 
posestvu – uspelo zedini-
ti vsaj okoli ureditve okoli-
ce. Nakopičenega materia-
la, predvsem pa črede koz, 
ki je bila Mengšanom res 

predstavljala sramoto, za ka-
kšnega obiskovalca pa je bila 
morda tudi zanimiva atrak-
cija, ni več. Ali pa je Staretov 
grad, ki ga je občina že pred 
leti razglasila za spomenik 
lokalnega pomena, zaradi 
tega korak bliže novi in mes-
tu primernejši vsebini (idej, 
čemu naj bi posestvo lahko 
služilo, ni nikoli manjka-
lo), pa je v veliki meri odvis-
no od volje in načrtov lastni-
kov in verjetno tudi spodbu-
de občine.

Staretov grad brez koz
V Mengšu so odstranili koze, ki so se nekaj let prosto sprehajale v okolici Staretovega gradu v središču 
mesta in vzbujale vsesplošno zgražanje in nejevoljo med okoliškimi prebivalci.

Črede koz pred Staretovim gradom ni več.

Danes, jutri in v nedeljo bo oblačno, pihal bo jugozahodni 
veter. Danes bo deževalo, popoldne se bodo padavine okre
pile. Deževalo bo tudi jutri, v nedeljo pa bo prevladovalo suho 
vreme. Meja sneženja bo nad tisoč metri nadmorske višine.

Agen ci ja RS za oko lje, Urad za me te oro lo gi jo

Urša Peternel

Jesenice – V torek so v Ur-
gentnem centru Jesenice po 
besedah predstojnika Ro-
berta Carotte obravnavali 
večje število pacientov, ki so 
se poškodovali ob padcu na 
poledenelih površinah. Os-
krbeli so kar 120 urgentnih 
pacientov, ker je bila pol-
na tudi urgenca UKC Lju-
bljana, pa so obravnavali 
tudi nekaj pacientov iz oko-
lice Ljubljane. Po obravna-
vi v urgentnem centru so 
na kirurški oddelek sprejeli 
kar osemnajst pacientov, od 
tega se jih je enajst poškodo-
valo pri padcu na poledene-
lih površinah, šest pa jih je 

utrpelo poškodbe glave. Za-
radi prezasedenosti kapa-
citet so štiri poškodovance 
morali napotiti domov, kjer 
čakajo, da jih bodo poklicali 
na operacijo. Sobe kirurške-
ga oddelka so bile tako pov-
sem polne, za nameček pa 
je zaradi gripe in drugih vi-
rusnih obolenj še naprej iz-
jemno zaseden tudi inter-
ni oddelek. Tudi v sredo je 
bilo stanje podobno, le ne-
kaj manj resnih poškodb so 
zabeležili, so nam povedali.

Ob tem so v jeseniški bol-
nišnici ponovno opozori-
li, da Gorenjska potrebuje 
novo regijsko bolnišnico, ki 
bo imela večje zmogljivosti 
za oskrbo pacientov.

Led napolnil 
jeseniško urgenco
Samo v torek so v jeseniškem urgentnem centru 
obravnavali sto dvajset pacientov, nekaj so jih 
zaradi hujših poškodb zaradi padcev na ledu 
morali obdržati v bolnišnici.

Mavčarji v jeseniški bolnišnici so zaradi padcev na ledu 
imeli v torek ogromno dela. / Foto: Gorazd Kavčič

Kranjska Gora – Danes se je začelo tridnevno mednarodno 
Zimsko poslovno srečanje B2SKI 2017, ki ga v Kranjski Gori 
organizira Obrtnopodjetniška zbornica Slovenije. Gre za 
največje tovrstno srečanje obrtnikov in podjetnikov v regiji 
AlpeAdria, poudarjajo na zbornici. Prepričani so, da bo dogo
dek, katerega osnovni namen je navezovanje poslovnih stikov, 
ustvarjanje novih poslov ter poslovno in strokovno druženje, 
nadgradil že tradicionalne zimske športne igre obrtnikov in 
podjetnikov. Tridnevnega dogodka se udeležujejo obrtniki 
in podjetniki iz Hrvaške, Bosne in Hercegovine, Srbije, Črne 
gore, Makedonije, Avstrije, Nemčije in Trsta.

Srečanje obrtnikov in podjetnikov v Kranjski Gori


